

**“ရိုမန် ကက်သလစ် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ (THE ROMAN PONTIFFS)”
“နိဒါန်း”**

သံပေတရူးမှစပြီး၊ ယနေ့လက်ရှိ Francis I အထိ ရဟန်းမင်းကြီးအပါးပေါင်း ၂၆၆ ပါးရှိခဲ့လေပြီ။ သခင်ခရစ်တော် ကောင်းကင်ဘုံသို့ တက်ကြွတော်မူပြီးနောက် ကိုယ်တော်တည်ထောင်ခဲ့သော အသင်းတော်ကို အဆက်မပြတ်အုပ်ချုပ် စီမံ ခန့်ခွဲခဲ့ကြသည်။ အသင်းတော်၌ အမျိုးမျိုးသော ပြဿနာပေါင်းကို ရှင်းလင်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ၁၆ရာစုနှစ်၌ မကြုံစဖူး သော ကြောက်ခမန်းလိလိ ပုန်ကန်ထကြွမှုကြီး ဖြစ်ပြီး၊ အသင်းတော် ကွဲပြားခဲ့ရသည်။ အသင်းတော်သားများ အကွဲကွဲ အပြားပြား ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ဆန့်ကျင်ဘက် နန်းပြိုင် ရဟန်းမင်းများပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး အသင်းတော်ထဲ၌ မတည်ငြိမ်မှုများ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ သို့သော်လည်း ခရစ်တော်၏ ကတိအာမခံချက်ကြောင့် အသင်းတော်သည် မပျက်ဆီးခဲ့ပေ။ ငရဲတံခါးတို့ သည် မအောင်နိုင်ရာ။ ထိုအသင်းတော်သည် ယနေ့အထိ တသမတ်တည်း မားမားမတ်မတ် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ရပ်တည်နိုင်လေသည်။

ခေတ်အဆက်ဆက် အုပ်ချုပ်မှုအမျိုးမျိုးတို့ကို ကျော်လွန်ခဲ့ပြီး၊ ယနေ့ခေတ်ပြိုင်တွင်ပင် တည်ရှိနေနိုင်ခြင်းသည် အံ့ဩ ဖွယ်ရာတစ်ခုမဟုတ်ပါလော။ ဘုရားသခင်၏ လက်တော်မပါ ပါက ပျက်စီးယိုယွင်း၍ ဆုတ်လျော့သွားပေမည်။ လူသာမန် တစ်ယောက်တည်ထောင်ခဲ့ပါမူ ယခုတိုင် ရှိမည်မဟုတ်ပေ။ ရိုပါလျှင်လည်း နဂိုမူလ အသင်းမဟုတ်တော့ဘဲ၊ အသွင်သဏ္ဍာန်ပြောင်းကာ တည်ရှိမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။

ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ၏ စာရင်းသည် ခရစ်တော်တိုင်အောင် ညွှန်ပြနေပါသည်။ အဆက်မပြတ်သော သံကွင်းဆက်များ သဖွယ် ခရစ်တော်ထံပို့မည်သာ ဖြစ်ပေသည်။

အို ... အသင်စာရှုသူ သင်သည် ကက်သလစ် ဘာသာဝင်တစ်ယောက် ဖြစ်ပါလျှင် သင်၏ အသင်းတော်သည် ဘယ်က လာသည်ကို သင်သိမှတ်လော့။ သိမှတ်၍ ယုံကြည်အားကိုးပြီး၊ အမြဲရှိသေ နာခံလော့၊ သစ္စာရှိလော့။

သင်သည် ခရစ်ယာန်တစ်ယောက်ဖြစ်လျှင် သင်၏ အသင်းတော်သည် ဘယ်ကလာသနည်း။ မည်သူ တည်ထောင်ခဲ့ပါ သနည်း။ ယခု မည်သူ အုပ်ချုပ်ခန့်ခွဲနေပါသနည်း။ စသော အမေးပစ္စည်းများကို ဖြေကြည့်ပါလော့။

သင်သည် ခရစ်ယာန်မဟုတ်ပါက ခရစ်တော်၏ တရားတော်ကို လေ့လာပါဦးလော့။ ခရစ်တော်တကယ် အမှန် လောကထဲ မှာ လာပါသလား၊ လူတွေ့ရဲ့ ယုံတမ်းပုံပြင်ပဲလား။

လူမျိုးတိုင်းဟာ ခရစ္စမတ်ပွဲတော် (ဝါ) ခရစ်တော်၏မွေးနေ့ကို ကျင်းပကြပါသည်။ လူသားတိုင်းက လက်ခံနေသော၊ ကမ္ဘာ နှင့်အဝှမ်းအသုံးပြုနေသော နှစ်သက္ကရာဇ် ရေတွက်ခြင်း၊ အေဒီ- သခင်ဘုရား၏ခုနှစ် စသည်များ၊ လူသားတိုင်းအသုံးပြု လက်ခံနေကြသော လက်ဝါးကပ်တိုင်က ဘာအဓိပ္ပါယ်ကို ဆောင်နေသလဲ။ ဤမေးခွန်းများကို ရာဇဝင်သမိုင်းတွင် လေ့လာပါဦးလော့။ ခရစ်တော် အမှန်စင်စစ်လောကထဲမှာ ကြွလာပါသည်။ လောကသားတွေအတွက် မိမိအသွေးတော် ကို သွန်းလောင်းပြီး ဘုရားအမျက်တော်ကို ပြေစေပြီး၊ လူသားတွေကို ကယ်တင်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့လူသားတွေကိုလည်း မိမိ တည်ထောင်ခဲ့သော အသင်းတော်အားဖြင့် ကယ်တင်လျှက် ရှိနေပါသေးသည်။

“ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ”

Pope ဟူသော ဝေါဟာရသည် ဂရိဘာသာမှ ဆင်းသက်လာသော ဝေါဟာရ ဖြစ်ပြီး “အဖ၊ အဖေ” ဟုအနက်ရသည်။ အေဒီ (၃၀၄) ခု၊ စိန့်မာဆဲလီနပ်စ် (St. Marcellinus) အချိန်မှစ၍ အသင်းတော်ကို အုပ်ချုပ်ရာ၌ တမန်တော်ကြီး ပေတရူး၏ အရိုက်အရာကို ဆက်ခံသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့အား ပေးခဲ့သော ဘွဲ့ ဖြစ်သည်။

PAPA (ပါပါ) ဟူသော ဘွဲ့ကို ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဆီရီကပ်စ် (Siricus) လက်ထက် ၆၆၅-၆၉၂ မှစတင် အသုံးပြုခဲ့သည်။

- P = PETRI ပေတရူး**
- A = APOSTOLI တမန်တော်ကြီး**
- P = POTESTATEM A ဘဏ္ဍာတော်ကို**
- A = ACCIPIENS လက်ခံသူ**

“တမန်တော်ကြီး ပေတရူး၏ A ဘဏ္ဍာတော်ကိုခံယူသူ” ဟု A ဝိပ္ပာယ်ရသည်။

မြန်မာ A ခေါ် A ဘွဲ့ဖြင့် “ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး” ဟူသော ဝေါဟာရနှင့် “သခင်ယေရှုခရစ္စတူး၏ကိုယ်စားလှယ်တော်” ဟူသော ဝေါဟာရတို့ကို ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ A ဖြစ် ငါးရာစုမှ စ၍ အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။

ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ၏ ပုံတော်များ A ဘွဲ့ ရေးဆေးပန်းချီ၊ နံရံပန်းချီများဖြင့် ရေးဆွဲထားသည်ကို ပီဆာ (Pisa) ရှိ စိန့်ပီတာဘုရားကျောင်းတော်ကြီး၊ Siena ရှိ ကက်သီဒြယ်ကျောင်းတော်ကြီး၊ ရောမမြို့ ဗာတိကန် ရှိ စိန့်ပီတာဘုရားကျောင်းတော်ကြီး၊ ရောမမြို့ Altieri နန်းတော်၊ Turin တူရင်မြို့ရှိ ကျောင်းတော်ကြီး စသည်တို့တွင် တွေ့ရှိရသည်။ သို့သော် ရောမမြို့တော်ကြီး၏ မြို့ရိုး A ပြင်ဘက်ရှိ စိန့်ပေါလ်ကျောင်းတော်ကြီးတွင် ရေးဆွဲထားသော တံဆိပ်ပုံသဏ္ဍာန်ပန်းချီများသည် စုံလင်ပြီး ရှေး A ကျဆုံးနှင့် ခေတ် A မှီဆုံး ဖြစ်သည်။ ယင်းနံရံရေးဆေးပန်းချီများကို ၆၆၅ တွင် စိန့်မဟာလေ A က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ယင်းတို့ကို ယနေ့ Mosaic ခေါ် ကျောက်စီပုံများဖြင့် မွမ်းမံထားသည်။ ယင်းပန်းချီ ပုံစံများ၏ A ချင်းသည် ၁၂၀၀ မီတာရှိပြီး ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ နာမည်ကို ပုံ၏ထိပ်၌၊ နန်းစံသက်ကို ၆၆၅ ဘက်ခြေ၌ရေးထားသည်။

ပုံများကို ဘုရားကျောင်းတော်ကြီး၏ လက်ဝဲဘက် A ထက်ထိပ်တွင် စတင်ရေးဆွဲ၍ A လယ်ခန်းမကြီးနှင့် ဘေးနှစ်ဘက်ရှိ ခန်းမများတွင် ဆက်လက်ရေးဆွဲထားသည်။ နောက်ဆုံးပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး များ၏ ပုံများကို လက်ယာဘက် ခန်းမ A ဆုံးတွင် ရေးဆွဲထားသည်။

"CONCLAVE (ခေါ်) ခန်းပိတ်စည်းဝေးခြင်း"

Conclave ကွန်ကလေ့စ် ဟူသော ဝေါဟာရသည် လက်တင်ဘာသာစကားမှ ဆင်းသက်လာသော စကားဖြစ်သည်။ Cum=နှင့်၊ Clavis=သော့=သော့ဖြင့်ပိတ်ထားသော၊ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော ဤစနစ်သည် အေဒီ ၁၂၇၁ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပသော ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဒဿမမြောက်ဂရေဂေါရီ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ပွဲမှ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းအမတ် ကာဒီနယ်တို့သည် တစ်နှစ်ခွဲကျော်ကျော် သဘောတူညီမှုမရရှိနိုင်ခဲ့ကြသောအခါ အစည်းအဝေး ပြုလုပ်သော ဝိတ်ရ်ဘိုဒေသရှိ ဘာသာဝင်များက စိန့်ပီတာ၏ အရိုက်အရာကို ဆက်ခံမည့် ရဟန်းမင်းအသစ်ရွေးကောက်ခြင်းခံရသည်တိုင်အောင် ခန်းမအတွင်း၌ ရဟန်းမင်းအမတ်များအား တံခါးများကို ပိတ်ထားခဲ့ကြသည်။

ရဟန်းမင်း အသစ် တစ်ပါးရွေးချယ်တင်မြှောက်ရန် ခန်းပိတ်စည်းဝေးကို ပျံလွန်တော်မူသော ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဈာပနအခမ်းအနားပြီးနောက်၊ (၁၈) ရက်အတွင်း Sistine Chapel ခေါ် ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဘုရားကျောင်းငယ်တွင်ကျင်းပရသည်။ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ချက် အားလုံး လုံးဝ လျှို့ဝှက်စွာ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရသည်။ ပါဝင်သူ အပေါင်းတို့သည်လည်း လျှို့ဝှက်ချက်များကို ကြပ်တည်းစွာ သစ္စာစောင့်ကြရသည်။

အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် ခန်းပိတ်စည်းဝေးသို့ ဝင်ကြရသည်။

၁။ ရဟန်းအမတ်ကာဒီနယ်များ (၁၂၀ ထက်မပို) နှင့် မိမိတို့၏ အတွင်းရေးမှူး

၂။ ရဟန်းအမတ် ကာဒီနယ်များ အဖွဲ့၏ အတွင်းရေးမှူး

၃။ ဆရာဝန်တစ်ဦး

၄။ အာပတ်ဖြေနားထောင်ရန် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး

၅။ ဘုရားကျောင်းပြင်ဆင်ရန် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး

၆။ အခမ်းအနားပြင်ဆင်ပေးရန် အကူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ချို့

၇။ အခြားဝေယျာဝစ္စဆောင်ရွက်ရန် အကူတစ်ချို့

ဤပုဂ္ဂိုလ်အားလုံး ရွေးကောက်တင်မြှောက်ပွဲပြီးမှ သာလျှင် အပြင်ထွက်ခွင့်ရှိသည်။ စက္ကူမဲများဖြင့် လျှို့ဝှက်ဆန္ဒမဲပေးရသည်။ မဲပေးသောသူတို့၏ မဲအရေအတွက် သုံးပုံနှစ်ပုံနှင့် တစ်မဲ မရရှိခဲ့လျှင် စက္ကူမဲများကို ရွေ့ဘော်စာနှင့် စိုထိုင်းသောစက္ကူများဖြင့် မီးရှို့သည်။ မီးခိုးမဲများထွက်သည်။ မဲပေးသောသူတို့၏ မဲအရေအတွက်သည် သတ်မှတ်ထားသည့် အရေအတွက်ထက် ပိုမိုရရှိလျှင် စက္ကူမဲလိပ်များကိုသာ မီးရှို့ရသည်။ မီးခိုးအဖြူများထွက်သည်။ မီးခိုးများကို ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဘုရားကျောင်းငယ်အမိုးပေါ်တွင် စိန့်ပီတာ ကျောင်းတော်ကြီးရင်ပြင်မှ တွေ့ရှိရသည်။

တရားဝင်မကြေငြာမှီ အသစ်ရွေးချယ်ခြင်းခံရသော ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးအား ရဟန်းမင်းတာဝန်ကို လက်ခံမည်လားဟု မေးရသည်။ လက်ခံသည်နှင့် တပြိုင်နက် အလိုအလျှောက် ကက်သလစ် အသင်းတော်၏ အချုပ်အချာအာဏာ အပြည့်အဝကို ရရှိသည်။ ထို့နောက် ချက်ခြင်း စိန့်ပီတာကျောင်းတော်ကြီး၏ လသာ ဆောင်မှ "ရဟန်းမင်းကြီးကိုရပြီ" ဟု ကြေငြာသည်။

ဤနေရာမှပင် ပုပ်ရဟန်းမင်းအသစ်သည် "မြို့တော်နှင့် ကမ္ဘာသို့" ဟူသော စကားများဖြင့် ကောင်းကြီးမင်္ဂလာပေးသည်။

"အခြားသိမှတ်ဖွယ်ရာများ"

၁။ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး (၈၁) ပါးတို့သည် ရဟန္တာ တင်မြှောက်ခြင်းခံရသည်။

၂။ (၈) ပါးတို့သည် သန့်ရှင်းမွန်မြတ်သူများ အဆင့်သို့ပင့်မြှောက်ခြင်း ခံရသည်။

၃။ ပုပ်ရဟန်းမင်း အတု (၃၈) ပါးရှိခဲ့သည်။

၄။ နဝမမြောက် ပီဦးသည် ရဟန်းမင်းနန်းသက် အရှည်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။ ၁၈၄၆-၁၈၇၈ အေဒီ(၃၂)နှစ် နန်းစံခဲ့သည်။

၅။ ဒုတိယမြောက် စတီးဇင်းသည် ရဟန်းမင်းနန်းသက် အတိုဆုံးပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်သည်။ တစ်ရက်တာမျှသာ နန်းစံခဲ့သည်။ ၇၅၂ အေဒီ။

၆။ ပထမမြောက်အာဒရီယန်သည် အသက်အကြီးဆုံး ရဟန်းမင်းကြီး ဖြစ်ခဲ့သည်။ (၇၇၂) အေဒီ၊ အသက်(၈၀) အရွယ်တွင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းခံရသည်။

၇။ နဝမမြောက် ဘေနေဒီတူးစ်သည် အသက်အငယ်ဆုံးရဟန်းမင်းကြီး ဖြစ်သည်။ အသက်၁၂နှစ် တွင်ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခြင်းခံရသည်။ (၁၀၃၂) အေဒီ၊ (၁၀၄၅) အေဒီ၊ (၁၀၄၇) အေဒီ၊(၃) ကြိမ်ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခြင်းခံရသည်။

၈။ အများဆုံးအသုံးပြုခဲ့ကြသော ဘွဲ့နာမည်သည် ယောဟန်ဖြစ်သည်။ (၂၃)ကြိမ် ဖြစ်ခဲ့သည်။

၉။ ဂရေဂေါရီ ဘွဲ့နာမည်ဖြင့် (၁၆)ကြိမ်။

၁၀။ ဘေနေဒီတူးစ်ဘွဲ့နာမည်ဖြင့် (၁၅) ကြိမ်။

၁၁။ အခြားဘွဲ့နာမည်(၄၁) မျိုးတို့မှာ တစ်ကြိမ်တည်းသာ အသုံးပြုခဲ့သည်။

"သံပေတရူး၏ ကက်သီဒြယ် ကျောင်းတော်ကြီး (ကက်သလစ် ခရစ်ယာန်တို့၏ ဗဟိုဌာနချုပ်)"

ကွန်စတင်တိုင်းဘုရင်သည် ပထမဆုံးကျောင်းတော်ကြီးကို သံပေတရူး တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသော နေရီဘုရင် ၏ ဆပ်ကပ် ခေါ် ပွဲကျင်းပရာနေရာတွင် တည်ရှိသော သံပေတရူး၏ အုတ်ဂူပေါ်တွင် အေဒီ (၃၂၄) ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ယခုလက်ရှိကျောင်းတော်ကြီးကို ပဉ္စမမြောက်ရဟန်းမင်းကြီး နီကောလားက ၁၄၅၂ခုနှစ်တွင်စတင် တည်ဆောက်သည်။ သံပေတရူး၏ ဘုရားကျောင်းတော်ကြီးသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကြီးကျယ်ဆုံးကျောင်းတော်ကြီး ဖြစ်သည်။ ကျောင်းတော်၏ အလျားသည် ၂၁၁.၅ မီတာ ဖြစ်သည်။ မြေကြီးမှ အုပ်ဆောင်းပုံ ပြဿာဒ်ထိပ်အထိ ၁၃၂.၅ မီတာဖြစ်သည်။ ကျောင်းတော်ကြီး၏ ရှေ့မျက်နှာစာသည် ၁၁၄ မီတာရှည်ပြီး အမြင့်မှာ ၄၅မီတာ ဖြစ်သည်။ အုပ်ဆောင်းပုံ ပြဿာဒ်ထိပ်ရောက်ရှိရန် လှေကားထစ်(၅၃၇) ထစ် တက်ရသည်။ ကျောင်းတော်ကြီး၏ ရင်ပြင်ကြီးကို တစ်တန်းလျှင်(၄) တိုင်၊ ကျောက်တိုင်ကြီး (၂၈၄) တိုင်ဖြင့် ပတ်လည်တည်ဆောက်ထားသည်။ ထိုတိုင်များ၏ အထက်တွင် ရဟန္တာ တို့၏ ဆင်းထု (၁၄၀) ကို တင်ထားသည်။ ရင်ပြင်အလယ်၌ စိုက်ထူထားသော အဖျားရှူးလေးမြေနှင့် ပုံ ကျောက်တိုင်ကြီးကို ကာလီဂူလားသည် အီဂျစ်ပြည်မှ ရောမမြို့သို့ယူဆောင်ခဲ့သည်။ ယင်း၏ အမြင့်မှာ (၁၄၁) မီတာ ရှိသည်။

"လာတေရန်ရှိ သံယောဟန်၏ ကျောင်းတော်ကြီး"

ရောမမြို့တော်ကြီး၏ ကက်သီဒြယ် ကျောင်းတော်ကြီး၊ တစ်ကမ္ဘာလုံး၏ ကက်သီဒြယ် ကျောင်းတော်ကြီးလည်းဖြစ်သည်။ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး မယ်လ်ခီယာဒက်စ် သည် ယင်းကျောင်းတော်ကြီးကို ကွန်စတင်တိုင် ဘုရင်ကပေးခဲ့သော စစ်အဆောက်အအုံများနှင့် နတ်ဘုရားများကိုးကွယ်သောသူတို့၏ အဆောက်အအုံများကို ဖျက်၍ အေဒီ (၃၁၁) ခုနှစ်တွင် ပထမအကြိမ် ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။

ပထမ ကျောင်းတော်ကြီးသည် မြေလျင် ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသဖြင့် (၂) ကြိမ် ပြန်လည်ဆောက်ရသည်။ ယခုလက်ရှိ ကျောင်းတော်ကြီးသည် (၁၆၅၀) ခုနှစ်တွင် အိုရီမီနီ မွမ်းမံခဲ့သော ကျောင်းတော်ကြီး ဖြစ်သည်။

ရှေ့မျက်နှာစာသည် အေ၊ ဂါလီလေအီ၏ လက်ရာဖြစ်သည်။ ၁၃၀ မီတာ ရှည်သည်။ အပေါ်ပိုင်းတွင် (၇) မီတာ မြင့်သော ဆင်းထု (၁၅) ခုတင်ထားသည်။ အလယ်ဗဟို ကြေးတံခါးမကြီးသည် ဘီစီ(၄၄) ခုနှစ် ဆီဇာဘုရင်တည်ဆောက်ခဲ့သော လွတ်တော်ကြီးကို ပိတ်သော မူရင်းတံခါးဖြစ်သည်။ အဆောက်အအုံအားလုံးသည် (၁၄) ရာစုတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ သံပေတရူးကျောင်းတော်ကြီးသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သည်တိုင်အောင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးများ၏ အဆောက်အအုံများ ဖြစ်သည်။ ဤ ကက်သီဒြယ်ကျောင်းတော်ကြီးတွင် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကြီးများ(၅) ကြိမ် ကျင်းပခဲ့သည်။ အေဒီ ၁၃၀၀ ခုနှစ် တွင် ပထမဆုံးဂျူဘီလီကြီးကို "သန့်ရှင်းသော တံခါးမကြီး" (Holy Door) ဖွင့်ခြင်းဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည်။

"သံပေါလူး၏ ကက်သီဒြယ်ကျောင်းတော်ကြီး"

ဘုရင်ကွန်စတင်တိုင်သည် အေဒီ ၃၂၄ ခုနှစ်တွင် သံပေါလူး၏ ဂူသင်္ချိုင်း ကိုပြုပြင်ပြီး ခန်းမ(၅) ခုပါဝင်သော ကျောင်းတော်ကြီး ဆောက်လုပ်စေခဲ့သည်။ ယင်းကျောင်းတွင်း၌ နံရံ ဆေးရေးပန်းချီများ၊ ကျောက်စိပုံများ၊ စကျင်ကျောက်များ ရှိသည်။ အေဒီ ၁၈၂၃ တွင် မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ရာ ကျောင်းတစ်ကျောင်းလုံးလုံးနီးနီး ပျက်စီးခဲ့သည်။ ယခုလက်ရှိကျောင်းတော်ကြီးကို ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး နဝမမြောက် ပီအူးက ၁၈၅၄ ခုနှစ်တွင် ဘီသိက် မင်္ဂလာပေးလှူဒါန်းခဲ့သည်။ မီတာ(၁၀) မြင့်သော စင်းလုံးချောနမ်းဖတ်ကျောက်တိုင်ကြီး (၁၄၆) လုံးဖြင့် ဆောက်လုပ်ထားသည်။ ကျောင်းတော်ကြီးမှာ လက်တင် ခရုစုပုံသဏ္ဍာန် ဖြစ်သည်။ ကျောင်းအလယ်ခန်းမကြီးကို ကျောက်တိုင်ကြီး (၈၀) ဖြင့် ဆောက်ထားသည်။ ကျောင်း၏ အလျားမှာ မီတာ၁၃၁.၆၆၊ အနံမှာ ၆၅မီတာ နှင့် အမြင့်မှာ ၂၉.၇ မီတာ မြင့်သည်။ ကျောင်းတော်ကြီး၏ ခန်းမဆောင်များ၏ အပေါ်ပိုင်းတွင် သံပေတရူးမှစ၍ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး များ၏ ရုပ်ပုံများရေးဆွဲထားသည်။

"စိန့်မေရီ ကက်သီဒြယ်ကျောင်းတော်ကြီး"

ဤ ကျောင်းတော်ကြီးသည် ရောမမြို့တွင်ရှိသော စတုတ္ထကျောင်းတော်ကြီး ဖြစ်သည်။ ယင်းကျောင်းတော်ကြီးကို အေဒီ (၄၃၂) တွင် မယ်တော်သည် "ဘုရား၏ မယ်တော်ဖြစ်ကြောင်း" ဆုံးဖြတ်ခဲ့သော အေဖေဆီသင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေး အပြီးတွင် ရောမမြို့ရှိ အက်စ်ကွီလင်းတောင်ပေါ်မှာ ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြသည်။ အေဒီ ၁၃၇၇ တွင် ဆောက်လုပ်ခဲ့သော ခေါင်းလောင်းစင်သည် ရောမမြို့တွင် အမြင့်ဆုံးအဆောက်အအုံဖြစ်သည်။ (၇၅) မီတာ မြင့်သည်။ ဘုရားကျောင်းအတွင်း အလယ်ခန်းမကြီး သုံးခုကို စင်းလုံးချောကျောက်တိုင်ကြီး အလုံး(၄၀) ဖြင့်ဆောက်လုပ်ထားသည်။ ကျောင်းတော်ကြီး၏

ရှေ့ရင်ပြင်တွင် မယ်တော်နှင့်သူငယ်တော် တင်ထားသော အမြင့် ၁၄.၃၀ မီတာ ရှိသော ကျောက်တိုင်ကြီးသည် အေဒီ (၄) ရာစုတွင် တည်ဆောက်ခဲ့သော ကျောင်းတော်ကြီး၏ ကျောက်တိုင်ကြီး (၈) လုံးအနက် ကျန်ရှိနေသော တစ်ခုတည်းသော ကျောက်တိုင်ကြီး ဖြစ်သည်။

၁။ စိန့်ပီတာ (St. Peter)

ဂါလီလီပြည်နယ်၊ ဘတ်ဆေဒါတွင် ဖွားမြင်သည်။ သူ၏ အရိုက်အရာကို ဆက်ခံသူများအားလွှဲပြောင်းပေးနိုင်သော ဩဇာအာဏာ အပြည့်အဝကို ယေရူးခရစ်တော် ထံမှ ရခဲ့သည်။ ပထမဦးဆုံး အသင်းတော်၏ စည်းမျဉ်းများကို ဖွဲ့စည်းပြီး ကောင်းကင်ဘုံ မေတ္တာဆိုခြင်း ကိုလည်း အစပြုခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခံရပြီးနောက် သူ၏ ဦးခေါင်းကို ဇောက်ထိုးထားပြီး ကလန့်ကျပ်တင်ရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ခရစ်သက္ကရာဇ် (၆၇) ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ (၂၉) ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၂။ စိန့်လီနပ်စ် (St. Linus)

ဗော်တောရာတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၇ ခုနှစ်တွင် တင်မြှောက်ခံရပြီး၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ ၇၆ ခုနှစ် တွင် ပျံလွန်သည်။ စိန့်ပီတာဂူနားတွင် မြှုပ်နှံသည်။ ပထမဦးဆုံးဆရာတော် ၁၅ ပါးကိုခန့်သည်။ မိန်းမများ ခေါင်းဆောင်းမပါဘဲ ဘုရားကျောင်းတွင်းဝင်ရန် တားမြစ်ခဲ့သည်။ ကျမ်းပြုသူ စိန့်လုခ်နှင့် စိန့်မာခ် တို့သည် သူ အသင်းတော်ကို ခေါင်းဆောင်စဉ်တွင် ကွပ်မျက်ခံကြရသည်။

၃။ စိန့်ကလေးတုစ် (St. Cletus)

ရောမလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၇၆ ခုနှစ်တွင်ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံရပြီး ၈၈ခုနှစ်တွင် အသတ်ခံရသည်။ ဆရာတော်များကို သိက္ခာပေးရာ၌ လိုက်နာအပ်သောဝိနည်းဥပဒေကို ရေးဆွဲခဲ့သည်။ ဗာတီကန်မြို့တော်အတွင်း စိန့်ပီတာ မြှုပ်နှံသည့် ဂူအနီးတွင် ဘုရားကျောင်းဆောင်ငယ် တစ်ခုကို တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသူများ သင်္ဂြိုဟ်ရန် ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ သူတော်စင်ဘောင်ဝင်သူများ အတွက်လည်း ဝတ်စားဆင်ယင်မှုကို တီထွင်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။

၄။ စိန့်ကလေးမင်း (St. Clement)

ရောမလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၈၈ ခုနှစ် တွင်ရွေးကောက်ခံရပြီး ၉၇ ခုနှစ်တွင် အသတ်ခံရသည်။ မင်းဧကရာဇ် ထရာဂျန်က ပုံးတုစ်ပြည်နယ်သို့ နှင်ထုတ်ခြင်းခံရပြီး သူ၏လည်ပင်းတွင် ကျောက်ဆူးတစ်ချောင်း ချီနှောင်ပြီး ပင်လယ်ထဲသို့ ပစ်ချခြင်းကိုခံရသည်။ ခရစ္စမားအားပေးခြင်း စက္ကရမင်တူးကို စိန့်ပီတာ၏ ဝိနည်းနှင့် ကိုက်ညီရန် ပြုပြင်ခဲ့သည်။ ဘုရားဝတ်ပြုခြင်း အခမ်းအနားများတွင် " Amen" (A ဘမင်) ဟူသော ဝေါဟာရစကားလုံးကို A သုံးပြုစေသည်။

၅။ စိန့်အဲဗာရိစ္စတုစ် (St. Evaristus)

ဂရိလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၉၇ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံရပြီး ၁၀၅ခုနှစ် တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်များတိုးပွားလာသဖြင့် ရောမမြို့ထဲတွင် (Parishes) ၏ ပုံစံငယ်များခွဲခြားသည်။ သက်ရွယ်ကြီးရင့်သည့် ရဟန်းများကို ကူညီရန် ကနဦး ဦးပွဲကြီးခုနစ်ပါးကို တင်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်း ဦးပွဲကြီးများမှ ယခုခေတ် ကာဒီနယ်ခေါ် ရဟန်း A မတ် A ဖွဲ့ပေါ်ထွက်လာလေသည်။

၆။ စိန့်အလက်ဇန္ဒား၊ ပထမမြောက် (St. Alexander I)

ရောမလူမျိုးဖြစ်သည်။ ပလူတာရို၏ နောက်လိုက်တပည့်ဖြစ်သည်။ ၁၀၅ခုနှစ် တွင် ရဟန်းမင်းဖြစ်လာပြီး ၁၁၅ခုနှစ်တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့အုပ်ချုပ်စဉ်တွင် ဘုရားကျောင်းများ၌လည်းကောင်း၊ အိမ်များ၌ လည်းကောင်း မေတ္တာရေကို အသုံးပြုရန် စတင်သည်။ ကိုယ်တော်မြတ်သို့ ပြောင်းလဲမည့် သြစတြီးယားမှန်သည်လည်း တဆေးမပါစေရ ဟု အမိန့် ထုတ်ခဲ့သည်။

၇။ စိန့်စတုတ်၊ ပထမမြောက် (St. Sixtus I)

ရောမလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၁၁၅ ခုနှစ် တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၁၂၅ခုနှစ် ၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဖရိုစီနိုးနေရာ အခရိုပိုလီ တွင် မြှုပ်နှံခြင်းခံရသည်။ မုတ္တားပူဇော်ရာ၌ သုံးသော ကော်ပေါရယ် ခေါ် အေ ဘက်ခံအ ဝတ်သည် ပိုက်ဆံချည်ဖြင့် ပြုလုပ် ရမည် ဟု အမိန့်ထုတ်ပြန်သည်။ ၎င်းပြင် ဖလားတော်များကိုလည်း သိက္ခာရသူများမှအပ ကိုင်တွယ်ခွင့်မပြုခဲ့ပေ။ မုတ္တား မဟောမို (Thysaghion) ထရီစတီအို နန်းခေါ် ဘုရားချီးမွမ်းတေးကို ဆိုရန် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

၈။ စိန့်တယ်လေစဖိုးရပ် (St. Telesphorus)

ဂရိလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၁၂၅ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခြင်းခံရပြီး ၁၃၆ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ဘုရားသခင်အ ဘုရားဂုဏ်တော်ရှိပါစေ (Gloria) သီချင်းကို ဖွဲ့ဆိုခဲ့သည်။ ပါစကားပွဲမတိုင်မီ ရက်သတ္တ ခုနှစ်ပတ်ကို လည်းဝါရှောင် အသားရှောင်ရန် သတ်မှတ်သည်။ ခရစ္စမတ်ပွဲတော်ည၌လည်း ဘုန်းတော်ကြီးတိုင်း မုတ္တားတရား သုံးတရား ပူဇော်ရန် တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ မုတ္တားတရားတွင်လည်း မေတ္တာအ သစ်များကို ထည့်သွင်းခဲ့သည်။

၉။ စိန့်ဟိုင်ဂျင်းနပ်စ် (St. Hyginus)

အေ သင်လူမျိုး၊ အေ သင်မြို့သားဖြစ်သည်။ ၁၃၆ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၁၄၀ ခုနှစ်တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ရဟန်းများ ခံစားခွင့်အ မျိုးမျိုးကို သတ်မှတ်ပေးပြီး ရာထူးအ ဆင့်ဆင့်ကိုလည်း သီးသန့်ခွဲခြားလိုက်သည်။ ဆေးကြောခြင်းစက္ကရမင်တူးပေးရာ၌ ခရစ်ယာန်အ သက်တာဘဝ၌ ကူညီပေးနိုင်ရန် ခေါင်းကိုင် မိဘထားရှိရန် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ဘုရားကျောင်းများလည်း ကောင်းကြီး ဘသော်င် ပေးရမည်ဟု ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၁၀။ စိန့်ပီအူးစ်၊ ပထမမြောက် (St. Pius I)

အ ဘက္ခီးလီးယားနယ်တွင် မွေးဖွားပြီး ၁၄၀ ခုနှစ်တွင်ရွေးကောက်ခံရသည်။ ၁၅၅ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံ ရသည်။ မတ်လတွင် ကျရောက်သော လပြည့်နေ့၏ ပထမ တနင်္ဂနွေနေ့ကို ပါစကားပွဲနေ့ဟု သတ်မှတ်အ တည်ပြုခဲ့သည်။ ဂျူးလူမျိုးများ ဘာသာပြောင်းလာသောအခါ လိုက်ကျင့်အ ပ်သည့် စည်းမျဉ်း ဥပဒေများမှာ အရေးပါစွာ ရေးဆွဲခဲ့သည်။ ဘုရားမဲ့ မာကုစ် ကို ဆန့်ကျင်ခဲ့သည်။

၁၁။ စိန့်အာနီဆေးတုတ် (St. Anicetus)

ဆီးရီးယားတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၅၅ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၁၆၆ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ရဟန်းဂိုဏ်းဝင်များ ဆံရှည်မထားရဟု တားမြစ်ခဲ့သည်။ ပါစကားပွဲတော်ကို စိန့်ပီတာ၏ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာ ရ ကျင်းပရန် အတည်ပြုခဲ့သည်။

၁၂။ စိန့်ဆိုတား (St. Soter)

ဖွန်းဒီနယ်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၁၆၆ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၁၇၅ ခုနှစ် တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ မေတ္တာတရားကြီးမားသော ရဟန်းမင်းကြီးဖြစ်သည်။ ဘာသာဝင်များကို စည်းရုံးရာတွင် မိန်းမများလော်ဗန်မီးမရှိရန် ပညတ်ခဲ့သည်။ ထိမ်းမြားမင်္ဂလာကို စက္ကရမင်တူးဟု ထပ်မံအတည်ပြုပြီး ရဟန်းကောင်းကြီးပေးမှသာလျှင် အောင်မြင်နိုင်သည်ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

၁၃။ စိန့်ဇလေဥသေးရီအူးစ် (St. Eleutherius)

နီကိုဖိုလိစ်နယ်တွင် ဖွားမြင်ပြီး ၁၇၅ ခုနှစ်တွင် အရွေးခံရသည်။ ၁၈၉ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ဗြိတိန်လူမျိုးများကို ဘာသာသို့ သွတ်သွင်းရန် ဖူဂါရီ(စ်)နှင့် ဒါမီယွန်တို့ကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။ အချို့ ခရစ်ယာန်များလိုက်နေသည့် ဘယ်အစာသည် သန့်ရှင်းပြီး အဘယ်အစာသည် မသန့်ရှင်းဟု ဆိုသော ဂျူးအယူအဆ တချို့ကို ပယ်ဖျက်ပစ်လိုက်သည်။

၁၄။ စိန့်ဗစ်တာ (St. Victor)

အဖရိကတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၈၉ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရသည်။ ၁၉၉ ခုနှစ် တွင်တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ အရေးပေါ်ကိစ္စတွင် မည်သည့် ရေမျိုးမဆို ဆေးကြောရာ၌ အသုံးပြုနိုင်သည်ဟု သတ်မှတ်သည်။ ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကို ဂျူးထုံးစံမဟုတ်ဘဲ ရိုမန် ဝိနည်းအတိုင်းကျင်းပနိုင်ရန် အရှေ့တိုက်နှင့် အဖရိကတိုက်များမှ ဆရာတော်များနှင့် အတိုက်အခံလုပ်ခဲ့ရသည်။

၁၅။ စိန့်ဇေဖေးရိနစ် (St. Zephyrinus)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၉ ခုနှစ်၌ ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၁၇ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ အသက် ၁၄နှစ် နှင့် အထက် အရွယ်များ ပါစကားတွင်ကိုယ်တော်မြတ်ခံယူရမည် ဟု အမိန့်ထုတ်သည်။ သူ့အုပ်ချုပ်စဉ်တွင် ဓမ္မဝါဒ ပြဿနာမျိုးမျိုးကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် နှိမ်နင်းခဲ့ရသည်။ တာတူလီယန်ကို အသင်းတော်မှ ပယ်ပစ်ခဲ့သည်။ မွတ္တားတရားတွင် ပွဲတင်းခေါ် ပုဂံပြားနှင့် မှန်ဖြင့်ပြုလုပ်သော ကာလစ်ခွက်တော်များကို စတင်အသုံးပြုသည်။

၁၆။ စိန့်ကာလိစ်တုတ် (St. Calixtus)

ရောမမြို့တွင် မွေးဖွားသည်။ ၂၁၇ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၂၂ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ တရားတော်အတွက် သက်သေခံ ၂၀၀,၀၀၀ နှင့် ရဟန်းမင်းကြီး ၄၆ ပါးမြှုပ်နှံသော အပီယာလမ်းတွင်ရှိ နာမည်ကြီး ဥမင်လှိုက်ခေါင်းကို တူးဖော်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်သည် တုတ်ဖြင့် အသေရိုက်သတ်ခံရပြီး အလောင်းကို ရေတွင်းထဲတွင်ပစ်ချလိုက်သည်။ ၎င်းနေရာ၌ ယခု မယ်တော်အမည်ဖြင့် ဘုရားကျောင်းတစ်ဆောင်တည်လျက်ရှိသည်။

၁၇။ စိန့်အာဘင်၊ ပထမမြောက် (St. Urban I)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၂၂ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၃၀ ခုနှစ်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ စိန့်စီစီလျားကို ခရစ်ယာန် အယူဘက်ကို ပြောင်းလဲစေသည်။ သူမ အသတ်ခံရသောနေရာတွင် ဘုရားကျောင်း တစ်ဆောင် တည်ထားသည်။ အသင်းတော်အနေဖြင့် ဥစ္စာပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကို သဘောတူခဲ့သည်။

၁၈။ စိန့်ပွန်းဆီယန်း (St. Pontian)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ဩဂုတ်လ ၂၈ ရက်၊ ၂၃၀ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ ၂၃၅ ခုနှစ် တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆာလံကျမ်းများကို တေးသွားဖြင့် ဆိုရန်လည်းကောင်း၊ အသက်မထွက်မီ အပြစ်လျှောက်ခြင်း မေတ္တာကို ဆိုရန်လည်းကောင်း၊ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့နှင့်အတူရှိပါစေ ဟူသော နှုတ်ဆက်ခြင်းကို လည်းကောင်း၊ စတင်အသုံးပြုရန် အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆာဒီနီယားကျွန်းတွင် သတ္တုတွင်း၌ အလုပ်လုပ် ရန် ယူဆောင်ခြင်းခံရသည်။ ဝေဒနာများကြောင့် တာဝိုလာရာကျွန်းကလေးပေါ်တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၉။ စိန့်အန်တေးရပ် (St. Anterus)

ဂရိပြည်တွင် မွေးဖွားသည်။ ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်၊ ၂၃၆ ခုနှစ်တွင် ရွေးကောက်ခံရသည်။ A ခြားသက်သေခံများကဲ့သို့ ဧကရာဇ်မင်း မက်စီမစ် လက်ထက်တွင် A သတ်ခံရသည်။ သက်သေများ၏ ဓာတ်တော်များနှင့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဘုရားကျောင်းများတွင် သီးသန့် နေရာ၌ ထားရှိရန် A မိန့်ထုတ်ခဲ့သည်။

၂၀။ စိန့်ဖေးဘီးယန်း (St. Fabian)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၂၃၆ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၅၀ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့ တွင် တရားတော်အတွက် A သတ်ခံရသည်။ သူ့ကို ရွေးကောက်စဉ်က သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် A မှတ်လက္ခဏာ ဆောင်သော ချီးငှက်ကလေးသည် သူ၏ ဦးခေါင်းပေါ်မှာ နားနေသည်။ သူ့အုပ်ချုပ်စဉ် တွင် ဒေးချီးအုပ် ဘုရင်၏ တရား တော်ညှင်းပန်းချိန်ဖြစ်သည်။ ညှင်းပန်းချိန်ရှောင်တိမ်းရန် ရောမမြို့မှ ထွက်ပြေးပြီး ရသေ့များ တောတွင်း၌ တစ်ပါး တည်းစီ ကျင့်ကြံရသည်။

၂၁။ စိန့်ကော်နေလီအပ်စ် (St. Cornelius)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၅၁ ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၅၃ ခုနှစ်၊ ဂျွန်လတွင် တရားတော်အတွက် A သတ် ခံရသည်။ သူ့အုပ်ချုပ်စဉ်တွင် နော်ပေးရှင်း ခေါ် ရဟန်းမင်းပြိုင် ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြင့် A သင်းတော် နှစ်ခြမ်းကွဲပြား ခဲ့သည်။ ရောမမြို့တွင် ပြုလုပ်သော သင်္ဂါယနာ အစည်းအဝေးမှ ၎င်း ရဟန်းမင်းပြိုင်ကို A သင်းတော်မှ ထုတ်ပယ်ပစ် လိုက်သည်။ ချီးဗီတာဗိုက်ချီးယားမြို့တွင် မောင်းနှင်ခံရပြီး ထိုနေရာမှာပင် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၂၂။ စိန့်လူချီးအပ်စ်၊ ပထမမြောက် (St. Lucius I)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၂၅၃ ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရသည်။ ၂၅၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၅ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် A သတ်ခံရသည်။ ချိုးခြံခြင်းစိတ် ပြည့်ဝသည်။ သွေးသားမတော်သော ယောက်ျား၊ မိန်းမများ A တူ

မနေရန် တားမြစ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းတော်များ ဧည့်ဝတ်ပြုသည့်အနေဖြင့်ပင် ဦးပဉ္စင်းမများနှင့် တစ်အိမ်တည်းနေရန် တားမြစ်ခဲ့သည်။

၂၃။ စိန့်စတီးဗင်း၊ ပထမမြောက် (St. Stephen I)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၅၄ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၅၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ သူ့အုပ်ချုပ်စဉ်တွင် ရဟန်းမင်းပြိုင် နော်ပေးရှင်း၏ နောက်လိုက်များ တဖန်ထကြွလာခဲ့ကြသည်။ စိန့်ကာလိစတုစ် ဥမင်လိုက်ခေါင်းထဲတွင် ဘုရားဝတ်တက်နေစဉ် သူ့ပလ္လင်ပေါ်မှာပင် ခေါင်းဖြတ်ခံရသည်။

၂၄။ စိန့်စတူတူးစ်၊ ဒုတိယမြောက် (St. Sixtus II)

ဂရိလူမျိုးဖြစ်သည်။ ၂၅၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့ တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၅၈ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ နူးညံ့သိမ်မွေ့သော စိတ်သဘောရှိ၍ ကော်နေလီယုစ်၊ လူစီးယန်းနှင့် စတီဗင်းတို့ လက်ထက်မှ အငြင်းအခုံများကို ဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာနှင့် စိန့်ပေါလ် တို့၏ အလောင်းများကို ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်။ ဆီပရီယန် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသောအခါ "ဘုရားသခင်အား ကျေးဇူးတင်ပါသည်" ဟူသော ကြွေးကြော်သံကို စတည်စေခဲ့သည်။

၂၅။ စိန့်ဒင်းနိစ် (St. Denis)

တူးရီးယိုတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၅၉ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင် ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၆၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုအချိန်ကာလကား လူရိုင်းများ ရောမ အင်ပါယာတံခါးဝများကို စတင်ဖြိုခွဲနေချိန်ဖြစ်သည်။ ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း ပြင်းထန်နေချိန်ဖြစ်သဖြင့် သူ့နောက်ဆက်ခံသူပြီး တစ်နှစ်ကြာမှ အရွေးခံရသည်။ ရောမမြို့တွင်းရှိ ရဟန်းပိုင် အုပ်စုများကို ပြန်လည် ခွဲစိတ်ခဲ့သည်။ ဂါလီဇနစ် ထံမှ ခရစ်ယာန်များအတွက် လွတ်လပ်မှုကို တောင်းခံသည်။

၂၆။ စိန့်ဖလစ်စ်၊ ပထမမြောက် (St. Felix I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၆၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၅ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၂၇၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ယေဇူးခရစ္စတူးသည် ဘုရားလည်းဖြစ်၊ လူလည်းဖြစ်သည်ဟု အတည်ပြုခဲ့သည်။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ပါး၌ သဘာဝနှစ်ခုဟူသော ယုံကြည်ချက်ကို အတည်ပြုသည်။ အောက်ရေးလီယန် လက်အောက်တွင် ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ခံရသည်။ ဘုရားစင်များအောက်တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသူများကို မြှုပ်နှံသော ဓလေ့ကို စတင်ပြီး ၎င်းဂူပေါ်တွင် မွှားတရားပူဇော်ခြင်းကို ပြုလုပ်သော ဓလေ့ကို စတင်ခဲ့သည်။

၂၇။ စိန့်ယူတီစီယန် (St. Eutychian)

လူနီးတွင် မွေးဖွားသည်။ ၂၇၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် အရွေးခံရသည်။ ၂၈၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသောသူတို့၏ ရုပ်ကလာပ်များကို ရောမ Eကရာဇ်များဝတ်ဆင်သော ဒါလ်မာတစ် ခေါ် ခြံထည်ဖြင့် ဖုံးအုပ်ရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ ယခုတွင် ထိုဝတ်ရုံသည် ဦးပဉ္စင်းကြီးများ ပူဇော်မှု၌ ပါဝင်သောအခါ ဝတ်ဆင်သည်။ အသီးအနှံများကိုလည်း ကောင်းကြီးပေးရန် စတင်ခဲ့သည်။

၂၈။ စိန့်ကိုက်ယင်စ် (St. Caius)

ဒါလ်မာဆီယားနယ်၊ ဆာလိုနာတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၈၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး၊ ၂၉၆ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ဦးရီးတော်ဒိုင်အိုကလေးရှင်း ဧကရာဇ် လက်ဖြင့် သေသည်မဟုတ်။ သိက္ခာငယ်လေးဆင့်နှင့် သိက္ခာကြီးသုံးဆင့် ဖြစ်သော ဦးပဉ္စင်းလေးကြီးနှင့် ရဟန်းသိက္ခာရပြီးသော သူများ မှအပ အခြားသူများ ဆရာတော်သိက္ခာမပေးနိုင်ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

၂၉။ စိန့်မာဆဲလိနစ် (St. Marcellinus)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၉၆ ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး၊ ၃၀၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ဤ အချိန်ကာလ၌ ဒိုင်အိုကလေးရှင်း၏ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းသည် အဖျားတိုင် ရောက်ပြီး ဘုရားကျောင်းနှင့် ကျမ်းစာများကိုပင် ဖျက်စီးပစ်ခဲ့သည်။ အသတ်ခံရသော သူများထဲတွင် စိန့်အာညက်၊ စိန့်လူစီ၊ စိန့်ဘီဘီအာနား၊ စိန့်ဆောဘတ်စတီးယန်းနှင့် စိန့်လူစီယန် တို့ကို တွေ့ရပါသည်။

၃၀။ စိန့်မာဆဲလုစ်၊ ပထမမြောက် (St. Marcellus I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၃၀၈ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် အရွေးခံရပြီး၊ ၃၀၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ ရဟန်းမင်းနေရာ လေးနှစ်ကြာ လစ်လပ်ပြီးမှ တက်လာရသဖြင့် ညှဉ်းပန်းခြင်းအချိန်ကာလဘာသာကို ငြင်းပယ်ခဲ့ကြသောသူများကို ပြန်လည်အခွင့်လွှတ်ရာ၌ ကိုယ်တော်သည် အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်ရသည်။ သင်္ဂါယနာတင်ကို ရဟန်းမင်းကြီး၏ ခွင့်ပြုချက်မပါဘဲ မခေါ်ယူနိုင်ဟု ဥပဒေတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၃၁။ စိန့်ယူဆေးဘီယုစ် (St. Eusebius)

ကာဆားနိုတွင် ဖွားမြင်ပြီး ဂရိအနွယ်ဝင်ဖြစ်သည်။ ၃၀၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၎င်းနှစ်တွင်ပင် ဩဂုတ်လ ၁၇ ရက်နေ့၌ တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။ သူ၏လက်ထက်တွင် အသင်းတော် နှစ်ခြမ်းကွဲနိုင်လောက်သည်ထိ ဘာသာကို စွန့်လွှတ်သူနှင့် ပတ်သက်ပြီး ငြင်းခုံမှုများ ဆက်လက်ပေါ်ခဲ့သည်။ ခိုင်မာခြင်းတချိန်တည်းမှာပင် ခွင့်လွှတ်ခြင်းဝါဒကို သုံးစွဲရာ၌ အောင်မြင်ခဲ့သည်။ စီစီလီကျွန်းတွင် တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသည်။

၃၂။ စိန့်မာစီယာဒိစ် (St. Miltiades)

အာဖရိကတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၃၁၁ ခုနှစ်တွင် ဂျူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့၌ ရွေးကောက်ခံရပြီး ၃၁၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့လက်ထက်တွင် ကွန်စတင်တိုင် ဧကရာဇ်သည် "ဤအမှတ်အသားဖြင့် စစ်နိုင်လိမ့်မည်"ဟု သော ရူပါရုံကို မြင်ပြီး ခရစ်ယာန်ဘာသာကို လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်စေရမည်ဟု ပြန်တမ်းထုတ်ခဲ့သည်။ မုန့်ကို ကောင်းကြီးပေးခြင်းဓလေ့ကို ဤအချိန်က စခဲ့သည်။ စိန့်ဂျွန် လာတေရန်း ဘုရားကျောင်းတော်ကို ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။

၃၃။ စိန့်ဆီလ်ဗတ်စတာ၊ ပထမမြောက် (St. Sylvester I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၃၁၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး၊ ၃၃၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ၃၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တီယာရာ ခေါ် သရဖူဖောင်းကို သူစပြီးဆောင်းသည်။ ယုံကြည်ခြင်းအချုပ်ကို ရွေးဆွဲခဲ့သော ပထမ ကနဦး သင်္ဂါယနာတင်ခြင်းကို နိုက်ဆီယားမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ သခင်ယေရှူး ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်ဖြင့် တနင်္ဂနွေနေ့ကို သန့်ရှင်းသောနေ့ (ဥပုသ်) ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှ သံဖြင့် သံသရဖူဖောင်းကို ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

၃၄။ စိန့်မာခ် (St. Mark)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၃၃၆ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ခံရပြီး ၃၃၆ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းကြီးသည် ဩစတီးယားမြို့မှ ဆရာတော်ထံမှ ဘိသိက်ခံယူရမည်ဟု ပြဌာန်း ခဲ့သည်။ "ပါလီကွမ်း" (Pallium) ခေါ်သော ဂိုက်းချုပ်အာဏာကို ဖော်ပြသော လည်စွပ်ကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ယခုလည်း သုံးစွဲဆဲဖြစ်သည်။ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာပေးပြီးသော သိုးငယ်မှ သိုးမွေးဖြင့် ပြုလုပ်ထားပြီး၊ အနက်ရောင်ခရုစူး များဖြင့် တန်ဆာဆင်ထားသည်။ ဘာသာရေးပွဲများပါသော ပြက္ခဒိန်ကို စတင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၃၅။ စိန့်ဂျူလီယပ်၊ ပထမမြောက် (St. Julius I)

ရောမတွင် မွေးဖွားပြီး ၃၃၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး ၃၅၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နာတာလူးပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီလ ၆ရက်နေ့၊ မင်းသုံးပါးပွဲဖြင့်ပေါင်းပြီး ကျင်းပလေ့ရှိသော အရှေ့တိုင်း အသင်းတော်အား နာတာလူးပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ကျင်းပရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ အသင်းတော်ပြုလုပ် ဆောင်ရွက်ချက် မှတ်တမ်းများကို သိမ်းဆည်းထားရန် အမိန့်ပေးသောကြောင့် ကိုယ်တော်သည် ဗာတိကန်မြို့တော်၏ ရှေးဟောင်းမှတ်တမ်းကို သိုလှောင်သော အခန်းကို စတင်ပေါ်ထွက်စေခဲ့သည်။

၃၆။ စိန့်လီဘောရီအုပ် (St. Liberius)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၃၅၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၃၆၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အေရိယန် အယူမှားဝါဒဖြင့် စကားစစ်ထိုးခြင်း ဆက်လက် ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် နန်းပြိုင်ရဟန်း မင်း ဖြစ်သည့် ဖေလိစ် ဒုတိယမြောက်ကို ရွေးကောက်တင်မြှောက်ကြသည်။ စိန့်မေရီ ကျောင်းတော်ကြီး၏ အုတ်မြစ်ကို ဩဂုတ်လ ၁၅ရက်နေ့၌ ကျသော ဆီးနှင်းကြောင်းကိုလိုက်ပြီးချခဲ့လေသည်။

၃၇။ စိန့်ဒါမာဆပ်၊ ပထမမြောက် (St. Damasus I)

စပိန်ပြည်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၃၆၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး ၃၈၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ လ ၁၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပညာကြီးသော ရဟန်းမင်းတစ်ပါးဖြစ်သည်။ ဆာလံသီချင်းများကို အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ဖြင့် နှစ်ပိုင်းကို တစ်ပိုင်းပြီးတစ်ပိုင်း သီဆိုစေခဲ့သည်။ ဤနည်းကို စိန့်အန်ဘရီနည်းဟုခေါ်သည်။ ဟီဘရူးစကား "အာလေလူယာ" ဝေါဟာရကို စတင်အသုံးပြုခဲ့သည်။ သမ္မာကျမ်းစာကိုလည်း ဟီဘရူးမှ ဘာသာပြန်ဆိုခွင့်ပြုခဲ့လေသည်။

၃၈။ စိန့်ဆီရိကပ် (St. Siricus)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၃၈၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၃၉၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ စိန့်ပီတာနောက် ပုပ် ဟူသော ဝေါဟာရကို ပထမဦးဆုံးအသုံးပြုသူ ဖြစ်သည်။ ပါပီးဟူ သောဂရိစကားမှာဖခင်ဟု အဓိပ္ပါယ်ရသည်။ ပါပီးဆိုသော စကားသည် "တပည့်တော်ကြီးပေတရုထံမှ အာဏာကိုရသည်" ဟု အဓိပ္ပါယ်ရှိသော လာတင်ဘာသာစကားတစ်ရပ်မှ ပထမစာလုံးများ၏ ပေါင်းဆိုခြင်းမှ အဓိပ္ပါယ်ဟုလည်း အသိအမှတ် ပြုကြသည်။ ရဟန်းတော်များအတွက် ဖြူစင်ခြင်းသည် အရေးကြီးသည်ဟု ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းခဲ့သည်။

၃၉။ စိန့်အာနာစတားစိဦးစ်၊ ပထမမြောက် (St. Anastasius I)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၃၉၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၀၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ၁၉ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမအ သင်းတော်နှင့် အန်တီအို ခရီးယား အ သင်းတော်နှစ်ခြမ်း ကွဲပြားခြင်းကို ဖြန်ဖြေခဲ့ သည်။ မသမာသော အ ကျင့်များကို ကျင့်သော အ ဖွဲ့အ စည်းများကို ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ တိုက်ဖျက်ခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် ဝတ္ထု အ ရာပစ္စည်းများထဲတွင် ဝှက်ကွယ်နေသည်ဟု ယူဆသော ဝါဒကိုလည်း တိုက်ဖျက်ခဲ့သည်။ ကျမ်းစာဖတ်ချိန်၌ ရဟန်းများသည် မတ်တပ်ရပ်နေရမည်ဟု အ မိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၄၀။ စိန့်အင်နိုဆင့်၊ ပထမမြောက် (St. Innocent I)

ရောမမြို့၊ အ ဂလ်ဘာတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၄၀၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၁၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၎င်းရဟန်းမင်းလက်ထက်တွင် အ ဂလာရိစ်၏ ဂျေသလူမျိုးများက ရောမမြို့ကို ဖျက်ဆီးကြသည်။ ရောမစိနည်းကို လိုက်နာရန် ပြဌာန်းခဲ့သည်။ ဆရာတော် ဟောနောရိဥစ်အ ဘေး ဓားဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းများ ကို ပိတ်ပင်ရန် တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

၄၁။ စိန့်ဇိုဆီမာစ် (St. Zosimas)

ဂရိအ မျိုးအ နွယ်ဖြစ်သည်။ (မာဆူရာကာနယ်) ၄၁၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သူဖြစ်၍ ပြည်ပ စွက်ဖက်မှုများမှ ကာကွယ်ပြီး အ သင်း တော်၏ ရပိုင်ခွင့်များကို တောင်းဆိုခဲ့သည်။ အ ပျော်မွေးသော သားများကို ရဟန်းဘောင်သို့ မတင်မြှောက်နိုင်ဟု စည်းကမ်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဖရင့်ခ် ခေါ် လူမျိုးများထံသို့ ရဟန်းမင်း ကိုယ်စား အ ပျံချုပ်ရေးမှုများကို စေလွှတ်ပေးခဲ့သည်။

၄၂။ ဘော်နီဖေစ်၊ ပထမမြောက် (St. Boniface I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၄၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းရွေးကောက်ခံရပြီး၊ ၄၂၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရာဇင်းနာပြည်နယ်မှ ချားလ်၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းသည် နောင် ရဟန်းမင်းများ ရွေးကောက်ပွဲ၌ လောက အ ဂဏာရှင်များ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းကို အ စပြုခဲ့သည်။ နန်းပြိုင် ရဟန်းမင်း ယူကာလိဦးစ်၏ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှုကြောင့် ကိုယ်တော်၏ ရဟန်းမင်း ဘိသိက်နေ့ကို လပေါင်းများစွာ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရသည်။

၄၃။ စိန့်ဆေလက်စတင်၊ ပထမမြောက် (St. Celestine I)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၄၂၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရပြီး၊ ၄၃၂ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်မြို့၏ ဂိုဏ်းချုပ်ဆရာတော် နက်စတိုးရီးဗီ၏ အယူမှားဝါဒကို စီရင် အပြစ်ပေးရန် တတိယ သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကို ခေါ်ဖွင့်ခဲ့သည်။ စိန့်ပက်ထရစ်ကို အိုင်ယာလန်နိုင်ငံသို့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။ ဆရာတော်များကိုင်သော သိုးကျောင်းတုတ် (တောင်ဌေး) ကို စတင်တွေ့ရှိရသည်။

၄၄။ စိန့်စတုန်း၊ တတိယမြောက် (St. Sixtus III)

ရောမတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၄၃၂ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းရွေးကောက် ခံရပြီး၊ ၄၄၀ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ စိန့်မေရီနှင့် စိန့်လောရင့်စ် ဘုရားကျောင်းတော်ကြီး နှစ်ဆောင်ကို ချဲ့ထွင်မွမ်းမံခဲ့သည်။ ဆုံးမဩဝါဒစာ အမြောက်အများ ရေးသားပြုစုသည်။ အီလီရီယားနယ်ကို ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်အောက်၌ ရှိရန် အရှေ့တိုင်းဧကရာဇ်ဘုရင်၏ လိုလားချက်ကို တိုက်ဖျက်ပြီး ရောမအုပ်ချုပ်မှုအောက်၌ သိမ်းသွင်းနိုင်ခဲ့သည်။

၄၅။ စိန့်လေအို၊ ပထမမြောက် (St. Leo I)

တူးရီးယားနယ်မှ အီတလီအနွယ်ဖြစ်သည်။ ၄၄၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၆၁ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တန်ခိုးကြီးသော ဝိသေသနကို ရရှိလေသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ကိုယ်တော်၏ဖွဲ့လှုံ့လကြောင့် အသင်းတော်၏ ညီညွတ်မှုကို တည်နိုင်ခဲ့သည်။ စတုတ္ထနှင့် ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင်ခြင်းများကိုခေါ်ပြီး၊ ဘုရား၏သားတော် လူအဖြစ်ကို ယူခြင်း၏နက်နဲရာကို ကာကွယ်ခဲ့သည်။ ဘုရား၏ ဒဏ်ဟုခေါ်တွင်သော "အာတီလ" ၏ ရန်ကိုတစ်ပါးတည်းတွန်းလှန်ခဲ့သည်။ တားဆီးခဲ့သည်။

၄၆။ စိန့်ဟီလာရီ (St. Hilary)

ကာဂလီယာရီနယ်တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၄၆၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၆၈ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ၏နိုင်ငံရေးဝါဒလမ်းစဉ်မှာ သူ့ရှေ့မှ ရဟန်းမင်းကြီး၏ လမ်းစဉ်ပင် ဖြစ်သည်။ ရဟန်းတစ်ပါးဖြစ်ရန် ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့မှု လိုအပ်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းပြင် ရဟန်းမင်းများနှင့် ဆရာတော်များသည် မိမိတို့ကို ဆက်ခံသူများမရွေးထားရဟု တားမြစ်ခဲ့သည်။ စပိန်ပြည်၌ ကိုယ်စားလှယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနယ်တစ်ခုကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

၄၇။ စိန့်စင်ပလီချီဗီ (St. Simplicius)

တီဗိုလီနယ်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၄၆၈ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၈၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ရဟန်းမင်းဖြစ်စဉ် လက်ထက်၌ အနောက်အင်ပါယာပြိုလဲပြီး၊ ကော့ပတ်စ် (Copts) အသင်းတော်များဖြစ်သည့်အာမေးနီးယား၊ ဆီးရီးယားနှင့် အီဂျစ်အသင်းတော်များပေါ်ထွက်လာသည်။ ဘုရားဖူးများနှင့် သာသနာနယ်သစ်များအတွက် အလှူတော် ပစ္စည်းများကို ခွဲဝေပေးရန် စီမံခန့်ခွဲသည်။

၄၈။ စိန့် ဖေလိစ်၊ တတိယမြောက် (St. Felix III)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၄၈၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၉၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အရှေ့ပိုင်းအသင်းတော်၌ မငြိမ်မသက်မှုများကို ပြေငြိမ်းစေရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ သူ၌ သားများရှိခဲ့ဖူးသည်။ တစ်ယောက်သော သားသည် ကြီးမြတ်သော ဂရေဂေါရီ၏ ဖခင်ဖြစ်သည်။ ဤကိုယ်တော်ကို တရားတော်အတွက် အသတ်ခံရသော ဖေလိစ်၊ ဒုတိယမြောက်ဟု မှားယွင်းတတ်ကြသည်။

၄၉။ စိန့်ဂျေလာစီဦးစ်၊ ပထမမြောက် (St. Gelasius I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သော အာဖရိက မျိုးနွယ်ဝင်ဖြစ်သည်။ ၄၉၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၄၉၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘာသာရေးအခမ်းအနားများနှင့် ကျင်းပနည်းဥပဒေများကို တူညီစေရန် ကျမ်းစာအုပ်ထုတ်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်၏ ကြီးမားသော ကြင်နာမှုကြောင့် ဆင်းရဲသားတို့၏ ဖခင်ဟု အခေါ်ခံရသည်။ အသင်းတော်၏ ဩဇာသည် လောကဘုရင်များကိုပင် လွှမ်းမိုးသည်ဟု ထိန်းသိမ်းယူဆခဲ့သည်။ (ကီရီယယ်) ဘုရားသခင် သနားတော်မူပါ ဟူသော အသနားမေတ္တာကို မွှားထဲမှာ ထည့်သွင်းခဲ့သည်။

၅၀။ အာနာစတားစီဦးစ်၊ ဒုတိယမြောက် (Anastasius II)

ရောမတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၄၉၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၄၉၈ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်လူမျိုးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဘုရင် ကလိုဗိစ် ကို ဘာသာထဲသို့ သွတ်သွင်းနိုင်ခဲ့သည်။ A သင်းခွဲသူများ A ပေါ်မှာ ပျော့ညံ့သဖြင့် ကိုယ်တော်ကိုပင် ဒိဋ္ဌိ A ယူမှားခြင်း၌ ပါဝင်သည်ဟု စွပ်စွဲကြသည်။ ဒန်းတေ A ၁ လီဂီ A ဝေရီက ကိုယ်တော်ကို ငရဲထဲ၌ နေရာချပေးခဲ့သည်။

၅၁။ စိန့်ဆင်းမားကုစ် (St. Symmachus)

ဆာဒီးနီးယားကျွန်းတွင် မွေးဖွားသည်။ ၄၉၈ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရပြီး၊ ၅၁၄ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A သင်းတော်ပိုင် ပစ္စည်းဥစ္စာများကို ရဟန်းတော်များ A သုံး A စွဲဖြစ်စေရန် ခိုင်မာစေခဲ့သည်။ ငွေဝယ်ကျွန်များကို ရွေးယူပြီး၊ လွတ်လပ်ရေးပေးခဲ့သည်။ ဗာတိကန် နန်းတော်ကို ပထမဦးဆုံးတည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၅၂။ စိန့်ဟောမိဒါစ် (St. Hormidas)

ရောမမြို့၊ ဖရိုစီနိုး A ရပ်၌ မွေးဖွားသည်။ ၅၁၄ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရပြီး၊ ၅၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏လက်ထက်တွင် စိန့်ဘေနေဒိသည် သူ၏ ဘေနေဒိတင်း ရသေ့သင်းကို တည်ထောင်ပြီး၊ နာမည်ကြီး ကာစီနိုရသေ့ကျောင်းတိုက်ကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ၎င်းကျောင်းတိုက်သည် ကမ္ဘာစစ် A တွင်း ၁၉၄၄ ခုနှစ်တွင် ဗုံးမှန် ပျက်စီးသွားသည်။ ဆရာတော်ရာထူးကို A ခွင့် A ရေးတစ်ရပ် A နေဖြင့် မပေးရဟု တားမြစ်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၅၃။ စိန့်ဂျွန်၊ ပထမမြောက် (St. John I)

ပေါ်ပူလိုနီးယားနယ်တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၂၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဂျူစတီးနီးယန်း ဧကရာဇ်မင်းကြီးကို ဘိသိက်ပေးခဲ့သည်။ အီတလီပြည်ကို ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်သော သေအိုဒိုရိန်ဘုရင်အားဖြင့် ရာဇဝတ်ဒဏ်ထောင်တွင် အကျဉ်းချုပ်ရစဉ်တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်မြို့သို့ သွားသော ပထမဦးဆုံး ရဟန်းမင်းဖြစ်သည်။

၅၄။ စိန့်ဖေလစ်၊ စတုတ္ထမြောက် (St. Felix IV)

ဘေးနပင်းတိုနယ်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၅၂၆ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၃၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မိမိကိုယ်ကျိုးအတွက် သေအိုဒိုရိန်ဘုရင်သည် ရဟန်းမင်းသတ်မှတ်သော အသင်းတော်အပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်သိပြီး၊ အကျိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဂျေ့ဒ်လူမျိုးတို့၏ ဘုရင်က ရာထူးဖြုတ်ချပြီး၊ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးခံရသည်။ သူပျံလွန်တော်မူသော အချိန်၌ ခရစ်ယာန်များ လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ပိုင်ခွင့်ပြန်ရသည်။

၅၅။ စိန့်ဘွန်နီဖေစ်၊ ဒုတိယမြောက် (St. Boniface II)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၅၃၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းရွေးကောက်ခံရပြီး၊ ၅၃၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဂျေ့ဒ်လူမျိုး အနွယ်ဝင်ဖြစ်သော ကြောင့် နိုင်ငံခြားသား မယဉ်ကျေးသူ ဟု အများအထင်ခံခဲ့ရသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း အတိုက်အခံ ပါတီမှ ဒီအော့စကော့ရော့စ်ကို နန်းပြိုင်ရဟန်းမင်းအဖြစ်ရွေးကောက်တင်မြှောက်ကြသည်။ ဒီအော့စကော့ရော့စ် သေမှသာလျှင် ၎င်းပြဿနာ ရှင်းလင်းသွားသည်။ အာပိုလိုတောင်ကုန်းပေါ်ရှိ ကျောင်းဆောင်၌ မွန်တေကာစီးနီ ရသေ့ကျောင်းတိုက်ကို ဆောက်စေခဲ့သည်။

၅၆။ စိန့်ဂျွန်၊ ဒုတိယမြောက် (St. John II)

ရောမတွင် မွေးဖွားသည်။ ၅၃၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၃၅ ခုနှစ်၊ မေလ ၈ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူသည် နာမည် ပထမဦးဆုံးပြောင်းသော ရဟန်းမင်းကြီးဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အရင်နာမည် မဲကူးရီဦးစ်သည် လောကီနတ်ဘုရား(ပါဂန်နတ်ဘုရား)တစ်ပါး၏ အမည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။ အာတာလာရိစ်မြို့ ပြန်တမ်းစာအရ ရဟန်းမင်းကြီးသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ ဆရာတော်များ၏ ဦးခေါင်းဖြစ်သည်ဟု အသိအမှတ်ပြုကြသည်။

၅၇။ စိန့်အာဂါပီတစ် (St. Agapitus)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၃၅ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၃၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဧကရာဇ်မင်းဂျူစတီးနီးယန်း၏ A တလီပြည်ပေါ်မှာ ထားရှိသော လောဘရမ္မက်ကိုထိန်းချုပ်ပေးစေရန်၊ ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်မြို့သို့ ဂျေ့ဒ်လူမျိုးဘုရင် A ဘဲဖြင့် စေလွှတ်ခံရသည်။ ယူတီဒီယန်ဝါဒ ဧကရာဇ်မင်း၏ မယားသီအေ ဝဲဒိုးရာမှ A ဆိပ်ကျွေးသောကြောင့် ထိုမြို့၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။

၅၈။ စိန်ဆီလ်ဗေးရီးဗ် (St. Silverius)

ဖရိုစီနိုးအရပ်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၅၃၆ ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၃၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၁ရက်နေ့တွင် တရားတော်အတွက် အသေခံသည်။ ဘဲလီဆာရီဗ် ခေါင်းဆောင်သော ဧကရာဇ်ဂျူစတီးနီးယန်း၏ ဘီဇန်တင်းစစ်တပ်သည် ရောမမြို့ကို သိမ်းယူလိုက်သည်။ ရဟန်းမင်းကြီးကို ပွန်းဇာကျွန်းသို့ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးပြီးနောက် သတ်ဖြတ်လိုက်ကြသည်။ မသတ်ဖြတ်မီ ရဟန်းမင်းရာထူးကိုလည်း ငြင်းဆိုရန် ခိုင်းလေသည်။

၅၉။ ဝီဂျီးလီဗီးဗ် (Vigilius)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၃၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၅၅ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ယူတီဇီးရင်း အယူဝါဒများကို အပြစ်စီရင်ချက်များအားပြန်လည်ရုတ်သိမ်းပေးရန် သီအော်ဒိုးရာ၏ အားထုတ်မှုများကို ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ မွစွားတရားပူဇော်နေစဉ်တွင် အဖမ်းအဆီးခံရသော်လည်းထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ ပဉ္စမ သင်္ဂါယနာတင်ကို ဖွင့်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်၏ လက်ထက်တွင် ဂျူစတီးနီးယန်း ဧကရာဇ်မင်းသည် "အခြေအနေအရ ပြုခြင်း" ဟူသော ဝါဒကို ပြဌာန်းခဲ့သည်။

၆၀။ ပေလာဂီးဗီးဗ်၊ ပထမမြောက် (Pelagius I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၅၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၆၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ရဟန်းမင်း အရွေးခံရခြင်းမှာ ဂျူစတီးနီးယန်း၏ ဩဇာ စွက်ဖက်မှုလည်းပါဝင်ခဲ့သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ရောမမြို့သည် ဘီဇန်တင်း အင်ပါယာအောက်တွင် ရောက်နေပြီးဖြစ်သည့် ကက်သလစ်ဝါဒကို သစ္စာတည်ကြည်စွာ စောင့်ထိန်းသည်။ တမန်တော်ကြီး တဆယ့်နှစ်ပါး ဘုရားကျောင်းတော်ကြီးကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၆၁။ ဂျွန်၊ တတိယမြောက် (John III)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၆၁ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၇၄ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အီတလီပြည်ကို လူရိုင်းများရန်မှ ကာကွယ်ခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ နာဆက်တေ အလိုရှိခဲ့သော လွန်ဘဒ်လူများ ချဉ်းနင်းတိုက်ချိန်မှာ အီတလီ လူမျိုးများကို စည်းရုံးပြီး၊ မိမိတို့ တိုင်းပြည်ကို ချဉ်းနင်းဝင်ရောက်သောသူများ၏ ရက်စက်မှုများမှ ကာကွယ်ကြရန် နှိုးဆော်ပေးခဲ့သည်။

၆၂။ ဘောနေဒီး၊ ပထမမြောက် (Benedict I)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၅၇၅ ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂ရက်နေ့တွင် နန်းလပ်ပြီး၊ တစ်နှစ်ကျော်လောက်၌ ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး ၅၇၉ ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အီတလီပြည်နှင့် ပြင်သစ်ပြည်များတွင် လူရိုင်းများဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ခြင်းများကြောင့်၎င်း၊ ပြည်တွင်း မငြိမ်မသက်မှုများကြောင့်၎င်း၊ ရှုပ်ထွေးမှုများကို ပြေလည်စေရန် ကြိုးစားသော်လည်းမအောင်မြင်ခဲ့ပေ။ ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်မြို့တွင်း ပြုလုပ်သော ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင်ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။

၆၃။ ပေလာဂျီးဦးစစ်၊ ဒုတိယမြောက် (Pelagius II)

ရောမတွင်ဖွားမြင်သည်။ ဂေါ့သစ်လူမျိုးနွယ်ဝင်ဖြစ်၍၊ ၅၇၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၅၈၀ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့ကို လွန်ဘဒ်လူများ ဝိုင်းရံထားစဉ် ကွန်စတန်တီနိုပယ်လ်မြို့မှ အကူအညီကို တောင်းခဲ့သည်။ ရဟန်းတော်များ ပရိတ်မေတ္တာကို နေ့စဉ်ရွတ်ဆိုရမည်ဟု အမိန့်ထုတ်ခဲ့သည်။ သမ်းလျက်ချီလျက် သေသောရောဂါဖြင့် မြောက်များစွာသော သူများနှင့်အတူ ပျံလွန်တော်မူသည်။

၆၄။ စိန်ဂရေဂေါ့ရီ၊ ပဌမမြောက် (St. Gregory I)

ရောမတွင်ဖွားမြင်သည်။ AD ၅၉၀ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၆၀၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လောကီရေးရာ၌ ရဟန်းမင်းကြီး ဩဇာ A ဘာသာရှိကြောင်းပြန်လည် A တည်ပြုခြင်း A ဖြင့် လောကီဩဇာ A ဘာသာပြန်တည်လာသည်။ ရောမမြို့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ရောဂါဆိုးပျံပါးသွားခါနီး၌ ကောင်းကင်တမန် တစ်ပါး ရဲတိုက်ပေါ်၌ ထင်ရှားပြခဲ့သည်။ ထိုနေရာကို ကောင်းကင်တမန် ရဲတိုက်ဟု ခေါ်တွင်လာသည်။ ဂရေဂေါ့ရီရင်း မြူးစစ် A သံကို စထွင်ခဲ့သည်။

၆၅။ ဆာဘီးနီးယင်း (Sabinian)

ဘလေရာနယ်တွင် မွေးဖွားသည်။ AD ၆၀၄ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၆လကြာ ရဟန်းမင်း မရှိဘဲနေပြီးမှ A ရွေးခံရသည်။ ဘာသာဝင်များ A တွက် ကမ္မဋ္ဌာန်း A ချိန်၊ ဆုတောင်းချိန်များကိုကြေငြာစေရန် ခေါင်းလောင်းထိုးခြင်းကို A စပြုခဲ့သည်။ ဘုရားကျောင်းများထဲ၌လည်း ကိုယ်တော်မြတ်မီးကို A မြထွန်းညှိထားရန်၊ A မိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၆၆။ ဘော်နီဖေး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Boniface III)

ရောမတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၀၇ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၆၀၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းကြီး ပျံလွန်တော်မူပြီးနောက် သုံးရက် မပြည့်မှီ A သစ်တစ်ပါး ရွေးချယ်ရန် ပြင်ဆင်မှုကို တားမြစ်ခဲ့သည်။ (ယခုခေတ်တွင် ၉ရက် ရှိရမည်) တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့်ဆိုင်သောဆရာတော်သည် ရောမမြို့ ဆရာတော်သာ ဖြစ်သည်ဟု A ဆိုပြုခဲ့သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ရဟန်းမင်းပင် ဖြစ်သည်။

၆၇။ စိန်ဘော်နီဖေး(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (St. Boniface IV)

A ဘာရှူဖီနယ်တွင်မွေးဖွားသည်။ ၆၀၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရပြီး၊ ၆၁၅ခုနှစ်၊ မေလရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လောကီဘာသာကျောင်းဆောင်ဖြစ်၍ A ဘရိပါးကျောင်း (ဝါ) ပန်သေ A န်ကို မယ်တော်နှင့် ရဟန္တာများကို A ဘက်မမှီသတိရရန် ရေစက်ချ မင်္ဂလာပေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ A ဖြင့် ရဟန္တာများပွဲနေ့ကို နိုဝင်ဘာလ ၁ရက်နေ့သို့ သတ်မှတ်လိုက်သည်။ A ဘက်တန်းသူတော်စင်ဘောင်ဝင်များ A တွက် စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများနှင့် စီးပွားရေးပိုင်းဆိုင်ရာများကို မြှင့်တင်ပေးရန် မူချပေးခဲ့သည်။

၆၈။ စိန်ဒေဦး(စ်)ဒေဒါ၊ ပဌမမြောက် (St. Deusedit I)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၆၁၅ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၁၈ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကပ်ရောဂါဆိုက်သူများနှင့် နူနာစွဲသူများကို ကိုယ်ကျိုးစွန့်ပြီး ကြည့်ရှု စောင့်ရှောက်ခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းကြီး ထုတ်ပြန်ကြေငြာသော စာချွန်တော်များ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ခဲတံဆိပ်နှိပ်ခြင်းကို ပဌမဆုံး အသုံးပြုသူဖြစ်သည်။ ဗာတိကန်၌ ထိန်းသိမ်းထားသော တံဆိပ်များအနက် ကိုယ်တော်၏ တံဆိပ်သည် နှစ် အကြာဆုံးဖြစ်သည်။

၆၉။ ဘော်နီဖေး(စ်)၊ ပဉ္စမမြောက် (Boniface V)

နေပဲလ်မြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၁၉ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၂၅ခုနှစ်၊ အောက်တို ဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အီတလီ ထီးနန်းလုစစ်ပွဲများကြောင့် ကိုယ်တော်၏ အုပ်ချုပ်မှုအာဏာသည် ၁၁လနောက်ကျခဲ့ရသည်။ ဘုရားကျောင်းများထဲတွင် အပြစ်တစ်စုံတစ်ခုကြောင့် ဝင်ရောက်ခိုလှုံခွင့်ယူသောသူများအား လုံခြုံမှုအခွင့်အရေးများကို စတင်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်၏ခေတ်တွင် မိုဟာမက်သည် သူ၏ တရားတော်ကို စတင်ဟောပြော သည်။

၇၀။ ဟောနောရီဦး(စ်)၊ ပဌမမြောက် (Honorius I)

ကာပူအာနယ်တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၂၅ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၆၃၈ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုခေတ်တွင် သိခဲ့သော ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ သာသနာပြုများကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့ကိုလည်း သန့်ရှင်း ခရုစူးတံကျင်ကို ရိုသေချီးမြှောက်ရသောပွဲဟု သတ်မှတ် ခဲ့သည်။ အရှေ့အသင်းတော်ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပေးခဲ့သည်။ ခေါင်းစဉ်အခန်းကြီး သုံးခုဖြင့် အာကွီလီယား၏ အသင်းကွဲ ခြင်း ပြဿနာကိုလည်း ဖြေရှင်းခဲ့သည်။

၇၁။ ဆေးဗေးရီန(စ်) (Severinus)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၄၀ခုနှစ်၊ မေလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၄၀ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၈ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ခရစ်တော်၌ ဆန္ဒတစ်ခုတည်းသာ ရှိသည်ဟူသော အယူကို မှားယွင်းသည်ဟု ရဟန်းမင်း ကြီးက အပြစ်စီရင်သောကြောင့် အရှေ့တိုင်းဘီဇန်တင်းဘုရင် ဟေရာကလီဦး(စ်)နှင့် ရဟန်းမင်းကြီးကြားတွင် သဘော ကွဲလွဲမှုများရှိခဲ့သည်။ ဂလဲစားချေသောသဘောဖြင့် စိန်ဂျွန်းလာတေးရန်း ဘုရားကျောင်းတော်ကြီးနှင့် နန်းတော်ကို ဘုရင် က ဖျက်ဆီးခိုင်းသည်။

၇၂။ ဂျွန်၊ စတုတ္ထမြောက် (John IV)

ဒါလ်မားဆီးယားနယ်တွင် မွေးဖွားသည်။ ၆၄၀ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၄၂ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အီဂျစ်ပြည်မှ သဘောကွဲလွဲသူများကို လမ်းမှန်သို့ပို့ဆောင်ရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ တရားတော်အတွက် အသေခံသော ဗေနန်စီဦး(စ်)၊ အာနာစတာစီဦး(စ်)နှင့် မောက်ရူး(စ်)တို့၏ ဓာတ် တော်များကို လာတေးရန်ကျောင်းတော်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည်။ ရဟန်းတော်၂၈ပါးနှင့် ဆရာတော် ၁၈ပါးတို့ကို ၎င်းတို့၏ ယုံကြည်မှုကို သေချာသိနိုင်ရန် ကိုယ်တိုင် သိက္ခာတင်မြှောက်ပေးခဲ့သည်။

၇၃။ သောအိုဒိုး၊ ပဌမမြောက် (Theodore I)

ဂျေရုဆလင်မြို့တွင် ဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ၆၄၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရပြီး၊ ၆၄၉ခုနှစ်၊ မေလ၁၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းဟူသော ဘွဲ့တွင် အာဏာပိုင်ဟူသော ဝိသေသကို ထည့်သွင်းခဲ့သည်။ ရဟန်းတော်များတွင် အုပ်ချုပ်ရေးဩဇာနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပွားသော ပြဿနာကို ဖြေရှင်းခဲ့သည်။ အရှေ့တိုင်း ဘုရင် ကွန်စတန်(စ်) ဒုတိယမြောက်နှင့် သဘောကွဲလွဲမှုမြောက်များစွာ ရှိသဖြင့် ကိုယ်တော်သည် အဆိပ်ကျွေးပြီး အသတ်ခံရသည်ဟုပင် သံသယဖြစ်ခဲ့သည်။

၇၄။ စိန့်မာတင်း၊ ပဌမမြောက် (St.Martin I)

တိုဒီနယ်တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၄၉ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၅၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘီဇန်တင်းဧကရာဇ်၏ ကာကွယ်မှုကို ရခဲ့ကြသော အရှေ့တိုင်း ဆရာတော်များကို အပြစ်စီရင်ခဲ့သည်။ ပြည်နှင့်ဒဏ်၊ ထောင်၌ချထားခြင်းစသော တခြားသော ဒုက္ခအခက်အခဲများကြောင့် ချစ်ဆိုကျွန်း၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။ အပြစ်မဲ့သန္ဓေယူသော ကညာပျိုပွဲတော်ကို သူ့အုပ်ချုပ်စဉ်၌ စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။

၇၅။ စိန့်ယူဂျင်း၊ ပဌမမြောက် (St. Eugene I)

ရောမတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၆၅၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၅၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းကို စိန့်မာတင်း ပဌမမြောက် မပျံလွန်မီ တစ်နှစ်အလိုတွင် ပြုလုပ်သည်။ အရှေ့တိုင်းဘုရင်၏ ကောက်ကျစ်သော အကြံအစည်အပြုအမူများကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကန့်ကွက်ခဲ့ပြီး၊ ဥရောပနိုင်ငံအသီးသီးတို့အားလည်း သူ့ရှေ့စိုးစံသော ရဟန်းမင်းကြီး၏ အသက်အဆုံးသတ်ခြင်းအကြောင်း အသိပေးခဲ့သည်။ ဖြူစင်ခြင်း ပါရမီကို ရဟန်းတော်များ အားလုံးကျင့်သုံးရမည်ဟု အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၇၆။ စိန့်ဗီတားလျန်း (St. Vitalian)

ဆေညီတွင်မွေးဖွားသည်။ AD ၆၅၇ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၆၇၂ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်ပြည် စပိန်ပြည်နှင့် A ဂ်လန်ပြည်များသို့ ကိုယ်စားလှယ်များကို စေလွှတ်တော်မူသည်။ ဘာသာဝတ်ပြုကြိုးကွယ်ချိန်များ၌ သံစုံကို A သုံးပြုခွင့်ပေးခဲ့သည်။ ၆၇၁ခုနှစ်၌ လွန်ဘတ်လူမျိုးများ ခရစ္စတီယန် ဘာသာထဲသို့ ဝင်ရောက်ကြသည်။

၇၇။ ဒေဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Deusdedit II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၇၂ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၆၇၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A ၁မေးနီးယင်း၊ ဆီးရီးယင်း၊ နွယ်ဝင်များ ဖြစ်ကြသော မာရွန်နိုက် A သင်းဝင်များကို သာသနာပြုများစေလွှတ်ခြင်း၊ A ၁းဖြင့် ဘာသာထဲ သွတ်သွင်းရန် ကြိုးစား၊ A ၁းထုတ်ခဲ့သည်။ "ကျန်းမာခြင်းနှင့် ရဟန်းမင်းကောင်းချီးတော်ရှိပါစေ" ဟူသော နှုတ်ခွန်းဆက်နိဒါန်းစကားကို စသုံးသော ပဌမမြောက် ရဟန်းမင်း ဖြစ်သည်။

၇၈။ ဒိုးနပ်စ် (Donus)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၇၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၇၈ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရာဇဝင်များ အသင်းတော်၌ နှစ်ခြမ်းကွဲပြားခြင်းကို စေ့စပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်တွင် ကင်းဘရိ(ရ်) တက္ကသိုလ်နှင့် ပြင်သစ်ပြည်ရှိကျောင်းများကို အားပေးထောက်ခံကြရန် ဆရာတော်များကို တိုက်တွန်းခဲ့ သည်။

၇၉။ စိန်အာဂါးတိုး (St. Agatho)

ပါလဲမိုတွင် မွေးဖွားသည်။ ၆၇၈ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၈၁ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၀ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A ဂ်လိပ်ဆရာတော်များနှင့် ခိုင်မြဲသော ဆက်ဆံမှုကို ထိန်းသိမ်းပြီး၊ A ငိုင်ယာလန်ပြည်ကို ယဉ်ကျေးမှု ဗဟိုဌာနအဖြစ် အားပေးခဲ့သည်။ ဆဋ္ဌမ သင်္ဂါယနာတင်ခြင်းကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ တန်ခိုးလက္ခဏာများကို ပြသ ခဲ့သောကြောင့် ရောဂါပျောက်ကင်းစေနိုင်သူဟူသော ဘွဲ့ကို ရရှိခဲ့သည်။

၈၀။ စိန်လော့၊ ဒုတိယမြောက် (St. Leo II)

စစ္စလီကျွန်းတွင် မွေးဖွားသည်။ ၆၈၂ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၈၃ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘုရားသခင်၏ ကြီးမြတ်တော်မူခြင်းကို ဘာသာဝင်များ သိရှိသဘောပေါက်စေရန် ဘာသာပွဲများကို ခမ်းနားထယ်ဝါစွာ ကျင်းပသည်။ ထိုပွဲများ၌လည်း ဘာသာတူများကို မေတ္တာရေဖြင့် ပက်ဖြန်းခြင်း A လော့ထက် စတင်ခဲ့သည်။

၈၁။ စိန်ဘေနေဒါ၊ ဒုတိယမြောက် (St. Benedict II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၈၄ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၈၅ခုနှစ်၊ မေလ ၈ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများထဲထိ ရန်သူကို လိုက်လံဖမ်းဆီးကြသော A တိုက်ခတ်မှုများကြောင့် ဘုရားရှိခိုးကျောင်းထဲတွင်ရှိသော ရန်သူကို မဖမ်းနိုင်ဟူသော A ခွင့်အရေးကို ပြန်လည် သစ်ဆန်းစေသည်။ ဂျူစတီးနီ ယင်း ဘုရင် A စပြုခဲ့သော ဘာသာရေး၌ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းကို တွန်းလှန် ဝေခင်းခြင်းဖြစ်သည်။

၈၂။ ဂျွန်၊ ပဉ္စမမြောက် (John V)

ဆီးရီးယားပြည်နယ်၊ A န်တီပျံမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၈၅ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၆၈၆ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘီဇန်တင်းရုံးတော်အဖွင့်သာလျှင် ၎င်းရွေးကောက်ခံရသည်။ ဆာဒီးနီယားနှင့် ကောဆီကားကျွန်းများတွင်ရှိသော သာသနာနယ်များ၌ ၎င်းချမ်းမှုရောက်စေခဲ့သည်။ ၎င်းကျွန်းများပေါ်၌ လည်း ဆရာတော်များကို ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရာတွင် ရဟန်းမင်းကြီးအကာသာလျှင် တည်စေနိုင်သည်ဟု မိန့်ဆိုခဲ့ သည်။

၈၃။ ကော်နန် (Conon)

ထရေး(စ်)မြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၈၆ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၆၈၇ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ နန်းသက်တစ်လျှောက်တွင် အသင်းတော်၌ ရှုပ်ထွေးခြင်း များစွာရှိခဲ့သည်။ ဘီဇန်တင်းဘုရင်၏ နောက်လိုက်များလက်မှ များစွာ ဒုက္ခခံရသည်။ အဆိပ်ကျွေးပြီး အသတ်ခံရသည်ဟု ပင် ယူဆခဲ့ကြသည်။

၈၄။ စိန်ဆဲရိုဦး(စ်)၊ ပဋ္ဌမမြောက် (St.Sergius I)

အန်တီအုပ်မြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၆၈၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရပြီး၊ ၇၀၁ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထီးပြိုင်ရဟန်းမင်း နှစ်ဦးပြီးမှ အရွေးခံရသည်။ ရောမမြို့တွင်၌ပင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အသင်းကွဲခြားမှုကို ပပျောက်စေပြီး၊ အာကီးလီးယားအသင်းကို ရပ်စဲစေခဲ့သည်။ ယဇ်ပူဇော်ခြင်း၌ ဘုရား၏ သိုးငယ်တော်အပိုဒ်ကို စတင်အသုံးပြုသည်။

၈၅။ ဂျွန်၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (John VI)

ဖေဖော်ဝါရီတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၀၁ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရပြီး၊ ၇၀၅ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ခရစ္စတီယန်ဘာသာအတွက် အလွန်ခက်ခဲသော အချိန်ဖြစ်သည်။ ၎င်းဘာသာကို အရှေ့တိုင်း၌လည်းကောင်း၊ စပိန်ပြည် ဆာရာဆင် လူမျိုးများအားဖြင့်လည်းကောင်း ငြင်းပယ်ကြသည်။ သို့ဖြစ်လင့်ကစား အသင်းတော်၏ရပိုင်သော အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ပြီး၊ ကျွန်အမြောက်အများကို ရွေးနှုတ်ကယ်တင်ခဲ့သည်။

၈၆။ ဂျွန်၊ သတ္တမမြောက် (John VII)

ကာလဘရီယားပြည်နယ်၊ ဒီဆားနိုမြို့တွင် မွေးဖွားသည်။ ၇၀၅ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၇၀၇ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လာတင်းလူမျိုးများအား အရှေ့တိုင်း အင်ပါယာမှ ခွဲခွာစေသော သတ်ဖြတ်မှုများကို ပြုလုပ်သော ဒုတိယမြောက် ဂျူစတီနီးယင်း၏ မရေရာသော အခွင့်အရေးများကို ပယ်ချခဲ့သည်။

၈၇။ ဆီနင်းနီဦး(စ်) (Sisinnius)

ဆီးရီးယားတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၀၈ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၇၀၈ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုမျှတိုတောင်းသော နန်းသက်တွင် မှတ်သားဖွယ်သော အချက်များမရှိပေ။ လွန်ဘတ်လူမျိုးများနှင့် ဆာရာဆင်လူမျိုးများ၏ နောက်ယုတ်မှုများကို ကာကွယ်ရန် ရောမမြို့ရိုးများကို ပြုပြင်ဘို့ စိတ်အားထက်သန်ခဲ့သည်။

၈၈။ ကွန်စတင်တိုင် (Constantine)

ဆီးရီးယားတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၀၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၇၁၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၉ရက်နေ့တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကွန်စတန်တီနိုပယ်မြို့သို့ အမေဗွေခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံရပြီး အသင်းတော်နှင့် အင်ပါယာတို့ကြား

တွင် ငြိမ်သက်မှု အတော်အတန်ရခဲ့သည်။ စပိန်ပြည်မှ ခရစ္စတီယန်များအား ဘာသာပများကို တိုက်လှန်ရန် အားပေးခဲ့သည်။ သံပေတရူးဆင်းတု၏ ခြေကို နာခံခြင်း အထိမ်းအမှတ်ဖြင့် နမ်းရန် အားပေးခဲ့သည်။

၈၉။ စိန့်ဂရေဂေါရီ ဒုတိယမြောက် (St. Gregory II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၁၅ခုနှစ်၊ မေလ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၇၂၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရုပ်တုဆင်းတုများကို ရိုသေသမှုမပြုရ၊ ဖျက်ဆီးပစ်ရမည်ဟူသော ကွန်စတန်တီနိုပယ် မြို့မှ ထုတ်ပြန်စာကို တန်ပြန်သောအားဖြင့် အီတာလျံနယ်များသည် တတိယမြောက်လေအို၏ စစ်တပ်ကို တော်လှန်ကြသည်။ ရုပ်တုဆင်းတုကို ဖျက်သော ဝါဒအား အီတလီက လက်မခံခဲ့ပေ။

၉၀။ စိန့်ဂရေဂေါရီ တတိယမြောက် (St. Gregory III)

ဆီးရီးယားတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၃၁ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၄၁ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လွန်ဘတ်လူမျိုးများရန်မှ ပြင်သစ်ဘုရင် ချားလ်(စ်) ၏ အကူအညီကို တောင်းခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ပြင်သစ်ရှင်ဘုရင်များသည် "ခရစ္စတီယန် ဘုရင်"ဟူသော ဘွဲ့ကို အစဉ်အဆက် သုံးစွဲခဲ့သည်။ အလူဒါနငွေများကို စိန့်ပီတာငွေ ဟု အမည်တပ်ခဲ့သည်။

၉၁။ စိန့်ဇာခရီ (St. Zachary)

ကာလာဘရီယားတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၄၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၅၂ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အီတလီ တစ်ပြည်လုံးကို စိုးမိုးလိုသော ဖရီအိုလီနယ်စား ရာချီ(စ်)ကို အပြင်းအထန် တော်လှန်သည်။ များမကြာမှီ နယ်စားသည် ရသေ့ဝတ်သွားသည်။ ပီပင်သယ်ရှော့ကို ပြင်သစ်ဘုရင်အဖြစ် ဘိသိက်တင်မြှောက်ပေးသည်။ ဇကရာဇ်များကို ရဟန်းမင်းက ဘိသိက်တင်မြှောက်ပေးခြင်းသည် ပဋ္ဌမဆုံးဖြစ်သည်။

၉၂။ စတီးဖင်း၊ ဒုတိယမြောက် (Stephen II)

ဤအမည်ဖြင့် ရဟန်းမင်းနှစ်ပါးရှိခဲ့သည်။ ပဋ္ဌမတစ်ပါးသည် တစ်ရက်သာ နန်းစံခဲ့သည်။ (မတ်လ ၂၃ရက်)။ ဒုတိယတစ်ပါးမှာ ၇၅၂ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၅၇ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်ကို ရွေးကောက်ခြင်းကြောင့် ရောမမြို့သားတို့သည် ရွှင်မြူးဝမ်းမြောက်ကြသဖြင့် ပခုံးပေါ်မှာတင်ပြီး ထမ်းကြသည်။ ပခုံးထမ်းပလွင်သည် ထိုမှ စတင်ပေါ်ထွက်လာသည်။

၉၃။ စိန့်ပေါလ်၊ ပဋ္ဌမမြောက် (St. Paul I)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၇၅၇ခုနှစ်၊ မေလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၆၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဂရိအသင်းတော်နှင့် ခိုင်မြဲသော ပူးပေါင်းခြင်းကို အားပေးခဲ့သည်။ အကျဉ်းထောင်များကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး၊ အကြွေးကြောင့် အကျဉ်းခံရသောသူများကို လွှတ်စေသည်။ စိန့်ပီတာ၏ သွီးဟု အစဉ်အလာအရသိရသော စိန့်ပေထရိုနီးလ်၏ ရုပ်ကြွင်းများကို တွေ့ရှိခဲ့သည်။

၉၄။ စတီးဖင်း၊ တတိယမြောက် (Stephen III)

စတီးဖင်းတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၇၆၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၇၂ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်းနှစ်ပါးပြီးမှ တက်လာသဖြင့် ၎င်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သော နှစ်နာမူ များကို ပြုပြင်ခဲ့သည်။ ချာလဖိန်ဘုရင်၏ ပြုကျင့်မှုများကို ပြုပြင်စေသည်။ ပါလက်စတိုင်းမှာ ရှိသော ခရစ္စတီယန်များကို အားပေးခဲ့သည်။

၉၅။ အေးဒရီယန်း၊ ပဌမမြောက် (Adrian I)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၇၇၂ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၇၉၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့ရိုးများနှင့် ရှေးကရေစီးမြောင်းများကို ပြုပြင်ခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာ၏ ရွှေဆင်းတု တော်နှင့် A ပြစ်ဖြေရာ ဘုရားစင်ရှေ့မှ ငွေသလင်းခင်းတို့ကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ သတ္တမ A ကြိမ် သင်္ဂါယနာတင် A စည်းအဝေးခေါ်ခဲ့သည်။

၉၆။ စိန့်လော့၊ တတိယမြောက် (St. Leo III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၇၉၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၁၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၂ ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သန့်ရှင်းသော ရောမ A င်ပါယာဟု တွင်ခဲ့သော A နောက်ပိုင်း A င်ပါယာကို ချာလမိန်မင်းကြီး ဦးဖောင်းတင်ပွဲ ၈၀၀ခုနှစ်၊ နာတာလျှားပွဲနေ့တွင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပြန်ပြီး တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ပါရစ် တက္ကသိုလ်၏ ရှေ့ပြေး ဖြစ်သော ပါလာတင်း စာသင်ကျောင်းကို ဖွင့်ခဲ့သည်။

၉၇။ စိန့်စတီးဖင်း၊ စတုတ္ထမြောက် (St. Stephen IV)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၁၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၁၇ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းကြီးအား သစ္စာရှိသော ဧကရာဇ်ဘုရင်ကို ကျိုးနွံ သစ္စာရှိပါမည်ဟု ကတိသစ္စာကြိမ်ဆို စေသော A ဖြင့် A ချင်းချင်း A ရှုပ် A ရှက်များနှင့် ပုန်ကန်မှုများကို A ခြိမ်းစေခဲ့သည်။ ပြင်သစ်တို့၏ ဘုရင် လူဒေါဗီ ကိုနှင့် မိဖုရား A မင်ဂါဒါတို့ကို ရိမ်းမြို့၌ ဧကရာဇ် A ဖြစ် သရဖူ ဆောင်းပေးခဲ့သည်။

၉၈။ စိန့်ပါစကာ၊ ပဌမမြောက် (St. Pascal I)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၈၁၇ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၂၄ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသောနေ့၌ပင် ကော်စီကာကျွန်းနှင့် ဆာဒီးနီယားကျွန်းတို့ကို လူဝီ(ခ) ဘုရင်က ဆက်ကပ်ပေးလှူသည်။ ဥမင်လှိုက်ခေါင်းများကို ပြန်ရနိုင်ရန် နှစ်သောင်းသုံးထောင်ကျော်သော တရား တော်အတွက် A သတ်ခံရသူများ၏ ဓါတ်တော်များကို ရွှေပြောင်းလျှက် မနားမနေ ကြိုးစားခဲ့သည်။

၉၉။ ယူဂျင်း၊ ဒုတိယမြောက် (Eugene II)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၂၄ခုနှစ်၊ မေလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၂၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၇ ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းဖြစ်သင်ကျောင်းများကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ A သင်းတော်၏ တရားဥပဒေများကို

အကောင်အထည်ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် အာဏာပိုင်ကောင်စီအဖွဲ့တစ်ခု တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ယခုခေတ် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာဌာနချုပ်၏ ရှေ့ပြေးဖြစ်သည်။

၁၀၀။ ဗာလင်တိုင်း (Valentine)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၂၇၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၂၇၅ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ၏ စေတနာတရားနှင့် မွန်မြတ်သော စိတ်ထားကြောင့် ရဟန်းတော်များ၊ မင်းမျိုးမင်းနွယ်များနှင့် လူအများက ချစ်ခင်ကြသည်။ ကိုယ်တော်၏ တိုတောင်းလှသော ရဟန်းမင်းအသက်အစတွင် လူအများ ပျော်ရွှင်စွာ လက်ခံခဲ့ကြသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော ကိုယ်တော်၏ ကြည်ညိုဖွယ်သော အပြုအမူများကြောင့်ပင်ဖြစ်သည်။

၁၀၁။ ဂရေဂေါရီ၊ စတုတ္ထမြောက် (Gregory IV)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၂၇၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၈၄၄ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အာဖရိကတိုက်တွင် ဆာရာဆင်လူမျိုးများကို ငါးကြိမ်တိုင်စစ်နိုင်ခဲ့သော တုစကာနီနယ်စား၏ အုပ်ချုပ်ကွပ်ကဲမှုအောက်တွင် အင်အားကြီးမားသော စစ်တပ်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ၎င်းစစ်တပ်သည် အီတလီပြည်သို့ရောက်လာသောအခါ ချီပီတာပေးချီယာနှင့် ဩစတြီးယားနယ်များကို ဖျက်ဆီးပြီး ရောမမြို့အတွက်ပင် စိုးရိမ်ဘွယ်ဖြစ်လာသည်။

၁၀၂။ ဆဲရဂျီဥ(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Sergius II)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၄၄ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၄၇ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆာရာဆင်လူမျိုးများသည် ရောမမြို့ကို ဝိုင်းရံကြပြီး၊ စိန့်ပေါလ်ကျောင်းတော်ကြီးနှင့် အခြားကျောင်းဆောင်များကို ဖျက်ဆီးကြသည်။ နောက်ဆုံး၌ ၎င်းတို့သည် ဝေတာနယ်တွင် ရှုံးနိမ့်သွားကြသည်။ သန့်ရှင်းသော လှေကားထစ်များဟု အမည်တွင်သော ဂရေတော်ရီအုမ်းကို ပြန်လည် ပြုပြင်ခဲ့သည်။

၁၀၃။ စိန့်လေအို၊ စတုတ္ထမြောက် (St.Leo IV)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၄၇ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၈၅၅ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တရားဝင်ပြန်တမ်းစာများတွင် နေ့စွဲထည့်ခြင်းကို ပဋမဆုံးအသုံးပြုသည်။ အုပ်ချုပ်ရေးမှုကို ရွေးကောက်ပိုင်သော အခွင့်ကို ဗေဒနိစ် မြို့သားတို့၌ရှိကြောင်း ထောက်ခံခဲ့သည်။ ဗာတီကန်တောင် ပတ်လည်နှင့် လေအိုနိုင် မြို့ ပတ်လည်တို့၌ အုတ်တံတိုင်း တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၁၀၄။ ဘောနေဒီ၊ တတိယမြောက် (Benedict III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၅၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၈၅၈ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ပါရမီကြောင့် လူအများ၏ ချစ်ခင်ရိုသေမှုကို ခံရသော်လည်း မင်းဧကရာဇ်နှင့် တစ်လသာ နန်းစံသော ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်းကြီး အာနာစတားစီဦး(စ်) တို့၏ ကန့်ကွက်ခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ ဆာရာဆင်လူမျိုးများကို တိုက်ဖျက်နိုင်ရန်၊ အဖွဲ့အမျိုးမျိုးကို စည်းလုံးစေရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။

၁၀၅။ စိန့်နီကောလပ်(စ်)၊ ပဋ္ဌမမြောက် (St.Nicholas I)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၅၈ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၈၆၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဧကရာဇ်မင်းလူဝီ(စ်) ဒုတိယမြောက်နှင့် အကြီးအကျယ် စိတ်သဘောကွဲလွဲပြီးနောက် ဆာရာဆင်းလူမျိုးများကို တိုက်ခိုက်ရန် ဧကရာဇ်နှင့် ပူးပေါင်းပြီး စစ်တပ်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ဖိုးရှပ်၏ လိုလားချက်ကို တွန်းလှန်ပြီး၊ အသင်းတော်၏ လွတ်လပ်မှုကို ကာကွယ်ခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လ ၁၅ရက်နေ့ကို မယ်တော်သခင်မ ကောင်းကင်သို့ ပင့်ဆောင်ခံရသော ပွဲနေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

၁၀၆။ အေးဒရီယင်း၊ ဒုတိယမြောက် (Adrian II)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၆၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၈၇၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကြီးမြတ်သော A ၁၅ရက်ကို A ဂံလန်ရှင်ဘုရင် A ဖြစ် ဘိသိက်ပေးခဲ့ခြင်းဖြင့် A သိများခဲ့သည်။ (ပဋ္ဌမဦးဆုံး A ဂံလန်ဘုရင်ကို ဘိသိက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။) ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များထဲတွင် ခိုက်ရန် ဖြစ်ပွားမှုများကို ဖြေရှင်းပေးခဲ့သည်။ A ဋ္ဌမမြောက် သင်္ဂါယနာတင် စည်းဝေးပွဲကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။

၁၀၇။ ဂျွန်၊ A ဋ္ဌမမြောက် (John VIII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၇၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၈၈၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့သူမြို့သားများ၏ A ကူညီဖြင့်သာ တဲရာချီနားနယ်၌ ဆာရာ A င်း လူမျိုးများကို ဧ A ဝင်နိုင်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်သည် ဘိသိက်ခံယူပြီးနောက် ချာလ်(စ်)သယ်ဂရော့(သ်)သည် ကူညီမည်ဟူသော ကတိကို ဖျက်သောကြောင့် A ၁ရပ်လူမျိုးများက ဧ A ဝင်နိုင်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော် A ဘေးကြီးမားသော A ခွန်တော်ကို ဆောင်စေခဲ့သည်။

၁၀၈။ မာရီနပ်(စ်)၊ ပဋ္ဌမမြောက် (Marinus I)

ဂါလီ(စ်)တွင် ဖွားမြင်သည်။ (ရောမ)။ ၈၈၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး A ရွေးခံရပြီး၊ ၈၈၄ခုနှစ်၊ မေလ၁၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A သင်းခွဲသောသူများကို ထိရောက်စွာ A ရေးယူရန် A ရှေ့ A င်ပါယာ ဧကရာဇ် ဘုရင် ဘေးဆီလ်ကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ A တလီလူမျိုးများတွင် ခိုက်ရန် ဖြစ်ပွားမှုများကို ပြေငြိမ်းရန် ကြိုးစားပြီး နောက် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ပျံလွန်တော်မူခြင်းသည် A ဆိပ်ကျွေးပြီး လုပ်ကြံမှုဟု A ထင်ရှိကြသည်။

၁၀၉။ စိန့်ဧ A ဒရီယင်း၊ တတိယမြောက် (St. Adrian III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၈၄ခုနှစ်၊ မေလ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရပြီး၊ ၈၈၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းဖြစ်လျှင် ဖြစ်ချင်း A ရင် ရဟန်းမင်းများက မင်း ဧကရာဇ် ဖိုးရှပ်ကို ဆန့်ကျင်ပြီး၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို A တည်ပြုခဲ့သည်။ ပြင်သစ်ပြည်ကို A လည် A ပတ်လာရောက်ရန် ချားလ်(စ်)သယ်ဂရော့(စ်)၏ ဖိတ်ကြားချက် A ရ A လည်သွားစဉ်တွင် ဆေးဆားရီ A မြို့၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၁၀။ စတီးဗင်း၊ ပဉ္စမမြောက် (Stephen V)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၅၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၉၁ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မိမိရဟန်းမင်းအရွေးခံရကြောင်းကို သိသောအခါ အိမ်ကို ကာရံလျက် တံခါးပိတ်ပြီး နေခဲ့သည်။ သို့သော် တံခါးများကို အမွေဖွင့်ဝင်ပြီး၊ စိန့်ပီတာ၏ ရာဇပလ္လင်ပေါ်တင်ကြသည်။ တရားရုံးတော်များ၌ မီးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရေဖြင့် လည်းကောင်း၊ စမ်းသပ်မှုများကို ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ အနုပညာနှင့် လက်မှုပညာများကို အားပေးခဲ့သည်။

၁၁၁။ ဖော်မိုးစု(စ်) (Formosus)

ဩစတြီယတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၈၉၁ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၈၉၆ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းအမတ် ကာဒီနယ်ဘဝက အာနောလ်ဒိုကို အီတလီပြည်၏ ဘုရင်၊ ပြီးနောက် ဂျာမနီပြည်၏ ဧကရာဇ်ဘုရင်အဖြစ် ဘိသိက်ပေးခဲ့သောကြောင့် အဋ္ဌမမြောက် ဂျွန်အားဖြင့် အသင်းတော်မှ ပယ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ကိုယ်တော်၏ဖွဲ့ကြောင့် ဘူလ်ဂေးရီးယန်းလူမျိုးများ ခရစ္စတီယန်ဘာသာထဲသို့ ရောက်ခဲ့ကြသည်။

၁၁၂။ ဘောနီဖေး(စ်)၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Boniface VI)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၈၉၆ခုနှစ်၊ ဧပြီလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ထိုလထဲမှာပင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဖော်မိုးစု(စ်) ကို ဆန့်ကျင်ကြသော သူများ၏ ထောက်ခံမှုကြောင့် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသော်လည်း ကိုယ်တော်၏ သက်တမ်းမှာ ၁၅ ရက်သာကြာခဲ့သည်။ ဤအချိန်၌ ရဟန်းမင်းကြီး၏ ရာထူးသည် အီတလီပြည်၏ နယ်စားမျိုးဝင် အိမ်ထောင်စုများ၏ ချယ်လုယ်မှုလက်အောက်တွင်ရောက်ခဲ့ရသည်။

၁၁၃။ စတီးဗင်း၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Stephen VI)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၈၉၆ခုနှစ်၊ မေလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၈၉၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အတွင်းပါတီကွဲများ၏ ဩဇာအောက်တွင် ရောက်ခါ ရဟန်းမင်းကြီး ဖော်မိုးစု(စ်)၏ အလောင်းကို တူးဖော်စေပြီး၊ တရားဆုံးဖြတ်ဟန်ဆောင်ဖြင့် တိုင်းပားမြစ်ထဲတွင် လွှင့်ပစ်ကြသည်။ လူထု သူပုန်ထကြမှုကြောင့် အဖမ်းအဆီးခံရပြီး ထောင်ထဲမှာပင် လည်ညှစ်သတ်ခံရသည်။

၁၁၄။ ရိုမားန(စ်) (Romanus)

ဂါလီ(စ်)တွင် ဖွားမြင်သည်။ (ရောမနယ်)။ ၈၉၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ နိုဝင်ဘာလထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ပဋ္ဌမဦးဆုံးလုပ်ဆောင်ချက်များတွင် ရဟန်းမင်းကြီး ဖော်မိုးစု(စ်) ကို ပြန်လည် သိက္ခာဆယ်ရေး ဖြစ်သည်။ ရဟန်းမင်းကြီး ပိုင်ဆိုင်သော မာယောကားနှင့် မီနော်ကားကျွန်းများထဲတွင် ဂျေရီးနားလည်း ပါဝင်သည်ဟု အတည်ပြုခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်သည် အဆိပ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၁၅။ သေအိုဒိုး၊ ဒုတိယမြောက် (Theodore II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၈၉၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၎င်းလထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရက်ပေါင်းနှစ်ဆယ်သာလျှင် အုပ်ချုပ်ရသော်လည်း ရဟန်းမင်းကြီး ဖော်မိုးစု(စ်) ၏ အလောင်းကို တိုင်းပားမြစ်ထဲမှ ဆယ်

ယူစေပြီး ဗာတီကန် နယ်နိမိတ်အတွင်း သင်္ဂြိုဟ်ခဲ့သည်။ ရုတ်တရက် မမျှော်လင့်ဘဲ ပျံလွန်တော်မူသဖြင့် အဆိပ်ကျွေးပြီး လုပ်ကြံခံရသည်ဟု ယူဆဖွယ်ဖြစ်သည်။

၁၁၆။ ဂျွန်၊ နဝမမြောက် (John IX)

တီဗီလီတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၈၉၈ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၉၀၀ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ပျံလွန် တော်မူသည်။ ရောမမြို့နှင့် အသင်းတော်ပိုင်နက် နယ်မြေများအပေါ်၌ အသင်းတော်သာလျှင် ဩဇာအာဏာရှိသည်ဟု အတည်ပြုခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းကြီးများ ရွေးကောက်ရာတွင် မလွဲမရှောင်သာသော အတွင်းခိုက်ရန်များ ပြေငြိမ်းစေရန် ဘုရင်၌ ကန့်ကွက်နိုင်သော ဗီတိုအာဏာကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၁၁၇။ ဘေနေဒိ၊ စတုတ္ထမြောက် (Benedict IV)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၀၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၉၀၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အကျင့်စာရိတ္တပျက်ပြားမှုများကြားမှ ရဟန်းမင်းဩဇာကို မပျက်ပြားစေဘဲ၊ ထိန်းသိမ်းခဲ့သည်။ ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသော ကောက်ကျစ်စဉ်းလဲမှုများ၊ မုန်းတီးမှုများကြားမှ တရားမျှတမှုကို အမြဲကြိုးစားရှာဖွေခဲ့ သည်။ ဘော်ရိုညာ မှ လူဝိစ်ကို ဧကရာဇ်မင်းအဖြစ် ရောမတွင် ဘိသိက်မင်္ဂလာ ပေးခဲ့သည်။

၁၁၈။ လေအို၊ ပဉ္စမမြောက် (Leo V)

အာရ်ဒေးယာတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၀၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ထိုနှစ်စက်တင်ဘာလတွင် ပျံလွန် တော်မူသည်။ ဆူပူထကြွမှုများ ဖြစ်ပွားချိန်၌ ဖမ်းဆီး ထောင်ချခံရသည်။ အသတ်ခံရသည်။ အလောင်းကို မီးရှို့ပြီး၊ ပြာများ ကို တိုင်းစားမြစ်ထဲသို့ ပစ်ချခံရသည်။

၁၁၉။ ဆဲရဂျီဦး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Sergius III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၀၄ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၉၁၁ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။ မီးလောင်ကျွမ်းပျက်စီးသွားသော စိန့်ဂျွန်းလာတေးရန်း ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတော်ကြီးကို ပြန်လည် ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ အသင်းတော်၏ အုပ်ချုပ်ပိုင်ခွင့်များကို နယ်စားများရန်မှ ကာကွယ်ပေးခဲ့သည်။ "တီယာရာ" ခေါ်သော သုံးဆင့် သရဖူဗောင်းကို ကိုယ်တော်၏ ရဟန်းမင်းလက်ထက်မှာ ထုလုပ်သော တံဆိပ်ခွက်များ ပေါ်တွင် ပဋ္ဌမဆုံးတွေ့ရှိရသည်။

၁၂၀။ အာနာစတားစီဦး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Anastasius III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၁၁ခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၉၁၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူ သည်။ A တွင်းရေး မငြိမ်သက်မှုများကြောင့် A ပ်ချုပ်ချိန် နှစ်နှစ် A တွင်း ဘာမျှ မပြုလုပ်မဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပေ။ ပဋ္ဌမမြောက် ဘဲရင်ဂါးရီဥ(စ်) ၏ A ကြပ်ကိုင်မှုကို ခံခဲ့ရသည်။ ကိုယ်တော်၏ ပျံလွန်ခြင်းသည်လည်း A ဆိပ်ကျွေး လုပ်ကြံ ခံရသည်ဟု ယူဆဖွယ် ဖြစ်သည်။

၁၂၁။ လန်းဒို (Lando)

ဆာဗီးနားနယ်တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၁၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လတွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ၉၁၄ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုအချိန်က ကွဲပြားနေကြသော အဖွဲ့များမှ တစ်ဖွဲ့ကြောင့် ကိုယ်တော်သည် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရသည်။ အတွင်းခိုက်ရန်မှုများကို ဖျန်ဖြေ၍ ငြိမ်းချမ်းမှုရပြီးနောက် အံ့ဩစရာ ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၂၂။ ဂျွန်၊ ဒဿမမြောက် (John X)

တော့ဆီးညားနီတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၁၄ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၉၂၈ခုနှစ်၊ မေလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ချယ်လုယ်မှုများကြောင့် အရွေးခံရသော်လည်း ချယ်လုယ်သူများကိုမူ အားမပေးခဲ့ပေ။ ဆာရာဆင်းလူမျိုးများကို တိုက်ခိုက်ချီတက်ခဲ့ပြီး၊ ဂါရီဂလီယားနီးမြစ်နားတွင်၊ ၎င်းတိုက်ခိုက်မှုကို ကဆင့်ကရဲဖြစ်စေခဲ့သည်။ ချယ်လုယ်ကောက်ကျစ်မှုများကို အားမပေးသောကြောင့် ထောင်ချပြီး အသတ်ခံရသည်။

၁၂၃။ လေအို၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Leo VI)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၂၈ခုနှစ်၊ မေလတွင် ရဟန်းမင်းကြီး အရွေးခံရပြီး၊ ထိုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။ တန်ခိုးအာဏာကြီးသော မာရီဇီးယား၏ အလိုကြောင့် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ရောမမြို့တွင် အကွဲကွဲအပြားပြား ဖြစ်နေသော ပါတီ အဖွဲ့အစည်းများ၌ ငြိမ်းချမ်းခြင်းရှိရန် အစွမ်းကုန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ ကြမ်းတမ်းခက်ထန်သော ဟန်ဂေရီးယင်း လူမျိုးများနှင့် ဆာရာဆင်းလူမျိုးများကို စစ်အောင်နိုင်ခဲ့သည်။

၁၂၄။ စတီးဖင်း၊ သတ္တမမြောက် (Stephen VII)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၂၈ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၉၃၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တူရီးယားနယ်စား မာရီဇီးယားသည် ရောမမြို့ကို အုပ်ချုပ်စဉ် တူစကိုလိုနယ်စား၏ ပရိယာယ်ဖြင့် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ပြင်သစ်ပြည်၌ တည်ရှိသော စိန့်ဗင်းဆင့် အာလ်ဇေါ်တူးနီ ရသေ့ကျောင်းတိုက်များကို ထောက်ခံအားပေးခဲ့သည်။

၁၂၅။ ဂျွန်၊ ဧကဒဿမမြောက် (John XI)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၃၁ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၉၃၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့မိသားစုတွင် ဖြစ်နေသော ပရိယာယ်ချယ်လုယ်မှုများကို ဖြေရှင်းခဲ့သည်။ သူတို့၏ ထောက်ခံမှုကြောင့် အရွေးခံရသော်လည်း သူတို့၏ အတိုင်းအဆလွတ်မှုကိုမူ ရှုတ်ချခဲ့သည်။ ဒုက္ခအမျိုးမျိုးကို ခံထမ်းရပြီးနောက် သက်တော် နှစ်ဆယ့်ကိုးနှစ် အရွယ်၌ ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၂၆။ လေအို၊ သတ္တမမြောက် (Leo VII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၃၆ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၉၃၉ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရသေ့ဂိုဏ်းဝင်များကို ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီး ရသေ့ကျောင်းဆောင်ဟောင်းတစ်ခုကိုလည်း၊ မြို့ပြင်တွင်တည်ရှိသော စိန့်ပေါလ်ကျောင်းတော်ကြီးအနီးတွင် တည်ဆောက်စေသည်။ စုန်းကဝေများနှင့် အနာဂတ်ဟောသူများကို အပြစ်စီရင်သောစာများ၊ ပြင်သစ်ပြည်နှင့် ဂျာမနီပြည်ရှိ ဆရာတော်များထံ ရေးသားခဲ့သည်။

၁၂၇။ စတီးဖင်း၊ အဋ္ဌမမြောက် (Stephen VIII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၃၂ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရပြီး၊ ၉၄၂ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်နယ်စားများ ပုန်ကန် ထကြွမှုတွင် လူဝိစ် စတုတ္ထမြောက် ဒီအောက်ထရေမဲအား ထောက်ခံအားပေးခဲ့သည်။ ဧဝံဂေလိတရားတော် မှုအတိုင်းအရှေ့၊ အနောက်တိုင်းများမှ တန်ခိုးကြီး သခင်များကို ဘာသာပြောင်းလာရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ အာလ်ဘေရ်ခ် ဒုတိယမြောက်၏ မခံညားမှုကို ခံခဲ့ရသည်။

၁၂၈။ မာရိန်းနစ်၊ ဒုတိယမြောက် (Marinus II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၄၂ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရပြီး၊ ၉၄၆ခုနှစ်၊ မေလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အလွန်ခက်ခဲသောကာလတွင် အပြစ်တင်စရာမရှိ၊ သန့်ရှင်းသော အသက်ကို မွေးမြူခြင်းအားဖြင့် ကောင်းသော ပုံသက်သေ ပေးခဲ့သည်။ အနုပညာကို အားပေးသည်။ အဖွဲ့အစည်းများကို ပြန်လည်ပြုပြင်သည်။ ရောမမြို့ကိုလည်း ကမ္ဘာ့စာရိတ္တ မဏ္ဍိုင်သဖွယ် ဖြစ်စေခဲ့သည်။ သူတော်စင်ဘောင်ဝင် အသင်းများ၏ ဥပဒေအချို့ကိုလည်း ပြင်ဆင်ခဲ့သည်။

၁၂၉။ အာဂါပီတစ်၊ ဒုတိယမြောက် (Agapitus II)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၄၆ခုနှစ်၊ မေလ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၉၅၅ခုနှစ်၊ ဧကတိုဘာလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းတော်များ၏ စာရိတ္တပိုင်းဆိုင်ရာ A ခြေA နေကို မြှင့်တင်ပေးပြီး၊ ဂျာမဏီဘုရင် ပဋ္ဌမမြောက် ဧကတို၏ A ကျွဲA ညီဖြင့် A ဝိတလီပြည်တစ်တဒေသကို ငြိမ်းချမ်းစေနိုင်ခဲ့သည်။ ဒိန်းမတ်ဘုရင် ဟာရီသည် ခရစ္စတီယန်ဘာသာကို လက်ခံသည်။

၁၃၀။ ဂျွန်၊ ဒွာဒဿမမြောက် (John XII)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၉၅၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၉၆၄ခုနှစ်၊ မေလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဲစွမ်းသတ္တိရှိပြီး၊ A သင်းတော်၏ လောကီရေးရာ A ဘဏ္ဍာပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကို တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ဂျာမဏီဘုရင် ပဋ္ဌမမြောက် ဧကတိုကို ဧကရာဇ်မင်းတင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် သန့်ရှင်းသော ရောမင်ပါယာကို ပြန်လည် တည်ထောင်သည်။ များမကြာမီပင် ဧကတိုဘုရင်အဖွင့် နန်းချခံရသည်။ ပဋ္ဌမမြောက်ဧကတိုဘုရင်၏ ပြုမူဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် "A မျိုးမြတ်ဆရာတော်များ" ဟု ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည်။

၁၃၁။ လော့၊ A ဋ္ဌမမြောက် (Leo VIII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၉၆၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ ၉၆၅ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ သူ့ရှေ့တွင်၎င်း၊ နောက်တွင်၎င်း၊ ရဟန်းမင်းဖြစ်သော ပဋ္ဌမမြောက် ဘေနေဒိနှင့် မပြေလည်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဘာသာရေးဝတ်ပြုကိုးကွယ်ချိန်တွင် ဘုရားစင်ခန်းထဲတွင် လူဝတ်ကြောင်များ မဝင်ရန် တားမြစ်ခဲ့သည်။

၁၃၂။ ဘောနေဒါ၊ ပဋ္ဌမမြောက် (Benedict V)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ငြိမ်သက်စွာ၊ မေလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအဖြစ် အရွေးခံရသည်။ ငြိမ်သက်စွာ၊ ဂျူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဟမ်းဘတ်မြို့သို့ ပဋ္ဌမမြောက်အော်တိုဘုရင်အားဖြင့် လေအို အဋ္ဌမမြောက် သေဆုံးသည် အထိ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးခံရသည်။ ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်း ပျံလွန်တော်မူပြီးနောက်၊ ပဋ္ဌမမြောက် အော်တိုဘုရင်သည် ပြင်သစ်၊ ဂျာမန်နှင့် ရောမလူမျိုးစုများက တိုက်တွန်းမှုကြောင့် ဘောနေဒါကို ရဟန်းမင်းအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုရသည်။ ဟမ်းဘတ်မြို့တွင်ပင် သန့်ရှင်းဖြူစင်ခြင်းကို ကျင့်လျက် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၃၃။ ယောဟန်၊ ၁၃ပါးမြောက် (John XIII)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး ငြိမ်သက်စွာ၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ဧပြီလ ၂ ရက်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆန့်ကျင်ပါတီမှ ထောင်ချပြီး၊ ၁၀ လကြာမြင့်သော်၊ ပဋ္ဌမမြောက် အော်တိုဘုရင်က လွတ်မြောက်ရန် ကူညီခဲ့သည်။ ၎င်းအော်တိုဘုရင်သည် ပိုလန်နှင့် ဘိုဟီးမီးယားပြည်များတွင် ခရစ္စတီယန် အယူဝါဒ ပြန့်ပွားရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဝတ်တက်ခေါ်ရန် အသုံးပြုသော ခေါင်းလောင်းများကို အမည်ပေးပြီး ကောင်းချီးဘင်သောင်ပေးရန် စတင် တီထွင်ခဲ့သည်။

၁၃၄။ ဘောနေဒါ၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Benedict VI)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဂျွန်လထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပဋ္ဌမမြောက် အော်တိုဘုရင် နတ်ရွာစံပြီးနောက်၊ ဂျာမန်ဆန့်ကျင်သော ပါတီသည် စိန့်အန်ဂျေလို ရဲတိုက်ကို ဝိုင်းရံဖမ်းဆီးပြီး၊ ရဟန်းမင်းကြီးကို အကျဉ်းချပြီးနောက်၊ ကွပ်မျက်လိုက်ကြသည်။ ကိုယ်တော်သည် ဟန်ဂေရီ လူမျိုးများကို ခရစ္စတီယန်များဖြစ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၁၃၅။ ဘောနေဒါ၊ သတ္တမမြောက် (Benedict VII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ အောက်တိုဘာလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။ သမာဓိကြီးရင့်သူ ဖြစ်ပြီး၊ အီတလီပြည်နှင့် ခရစ္စတီယန် နယ်များ၌ လိမ်လည်မှုများ၊ အသိပညာကင်းမဲ့မှုများကို ပပျောက်စေရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ စိုက်ပျိုးရေး ပိုမို တိုးတက်စေရန် ကူညီခဲ့သည်။

၁၃၆။ ယောဟန်၊ ၁၄ပါးမြောက် (John XIV)

ပါးစီးယားတွင်ဖွားမြင်ပြီး ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဒီဇင်ဘာလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဇွဲလုံလနှင့် ပါရမီ ပြည့်ဝသူဖြစ်သော်လည်း ညစ်ပတ်မှုများဖြင့် အရွေးခံခဲ့ရသည်။ ရောမမြို့သို့ ပြန်ကြွလာသောအခါ၊ ဖရန်ကိုးနေသည့် ကိုယ်တော်ကို ဖမ်းဆီးထောင်ချခဲ့သည်။ စိန့်အန်ဂျေလို ရဲတိုက်ထဲတွင် အစာငတ်ပြီး ပျံလွန်တော်မူရှာသည်။

၁၃၇။ ယောဟန်၊ ၁၅ပါးမြောက် (John XV)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဩဂုတ်လထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရပြီး၊ မတ်လထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဩဇာအာဏာအလွဲသုံးစားမှုမှ ဖြစ်လာသော တပ်မက်ခြင်းများကြောင့် တုစကာနီပြည်နယ်သို့ ထွက်ပြေးရသည်။ ရိမ်းမြို့မှ

အသင်းတော်ထဲတွင် စိတ်ဝမ်းကွဲမှုများကို အဆုံးသတ်နိုင်စေခဲ့သည်။ ရဟန္တာတစ်ပါး တင်မြှောက်ရာ၌ လိုက်နာအပ်သော စည်းမျဉ်းကို စတင်ခဲ့သည်။ စိန့်အုန်းအရစ်ကို ပဋ္ဌမဆုံး ထိုစည်းမျဉ်းဖြင့် တင်မြှောက်ခဲ့သည်။

၁၃၈။ ဂရေဂေါရီ၊ ပဉ္စမမြောက် (Gregory V)

ဆိုက်ဆိုနီတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၉၉၆ခုနှစ်၊ မေလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၉၉၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပါဗီးယားတွင် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေစဉ် ဆန့်ကျင် ရဟန်းမင်း ယောဟန် ၁၇ပါးမြောက်ကို ကရက်ရှင်းစီဦး(စ်)က တင်မြှောက်ပြီး၊ တစ်နှစ်ကြာမျှ အုပ်ချုပ်စေခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်း ဂရေဂေါရီသည် သေသူများကို သတိရဆုတောင်းခြင်းအလေ့အထကို စတင်ခဲ့သည်။ စိန့်လူစီယား၏ ရုပ်ကလပ်ကို ရောမမြို့တွင်ရှိသော စိန့်မေရီဘုရားကျောင်းသစ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်။

၁၃၉။ စီးလ်ဗက်စတာ၊ ဒုတိယမြောက် (Silvester II)

ပြင်သစ်ပြည်၊ အောက်ဗန်းတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၉၉၉ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၀၃ခုနှစ်၊ မေလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကောက်ကျစ်စဉ်းလဲမှုများကို ချိုးနှိမ်ရန် ကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့သည်။ နူးညံ့သိမ်မွေ့ပြီး ပညာပြည့်စုံသော ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်၍ အာရပ်ဘိတ် နံပါတ်များကို စတင်အသုံးပြုခဲ့သည်။ သက္ကရာဇ် ၁၀၀၀ခုနှစ်ကို ကမ္ဘာကုန်မည့်နှစ်ဟု အများက ယူဆခဲ့ကြသောနှစ်ကို ကျော်လွန်နိုင်ခဲ့သည်။ "တစ်ထောင်မှ တစ်ထောင်၊ နောက်တစ်ထောင် မလာနိုင်" ဟူသော အဆိုရှိခဲ့ဖူးသည်။

၁၄၀။ ယောဟန်၊ ၁၇ပါးမြောက် (John XVII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၀၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လထဲတွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၎င်း ၁၀၀၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလထဲတွင်ပင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဂျာမနီဘုရင် တတိယမြောက် အော်တို နတ်ရွာစံပြီး ဖြစ်ပေါ်လာသော ရှုပ်ထွေးမှုပြဿနာများဖြစ်ချိန်တွင် အရွေးခံရသည်။ တိုတောင်းလှသော ရဟန်းမင်း ၁၀မှတ်တမ်းများကို စုံလင်တိကျစွာ မသိရပေ။

၁၄၁။ ယောဟန်၊ ၁၈ပါးမြောက် (John XVIII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၀၄ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၀၉ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လာတင်းနှင့် ဂရိအသင်းတော်ဟူ၍ ကွဲပြားနေသော အသင်းတော်နှစ်ပါးကို ပေါင်းစီးစေနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် ကြာရှည်စွာမခံပါ။ ဘာသာပများနှင့် လူရိုင်းများတွင် ခရစ္စတီယန်ဘာသာပြန့်ပွားရန် ကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့သည်။ ဘရမ်းဘတ်ဆရာတော် ဋ္ဌာနချုပ်ကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၁၄၂။ ဆဲဂျီးအု(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (Sergius IV)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၀၉ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၃ရက်နေ့တွင်ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၁၂ခုနှစ်၊ မေလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့အမည်ပီတာ ဖြစ်သောကြောင့် ပြောင်းခဲ့သည်။ အရှေ့တိုင်း အနောက်တိုင်းများမှ မင်းဧကရာဇ်များနှင့် ပြေလည်စွာ ဆက်ဆံမှုကို ထိန်းသိမ်းသည်။ ဩဇာကြီးသော ရသေ့ ဂိုဏ်းအုပ်များနှင့် ဆရာတော်များထဲတွင် အကျင့် စာရိတ္တပျက်ပြားမှုများကို နည်းပါးသွားစေရန် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း မအောင်မြင်ခဲ့ပေ။ သခင်ယေဇူးဂူသချိုင်းကို ပျက်ဆီးခြင်းမှ ကာကွယ်ခဲ့သည်။

၁၄၃။ ဘောနေဒီ၊ အဋ္ဌမမြောက် (Benedict VIII)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၁၂ခုနှစ်၊ မေလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၂၄ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့ကို ရွေးကောက်စဉ်က ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှုများသောကြောင့် ဒုတိယမြောက် ဟန်နရီဘုရင်ထံမှ အကူအညီကို တောင်းရသည်။ ထို့နောက် ဟန်နရီဘုရင်ကို ရောမမြို့၌ ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာ သရဖူ ဟောင်း တင်ပေးသည်။ ဘာသာရေးပစ္စည်းများ မင်္ဂလာ ခံပြီးခြင်းကြောင့် ဈေးတင်ရောင်းခြင်းကို တားမြစ်ခဲ့သည်။ ဓားချင်းယှဉ်ပြိုင် သတ်ဖြတ်မှုကို လည်း တားမြစ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းတော်များ အိမ်ထောင်မပြုရဟု စည်းမျဉ်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၁၄၄။ ယောဟန်၊ ၁၉ပါးမြောက် (John XIX)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၂၄ခုနှစ်၊ မေလထဲတွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၀၃၂ခုနှစ်တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဂျာမနီဘုရင် ဒုတိယမြောက် ကောင်ရတ်ကို ဧကရာဇ်မင်းအဖြစ် ရောမမြို့၌ ဘိသိက်ပေးသည်။ ဘီဇန်တိုင် ရုံးတော်မှ ဆုံးဖြတ်ချက်များ အောင်မြင်သည်ဆိုသော အဆိုပြုချက်ကို သဘောမတူခဲ့ပေ။ မြူးစစ် သင်္ကေတ ဂုဏ်ကို တီထွင်ခဲ့သော အာစီဒို ဒေအာရက်ဖို ကို အကာအကွယ်ပေးခဲ့သည်။ ဤသင်္ကေတ ဂုဏ်၏ အမည်များသည် ဆာလံကျမ်းတစ်ခုတွင် ပဋ္ဌမစာလုံးများတွင် ပါဝင်သည်။

၁၄၅။ ဘောနေဒီ၊ နဝမမြောက် (Benedict IX)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၃၂ခုနှစ်တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ သို့သော် ရဟန်းမင်း အဖြစ် နန်းတက်စဉ် အသက် ၁၂နှစ်သာ ရှိသေးသည်။ ရဟန္တာစိန်အာဒါလ်ဘတ်၏ ဓာတ်တော်ကို ပရိတ်ဂိမြို့သို့ ပြန်ပို့ရန် ဘိုဟီးဗီးယားဘုရင်ကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ နောက်ဆုံး၌ ဂရိတာဖဲရားဘာ ရသေ့ကျောင်းတိုက်၌ ခိုလှုံမှုကို တောင်းခံရသည်။ ရဟန်းမင်း အဖြစ် သုံးကြိမ် အရွေးခံရသည်။

၁၄၆။ စီးလ်ဗက်စတာ၊ တတိယမြောက် (Silvester III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၄၅ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၀၄၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘောနေဒီ နဝမမြောက် ရဟန်းမင်းနေရာတွင် ခေတ္တကြာမျှ အုပ်စိုးခဲ့သော်လည်း၊ သူ့ကို ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်း အဖြစ် ဘောနေဒီက အသင်းတော်မှ နှင်ထုတ်ခြင်း ဒဏ်ကို ခတ်ခဲ့သည်။ အငြင်းအခုံများသော်လည်း အသင်းတော်က တရားဝင် ရဟန်းမင်း အစစ်ဟု အသိအမှတ် ပြုခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်သည် ဘယ်ကဲ့သို့ ပျံလွန်တော်မူသည်ကို မသိရချေ။

၁၄၇။ ဘောနေဒီ၊ နဝမမြောက် (Benedict IX)

၁၀၄၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ဒုတိယအကြိမ် ရဟန်းမင်း အဖြစ် အရွေးခံရသည်။ ထိုနှစ် မေလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အဖြစ် စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုများကြောင့် ရွေးခံရပြီး ရက်ပေါင်း ၂၀တွင် စွန့်လွှတ်ရန် အကျပ်ကိုင်ခံရသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အလယ်နှစ်ရာစုများ အတွင်းတွင်ရှိနေကြသည်။

၁၄၈။ ဂရေဂေါရီ၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Gregory VI)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၄၅ခုနှစ်၊ မေလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၄၆ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အများက ဝေဖန်ကြသော ဘေနေဒီ နဝမမြောက် နေရာကို ယူသည်။ ပြင်ပ တိုက်ခိုက်မှုမှ ကာကွယ်ရန် ကိုယ့်စစ်တပ်ကို ကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်သည်။ ရဟန်းမင်း အဖြစ် ကို စွန့်လွှတ်ရန် အကျပ်ကိုင်ခံရသည်။ ရဟန်းမင်းကြီး၏ စစ်တပ်ကို စတင်တည်ထောင်သူ ဖြစ်သည်။

၁၄၉။ ကလဲမင်း၊ ဒုတိယမြောက် (Clement II)

ဆတ်ဆိုနီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၄၆ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ အောက်တိုဘာလ ၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မင်းမျိုးမင်းနွယ်ဝင် ဆရာတော်များ၏ မောက်မာမှုကို နှိပ်ကွပ်ခြင်းဖြင့် အချိန် ကုန်လွန်ခဲ့သည်။ ၎င်းဆရာတော်များ၏ မောက်မာမှုကြောင့် အောက်လက်ခံများ အချင်းချင်း တိုက်ခိုက် သတ်ဖြတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ မီလန်မြို့မှ ဆရာတော် အာရိပတ်၏ ခုခံမှုကို အောင်မြင်သည်။ ဟန်ဂေရီလူမျိုး တရားတော်အတွက် အသေခံသော ဝိဘိုရားတာ ကို ရဟန္တာ တင်မြှောက်ပေးခဲ့သည်။

၁၅၀။ ဘေနေဒီ၊ နဝမမြောက် (Benedict IX)

၁၀၄၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၄၈ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အာဏာကို စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ ထိုကဲ့သို့ အာဏာစွန့်လွှတ်ရန် ရဟန္တာသံဘာသောလောမြူက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ စည်းကမ်းမဲ့သော အသက်တာ ဘဝကြောင့် ဤကဲ့သို့ ရှုပ်ထွေးမှုများဖြစ်ကြောင်းကို သိရှိပြီး၊ နောင်တရ၍ ဂရောတာဖရာတာတွင်ရှိသော စိန့်ဘေဆိလ်၏ ရသေ့ကျောင်းတိုက်တွင် ရသေ့ဝတ်ခါ ကျင့်ကြံနေ၏။ ၎င်းကျောင်းတိုက်တွင် မြုပ်နှံခံရ၏။

၁၅၁။ ဒါမာစု(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Damasus II)

ဘာပေးရီးယားတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၄၈ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၀၄၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လိုင်းယိုင်း မြို့မှ ဆရာတော် အာလိယက်သည် ရဟန်းမင်း သရဖူကို ငြင်းပယ်သဖြင့် တတိယမြောက် ဂျာမနီမင်း ဧကရာဇ်ဟင်နရီသည် ဘေနေဒီ နဝမမြောက်၏ နေရာကို ယူရန် တိုက်တွန်းသဖြင့် လက်ခံခြင်းဖြစ်သည်။ ပါလက်စတိုင်းနား မြို့တွင် နေစဉ် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၅၂။ စိန့်လေအို၊ နဝမမြောက် (St. Leo IX)

လောရိမ်းတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၄၉ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၅၇ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့ပေါ်ရှိ ရဟန်းတော်များနှင့် လူဝတ်ကြောင်များက လွတ်လပ်စွာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းကို ခံရသည်။ ရောမမြို့သို့ ရောက်သောအခါ၊ နိမ့်ချသော အထိမ်းအမှတ်ဖြင့် ကိုယ်တော်သည် ဖိနှပ်မစီးဘဲ ဝင်တော်မူသည်။ ဂရိအသင်းကို လာတင်းအသင်းမှ ခွဲခဲ့သော မိုက်ကယ်ချေရူလာရိယစ်ကို အသင်းတော်မှ ပယ်ထုတ်ပစ်ခဲ့သည်။

၁၅၃။ ဗစ်တာ၊ ဒုတိယမြောက် (Victor II)

ဘာပေးရီးယားတွင်ဖွားမြင်ပြီး ၁၀၅၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၅၇ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းမရှိဘဲ တစ်နှစ်ကြာပြီးနောက်မှ ရွေးကောက်ခံရသည်။ ပျံလွန်တော်မူခါနီးတွင် ဘေဇင်ဂါရီယုစ်နှင့် မွန်မြတ်သော တတိယမြောက် ဟင်နရီတို့၏ ယုံကြည်ခြင်းဝန်ခံရာကို လက်ခံခဲ့သည်။ အရင်တစ်ပါးက ချမှတ်ထားသော စည်းမျဉ်းချက် အတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သဖြင့် အသင်းတော်ကို ကြီးပွား တိုးတက်စေခဲ့သည်။

၁၅၄။ စတီးဗင်း၊ နဝမမြောက် (Stephen IX)

လောရိမ်းတွင်မွေးဖွားပြီး၊ ၁၀၅၇ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၅၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရွေးကောက်ခံပြီးပြီးချင်း ရဟန်းတော်များ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားများကို မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ တတ်ကျွမ်းပြီး နာမည်ကြီးသော တိုင်ပင်ခံများကို ခြံရံလျက် နိုင်ငံရေးရာ၌ ၎င်းတို့ထံမှ အကူအညီကို ရယူခဲ့သည်။ သွေးတော်စပ်သော ဆွေမျိုးများ လက်မထပ်ရန် တားမြစ်ခဲ့သည်။

၁၅၅။ နီကောလပ်(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Nicholas II)

ဘောဂေါညာတွင်မွေးဖွားပြီး၊ ၁၀၅၉ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၆၁ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့မှာ အစည်းအဝေးတစ်ခုပြုလုပ်ပြီး ရဟန်းမင်းကြီး၏ အမိန့်အာဏာမပါဘဲ ဆရာတော်များကို ရွေးကောက်ခြင်းမပြုရဟု တားမြစ်ခဲ့သည်။ ထိုမျှမက၊ ရဟန်းမင်း အသစ်ကိုလည်း ရဟန်းအမတ် (ကာဒီနယ်) များကသာလျှင် ရွေးချယ်နိုင်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

၁၅၆။ အလက်ဇန္ဒား၊ ဒုတိယမြောက် (Alexander II)

မီလန်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၆၁ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၀၇၃ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နိုင်ငံရေးထက် ဘာသာရေးကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားသဖြင့်၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ သံဃာများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးမှာ ကြိုးစားခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်ကို ဂျာမန်ရုံးတော်မှ A သိA မှတ်မပြုဘဲ စတုတ္ထမြောက် ဟင်နရီဘုရင်သည် ဟောနေရီယု(စ်) ဒုတိယမြောက်ကို ထောက်ခံခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖြင့် ရုတ်ရတ်သဲသဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

၁၅၇။ စိန့်ဂရေဂေါရီ၊ သတ္တမမြောက် (St. Gregory VII)

တုစကာနီနယ်တွင်ဖွားမြင်ပြီး ၁၀၇၃ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၀၈၅ခုနှစ် မေလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A စည်းအဝေးတစ်ခုကို ခေါ်ယူပြီး၊ "ဒီတာတုစ်ပါပေး" ရဟန်းမင်းကြီး၏ နှုတ်ထွက်ချက်ဟူသော A မိန့်ပြန်တမ်းချက်တစ်ခုကို A တည်ပြုခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းကြီးသည် A များသူတကာ A ပေါ်မှာ ရှိပြီး မည်သူမျှ တရားမစီရင်နိုင်။ ကတိသစ္စာများမှလည်း ရဟန်းမင်းသာလျှင် လွတ်ငြိမ်းခွင့် ပြုနိုင်သည်။ A သင်းတော်မှ ထုတ်ပယ်ခြင်းခံရသော စတုတ္ထမြောက် ဟင်နရီဘုရင်သည် A ပြစ်မှ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ကိုရရန် ကြမ်းတမ်းသော ဝတ်လုံသာဝတ်ပြီး ကာနီဘာ ရဲတိုက်သို့ လာခဲ့သည်။

၁၅၈။ မွန်မြတ်သူ ဘွဲ့ခံ ဗစ်တာ၊ တတိယမြောက် (Blessed Victor III)

မွန်းတေကာဆီးနိုတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၀၈၆ခုနှစ်၊ မေလ ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၈၇ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အရွေးခံရပြီး နောက် လေးရက်ကြာသောအခါ မွန်းတေကာဆီးနိုသို့ ထွက်ပြေးသွားသည်။ ဒုတိယအကြိမ်ရွေးခံရပြီး၊ ရောမမြို့သို့ အတင်းအကြပ် ခေါ်ဆောင်ပြီး ဘိသိက်ပေးခံရသည်။ ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်း ကလဲမင်း တတိယမြောက်ကို အသင်းတော်မှ ထုတ်ပယ်ပစ်သည်။ ခံတပ်ပြုလုပ်ထားသော တိုင်ဘားကျွန်းတွင် နေထိုင်ခဲ့သည်။

၁၅၉။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ အာရ်ဘင်၊ ဒုတိယမြောက် (Blessed Urban II)

ပြင်သစ်ပြည်တွင် မွေးဖွားပြီး ၁၀၈၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၀၉၉ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့သည် ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်း ကလဲမင်း တတိယမြောက်လက်ထဲတွင်ရှိသဖြင့် ရဟန်းမင်း ရွေးကောက်ပွဲကို ဗဲလက်တီမြို့တွင်ပြုလုပ်ရသည်။ ဘာသာပများနှင့် စစ်ပွဲ ဆင်နွှဲခဲ့ရသည်။ ပဋမကရူးဆိတ် စစ်ပွဲကို စတင်ခဲ့သည်။ (Truce of God) ဘုရားသခင်၏ စစ်မှ အနားပေးခြင်းဟူသော အမိန့်ကို ထုတ်ပြီး တိုက်ပွဲကျသူ များကို သင်္ဂြိုဟ်ခဲ့သည်။

၁၆၀။ ပါစကာ၊ ဒုတိယမြောက် (Paschal II)

ဘီဒါ(ရာဗင်နား)တွင်ဖွားမြင်ပြီး ၁၀၉၉ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၄ရက်နေ့တွင်ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၁၈ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းနှင့် ဧကရာဇ်ဘုရင်တို့ ဩဇာလှပွဲကြောင့် ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ ပဉ္စမမြောက် ဟင်နရီဘုရင်သည် သိသိက်ခံပြီး သရဖူရပြီးနောက် ဆရာတော်များကို ဘုရင်ကခန့်အပ်ရမည်ဟူသော အခွင့်အရေးကို ပြန်သိမ်းခဲ့သည်။ အများတကာတို့၏ မယ်တော်ကျောင်းတော်ကြီးကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၁၆၁။ ဂေလာစီဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Gelasius II)

ဂေတာတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၁၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၁၉ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လာတေးရန်း ဘုရားကျောင်းတော်ကြီးထဲတွင် တိုက်ခိုက်ခံရပြီး ချင်းဆီယိုဖရန်ဂျီပိမ်း သူပုန်မှ ထောင်ချခံရသည်။ ဂျေနိုအာသင်္ဘောသားများက လွတ်လပ်မှုကို ရယူပေးသောအခါ ဂေတာသို့ ထွက်ပြေးသွားသည်။ ၎င်းနေရာမှ ဘုရားဖူးယောင်ဆောင်ပြီး ရောမမြို့သို့ ပြန်လာခဲ့သည်။ ကလူနီကျောင်းသစ်ခန်းသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခဲ့သည်။

၁၆၂။ ကာလိစ်တုစ်၊ ဒုတိယမြောက် (Calixtus II)

ဘာဂန်ဒီတွင်မွေးဖွားပြီး၊ ၁၁၁၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၂၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ၁၃ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဝမ်း(စ်)တွင် ပြုလုပ်သော စာချုပ်တွင် ရဟန်းမင်းကြီးသာလျှင် ဆရာတော်များကို ခံပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အသိအမှတ်ပြုသည်။ နဝမမြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကြီးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဒုတိယအကြိမ် ကရူးဆိတ် စစ်ပွဲကိုစတင်သည်။

၁၆၃။ ဟောနောရီဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Honorius II)

ဖီယာနာနိုတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၂၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၃၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆာရာဆင်လူမျိုးများနှင့်တိုက်ရမည့် စစ်ရိပ်စစ်ငွေ့များကြောင့် ဥရောပတစ်ဝှမ်းတွင် ရှိသော ဘုရင်များနှင့် ရင်းနှီးညီညွတ်မှုကိုရယူခဲ့သည်။ သူ၏လက်ထက်တွင် ရဟန်းမင်းကြီး ထောက်ခံသူနှင့် ဧကရာဇ်ဘုရင် ထောက်ခံသူ ဟူ၍ အဖွဲ့နှစ်ခု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

၁၆၄။ အင်နီးဆင့်၊ ဒုတိယမြောက် (Innocent II)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၃၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၄၃ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အရွေးခံရပြီး မကြာမီ ရောမမြို့မှ ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ ဆိုက်ဆိုနီနယ်စား လိုသားရီယိုက ရောမမြို့သို့ ပြန်ခေါ်ခဲ့သည်။ နာခံသည့်သဘောဖြင့် ရဟန်းမင်းကြီး၏ ခြေကိုနမ်းလျှက် သူ့ကို ဘိသိက်ပေးသောကြောင့်လည်း စီတန်းလှည့်လည်ရာတွင်လည်း ရဟန်းမင်းစီးသော မြင်းက ကြိုးကိုလည်း ကိုင်ပေးသည်။ ဒဿမမြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကို ဖွင့်လှစ်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၁၆၅။ ဆေလက်စတင်း၊ ဒုတိယမြောက် (Celestine II)

ဆီတာဒေကပါစတယ်တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၄၃ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၄၄ခုနှစ်၊ မတ်လ ၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန္တာ သံဘဲရ်နတ်၏ အကူအညီဖြင့် အသင်းတော်ထဲမှာ မညီညွတ်မှုများကို ရှင်းလင်းခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်နှင့် စကော့တလန်ပြည်တို့ကြားတွင် စစ်ပွဲကို ရပ်ဆိုင်းနိုင်ခဲ့သော်လည်း အီတလီပြည်၌မူ ငြိမ်းချမ်းခြင်းကို မရနိုင်ခဲ့ပေ။ သတ္တမမြောက် လီး(စ်)ဘုရင် အသင်းတော်မှနှင်ထုတ်ခြင်း အပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ကင်းခွင့်ပေးခဲ့သည်။

၁၆၆။ လူစီဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Lucius II)

ဘိုလိုညာမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၄၄ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၄၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘရက်ရှားပြည်နယ်မှ အာနီ၏ ပုန်ကန်မှုများကြားတွင် အုပ်ချုပ်ရသည်။ အီတလီပြည်တွင် ဘုံလုပ်ငန်းဝါဒ ပေါ်ပေါက်လာသောအခါ၊ အလယ်ရာစုနှစ်များ ကုန်ဆုံးသွားသည်။ အလွန်ဆိုးရွားသော ဆန္ဒပြမှုတစ်ခုကို တားဆီးရန် ကြိုးစားနေစဉ် ကျောက်ခဲမှန်ပြီး ပျံလွန်သွားသည်။

၁၆၇။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ ယူဂျင်း၊ တတိယမြောက် (Blessed Eugene III)

မွန်းတေမာညို(ပီဆာ)တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၄၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၅၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရောမမြို့မှ တကြိမ်မက ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ အရင်က ဆုံးဖြတ်ပြီးသော ကရူးဆိတ်စစ်ကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းအမတ်ကာဒီနယ်များ၏ အဖွဲ့ကို တည်ထောင် အပြီးသတ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းကြီး နန်းတော်ကို စတင်ပြီး ဆောက်လုပ်သည်။

၁၆၈။ အာနာစတားစီဦး(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (Anastasius IV)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၅၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၅၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းA မတ်ကာဒီနယ် နီကောလပ်(စ်) ဘရိတ်စပီးယားကို တိုင်ပင်ခံA ဖြစ် A သုံးပြုသည်။ ထို့နောက် စတုတ္ထမြောက် A ဒရီယန်ကို သုံးခဲ့သည်။ သူ၏ နူးညံ့သိမ်မွေ့သော စိတ်ထားဖြင့် A သင်းတော် နယ်မြေများထဲတွင် ငြိမ်းချမ်းမှုကို ရစေခဲ့သည်။

၁၆၉။ A ဒရီယန်၊ စတုတ္ထမြောက် (Adrian IV)

A ဂ်လန်ပြည်၊ လန်ဂလီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၅၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၅၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်း၏ သြဇာကို A သေA လဲ ကာကွယ်ခဲ့သည်။ ဆွတ်ကြီတွင် ပြုလုပ်သော စည်းဝေးပွဲ၌ ဘာဘာရီဆားသည် ရဟန်းမင်းကြီး၏ မြင်းကကြီးကို ကိုင်ပေးရန် ငြင်းဆန်သည့်A တွက် ရဟန်းမင်းကြီးကလည်း ငြိမ်သက်ခြင်း A မှတ် A နမ်းကို ငြင်းခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း နှစ်ဦးစလုံး စေ့စပ်မှုရပြီးနောက် ရဟန်းမင်းကြီးက ထိုသူကို ဘုရင်မင်း ဘီသိက်ပေးခဲ့သည်။

၁၇၀။ A လက်ဖန္နား၊ တတိယမြောက် (Alexander III)

ဆီယေးနားမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၅၉ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၈၁ခုနှစ်၊ သြဂုတ်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘာဘာရီဆားကို သူ၏ A ကျင့်ပျက်မှုများကြောင့် A သင်းတော်မှ ပယ်ထုတ်ခြင်း ဒဏ်ကိုပေးသည်။ လွမ်ဘတ်A သင်းကို ထောက်ခံခြင်းA ဘေးဖြင့် ၎င်းကိုလည်း လေညာနီဒေသတွင် A နိုင်ယူခဲ့နိုင်သည်။ ဧကဒသမမြောက် သင်္ဂါယနာတင် A စည်းA ဝေးကြီးကို စတင်သည်။

၁၇၁။ လူစီဦး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Lucius III)

လုဒ်ကာတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၈၁ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၈၅ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လျှင်မြန်စွာ စည်းမျဉ်းတစ်ခုကို ရေးဆွဲA တည်ပြုပြီး သြဇာA ဂကာပိုင်များသည် မိမိတို့၏ နယ်ထဲတွင် A ယူဝါဒ မှားယွင်းမှုများကို လက်နက်ဖြင့်ပင် နှိပ်ကွပ်ရမည်ဟု A မိန့်ထုတ်ခဲ့သည်။ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း နယ်တွင်းမှာ ဆန္ဒပြုမှုများကြောင့် ဗေရီနားမြို့သို့ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေရသည်။

၁၇၂။ A ဘရ်ဘင်၊ တတိယမြောက် (Urban III)

မီလန်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၈၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၈၇ခုနှစ်၊ A ဘက်တိုဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဗေရီနားမြို့တွင် A ရွေးခံရပြီး၊ ၎င်းနေရာမှာ ရုံးဖွင့်လှစ်သည်။ ကာဒီနယ်ဘဝက လွမ်ဘတ်A သင်းကို စီမံခဲ့သည်။ ဘာဘာရီဆား၏ ခက်ထန်မှုကို ရဲရင့်စွာ ဆန့်ကျင်သည်။ ဂျေရုဆလင်မြို့ကို ဆာရာဆင်လူမျိုးများသိမ်းယူသောကြောင့် ကြေကွဲခြင်းဖြင့် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၇၃။ ဂရေဂေါရီ A ဌမမြောက် (Gregory VIII)

ဘေနေပင်းတိုတွင် မွေးဖွားပြီး ၁၁၈၇ခုနှစ်၊ A ဘက်တိုဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းA ရွေးခံရသည်။ ၁၁၈၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဘာဘာရီဆား၏ ကြည်ညိုလေးစားမှုကို ခံရသဖြင့် A သင်းတော်နှင့်

နိုင်ငံတော်ကြားတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော ကွဲပြားမှုများကို အောင်မြင်စွာ ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ သို့သော်ကိုယ်တော်၏ သက်တမ်းမှာ မရှည်ပါသဖြင့် မအောင်ခဲ့ပါ။ ခရစ်တော်မွေးဖွားရာဒေသမှ ခရစ်ယာန်များကို အဘက်ဘက်မှ ကူညီပေးခဲ့သည်။

၁၇၄။ ကလဲမင်း၊ တတိယမြောက် (Clement III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၈၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၁၉၁ခုနှစ်၊ မတ်လထဲတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နှစ်ပေါင်းခြောက်ဆယ်အတွင်းတွင် မငြိမ်သက်မှုများကြောင့် ရဟန်းမင်းကြီးများ ထွက်ပြေးခဲ့ရသော်လည်း ကိုယ်တော်၏ လက်ထက်တွင်မူ ရောမမြို့တော်၌ ငြိမ်ဝပ်မှုရှိလာသည်။ တတိယကရူးဆိတ်စစ်ပွဲကို အားပေးပြီး အင်္ဂလန်ဘုရင် ခြင်္သေ့ရဲစွမ်းရှိသူ ရစ်ချတ်လည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။

၁၇၅။ ဆေလက်စတင်း၊ တတိယမြောက် (Celestine III)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၉၁ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၁၉၈ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိမ်းမြားပြီး လင်မယားကွဲကွာခြင်းမပြုနိုင်ကြောင်း ထိန်းသိမ်းပေးခဲ့သည်။ ခရစ်တော်မွေးဖွားရာ နယ်မြေများသို့ သွားသော ဘုရားဖူးခရီးသည်များ၏ လုံခြုံရေးကို တာဝန်ယူသော စစ်ရေသေ့ဂိုဏ်းကို အတည်ပြုခဲ့သည်။

၁၇၆။ အင်နိုဆင့်၊ တတိယမြောက် (Innocent III)

အာနာညီမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၁၉၈ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၁၆ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အရည်အချင်းပြည့်ဝ၍ ဩဇာညောင်းသော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးဖြစ်သည်။ ရဟန်းမင်းနယ်မြေထဲတွင် လောကဩဇာကိုပါ ပြန်လည်ပြီး အသုံးပြုခဲ့သည်။ စတုတ္ထကရူးဆိတ်စစ်ပွဲကို စတင်ခဲ့သည်။ ဒွါဒဿမမြောက် သင်္ဂါယနာတင်အစည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။

၁၇၇။ ဟောနောရီဦး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Honorius III)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၁၆ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၂၇ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းများ၏ အခွင့်အရေးများကို သတ်မှတ်သော နည်းဥပဒေစာအုပ်ကို ပြုစုသည်။ ရဟန်းမင်းရွေးချယ်နည်း ဥပဒေပါ ပါဝင်သည်။ ဟန်ဂေရီပြည်မှ ဒုတိယမြောက် အန္နူးဘုရင်နှင့်အတူ ပဉ္စမမြောက် ကရူးဆိတ်စစ်ပွဲကို စတင်ခဲ့သည်။ ဆွီဒင်ပြည်မှ ပဋ္ဌမမြောက် ယောဟန် ဘုရင်လက်ထက်တွင် ခရစ်ယာန်ဝါဒ အက်စတိုးနီးယားပြည်သို့ ရောက်ရှိလာသည်။

၁၇၈။ ဂရေဂေါ်ရီ၊ နဝမမြောက် (Gregory IX)

အာနာညီတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၂၇ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၄၁ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကရူးဆိတ်စစ်ပွဲအပေါ်မှာ ထားရှိသော သဘောကြောင့် ဒုတိယမြောက် ဖရက်ဒရိတ်ဘုရင်ကို အသင်းတော်မှ နှင်ဒဏ်ခတ်ခဲ့သည်။ သံဖရန်စစ်၊ သံအန်ထော်နီနှင့် သံဒေါမိနစ်တို့ကို ရဟန္တာတင်မြှောက်ခဲ့သည်။ သာသနာ တရားခုံရုံးကို စတင်ခဲ့သည်။ ပရိတ်မေတ္တာစာအုပ်များကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဆဋ္ဌမမြောက် ကရူးဆိတ်စစ်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၁၇၉။ ဆေလက်စတင်း၊ စတုတ္ထမြောက် (Celestine IV)

မီလန်တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၄၁ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၄၁ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်ကို ရွေးချယ်စဉ်က ရဟန်းအမတ်ကာဒီနယ်များသည် သဘောတူညီမှုကို မရကြသဖြင့် ရောမလွှတ်တော်မှ ကိုဇလီယန်တောင်ပေါ်ရှိ နန်းတော်ဟောင်းတစ်ခုတွင် အခန်းပိတ်ပြီးထားခဲ့သည်။ ဤ အဖြစ်အပျက်မှ စပြီး (Conclave) "ခန်းပိတ်ရွေးကောက်ခြင်း" စတင်လာသည်။

၁၈၀။ အင်နိုဆင့်၊ စတုတ္ထမြောက် (Innocent IV)

ဂျေနီအာမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၄၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၅၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်ကို ရွေးချယ်ခြင်းနေရာမှာ အာနာညီတွင်ဖြစ်ပြီး ရဟန်းမင်းမရှိဘဲ ၂နှစ်ကြာမှ ရွေးကောက်ခြင်းခံရသည်။ အသင်းတော်ဥပဒေဘက်တွင် ကျွမ်းကျင်သူဟု ကျော်ကြားခဲ့သည်။ တစ်ဆယ့်သုံးကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ မယ်တော်သည် ဇလီဇဘက်ကို သွားရောက်နှုတ်ဆက်ခြင်းပွဲကို အတည် ပြုခဲ့သည်။ ပြင်သစ်ပြည်မှ နဝမမြောက် သံလွင်ဘုရင်နှင့် ပဉ္စမမြောက် ကရူးဆိတ်စစ်ပွဲကို ဆက်လက် တိုက်ခဲ့သည်။

၁၈၁။ အလက်ဇန္ဒား၊ စတုတ္ထမြောက် (Alexander IV)

A နာညီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၅၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၆၁ခုနှစ်၊ မေလ ၂၅ရက်နေ့ တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တရားစီရင်ရေးထုံးအ ကြောင်း A များA ပြားရေးသားခဲ့သည်။ သံကလဲကို ရဟန္တာတင်မြှောက်ပြီး သံဖရန်စစ်မှာ ဒဏ်ရာတော်ငါးချက်A မှန်တကယ်ရှိကြောင်း A သိA မှတ်A တည်ပြုခဲ့သည်။ A ယူဝါဒများယွင်းမှုကို ပေါ့ ဆစွာ စီရင်ခြင်းကို တားမြစ်သည်။ ကြိမ်ဒဏ်ပေးခြင်းကိုလည်း ရှုတ်ချခဲ့သည်။

၁၈၂။ A ၁ရ်ဘင်း၊ စတုတ္ထမြောက် (Urban IV)

ပြင်သစ်ပြည်၊ ထရိုင်း(စ်)တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၆၁ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ဗီတို ဝိုတွင် ပြုလုပ်သော ရဟန်းမင်းရွေးကောက်ပွဲတွင် ရဟန်းမင်းအ သစ်ကို ဂါရဝပြုရန်လာခြင်းဖြင့် A ရွေးခံရသည်။ ၁၂၆၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပါစကားပွဲA ပြီးနောက် ရက်ပေါင်း၆၀ ပြည့်သောနေ့တွင် ကိုယ်တော်မြတ် ပွဲကို ကျင်းပရန် A တည်ပြုခဲ့သည်။

၁၈၃။ ကလဲမင်း၊ စတုတ္ထမြောက် (Clement IV)

ပြင်သစ်ပြည်၊ စန်ဂျီးလ်တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၆၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၆၈ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆေးဗီးယားပြည်နယ်မှ ကော်ရက်ဒင်းကို A သင်းမှ နှင်ဒဏ်ခတ်သော် လည်း ရောမမြို့နှင့် နေပေါမြို့တို့ကို ဝိုင်းစီးခြင်းမှ မကာကွယ်နိုင်ပါ။ ရဟန်း ဘုန်းကြီး၊ ဆရာတော်မဖြစ်မီ လောက ဆန်သော လူတစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဗီတယ်ဗိုတွင် နေထိုင်ပြီး ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၈၄။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ ဂရေဂေါရီ ဒဿမမြောက် (Blessed Gregory X)

ပီယာချင်းဆာတွင် မွေးဖွားပြီး၊ ၁၂၇၂ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရသည်။ ၁၂၇၆ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်း မရှိဘဲ သုံးနှစ်နီးပါးကြာသော ဗီတယ်ဗို ရွေးကောက်ပွဲတွင် လူထုသည်

ရွေးကောက်ဆောင်အမိုးကို ဖြုတ်ပစ်ပြီး ကာဒီနယ်များကို ရဟန်းမင်းအသစ်မရမချင်း ပေါင်မုန့်နှင့် ရေကိုသာ ကျွေးကြ သည်။ ၁၄ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင်အစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။

၁၈၅။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ အင်နိုဆင့်၊ ပဉ္စမမြောက် (Blessed Innocent V)

ဆာဗွိုင်ပြည်နယ်၊ ဆက်ထရွန်တွင် မွေးဖွားပြီး၊ ၁၂၇၆ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၇၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်ကို ရွေးသော ရွေးကောက်ပွဲကို လုံးဝပြင်ပနှင့် ဆက် သွယ်မှုကို ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ မဟာခန် (the Great Khan) ပို့ပေးသော သံမှူးသုံးယောက်ကို ဆေးကြောခြင်းဖြင့် ဝေးလန် သော မွန်ဂိုလီးယားသို့ ခရစ်ယာန်ဝါဒ ကျယ်ပြန့်စေသည်။

၁၈၆။ အေဒရီးယန်း၊ ပဉ္စမမြောက် (Adrian V)

ဂျေန်အီ ဘရီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၇၆ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ထိုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၈ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းဘဝ၃၉ရက်သာ ကြာမြင့်သည်။ ဆရာတော်သိက္ခာကိုပင် မခံရသေးပါ။ A သင်း တော်၏ စည်းမျဉ်းဥပဒေများကို နေရာတကျ စီစဉ်ပြီး ဂရေဂေါရီ ဒဿမမြောက်၏ ရဟန်းမင်း ရွေးကောက်ခြင်းနှင့် ပတ် သက်ပြီး ဥပဒေကို ခေတ္တရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။

၁၈၇။ ယောဟန်၊ ၂၁မြောက် (John XXI)

ပေါ်တူဂီပြည်နယ်တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၇၆ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A ရွေးခံရသည်။ ၁၂၇၇ခုနှစ်၊ မေလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပေါ်တူဂီဘုရင် ဒုတိယမြောက် A ဘလ်ဖန်းထံမှ ထိုပြည်တွင်ရှိသော A သင်း တော်များ၏ ငွေရေးကြေးရေးတွင် မနှော့ကယုတ်ပါဟု ကတိရခဲ့သည်။ ဗီတယ်မိုတွင်ရှိသော နေအိမ်ပြုကျသဖြင့် ပျံလွန် တော်မူသည်။

၁၈၈။ နီကော်လပ်(စ်)၊ တတိယမြောက် (Nicholas III)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၇၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၈၀ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆောရီယားနီ A နားယူ နန်းတော်တွင်ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဗာတီကန်တွင် A မြဲနေထိုင် သော ပဋ္ဌမဆုံးရဟန်းမင်းကြီးဖြစ်သည်။ နာမည်ကျော်ကြားသည့် ဥယျာဉ်များကို စတင်တည်ထောင်သူ ဖြစ်သည်။ တာတာဘုရင်များကို ဘာသာထဲ သွတ်သွင်းရန် သာသနာပြုများကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။

၁၈၉။ မာတင်၊ စတုတ္ထမြောက် (Martin IV)

ပြင်သစ်ပြည်တွင် မွေးဖွားပြီး၊ ၁၂၈၁ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၈၅ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၅ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုအချိန်မှ ဘုရင်များနှင့် သခင်များကို ချစ်ခင်ခြင်း မေတ္တာဖြင့် ပေါင်းစည်းရန် ကြိုးစားခဲ့ သည်။ ဆီဆီလျံညနေခင်းအမည်ဖြင့် တော်လှန်ရေးကြီးတစ်ခု ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ဂျိုးဆေပေဗာဒီက ၎င်းအဖြစ်သနစ်များ ကို ဇာတ်လမ်းဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။

၁၉၀။ ဟောနောရိဦး(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (Honorius IV)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၈၅ခုနှစ်၊ မေလ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၈၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်၏ ပဋ္ဌမဦးဆုံးဆောင်ရွက်ချက်မှာ မိမိပိုင်နယ်မြေများထဲတွင် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားရေးဖြစ်သည်။ ပါရိတ်တက္ကသိုလ်ကို အားပေးကူညီခဲ့ပြီး၊ ဂရိအသင်းတော်နှင့်လည်း ဆက်ဆံရေး တိုးတက်ရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ အစ္စလာမ် ဘာသာဖြင့်လည်း သဘောတူညီချက်တစ်မျိုးမျိုးရရှိရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။

၁၉၁။ နီကောလပ်(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (Nicholas IV)

အက်စကောလီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၈၈ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၉၂ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပေါ်တူဂီတရားရုံးတော်တွင် စည်းကမ်းကို ပြန်လည် ရစေခဲ့သည်။ မောင့်ပဲလီးယား တက္ကသိုလ်ကို တည်ထောင်ခြင်းဖြင့် စာပေဘက်တွင် အားပေးခဲ့သည်။ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများကို အားဖြည့်ပေးခဲ့သည်။ ဂျေနီအာနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ဆာရာဆင်များကို တိုက်ခဲ့သည်။ ပဋ္ဌမဦးဆုံး ဖရန်စစ္စကင် ဂိုဏ်းသားမှ ရဟန်းမင်း ဖြစ်သည်။

၁၉၂။ စိန်ဆေလက်စတင်း၊ ပဉ္စမမြောက် (St. Celestine V)

အီဆဲရ်နီယာတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၂၉၄ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၂၉၆ခုနှစ်၊ မေလတွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အလွန်ဖြူစင်ရိုးသားပြီး သမာဓိနှင့် ပြည့်စုံသည်နှင့်အညီ ရဟန်းမင်း ဩဇာသည် ဘုရင်၊ သခင်များ လက်ထဲတွင်သာ ရှိသည်ကို၎င်း၊ မိမိသည်လည်း သူတို့၏ အသုံးခံလက်နက်သာ ဖြစ်ကြောင်း သိပြီးနောက် ရဟန်းမင်း ဘဝကို စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသောသူသည် စွန့်လွှတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အတည်ပြုကြေငြာခဲ့သည်။

၁၉၃။ ဘော်နီဖေး(စ်)၊ အဋ္ဌမမြောက် (Boniface VIII)

အာနာညီတွင် မွေးဖွားပြီး၊ ၁၂၉၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၀၃ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းများတွင် အရေးကြီးပုဂ္ဂိုလ်တစ်ပါးဖြစ်သည်။ ပဋ္ဌမဆုံးသန့်ရှင်းသော နှစ် (၁၃၀၀) ကိုကျင်းပသည်။ နောက်ထပ် တစ်ရာပြည့်တိုင်း ကျင်းပရန်လည်း ဆုံးဖြတ် အတည်ပြုခဲ့သည်။ ရောမမြို့တွင် (ဆာပီယင်းဇာ) တက္ကသိုလ်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ထင်ရှားကျော်ကြားသော အနုပညာသည်များ၏ အားပေးသူ ဖြစ်ခဲ့သည်။ အနုပညာသည် ဂီယိုတိုလည်း အပါအဝင်ဖြစ်သည်။

၁၉၄။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ ဘောနေဒီ၊ (၁၁)မြောက် (Blessed Benedict XI)

ထရေဗီးဆို တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၀၃ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၀၄ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ် နိုင်ငံတော်နှင့် ခက်ခဲသော ပြဿနာတစ်ခုကို ဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့သည်။ မကောင်းကြံစည်သူ တစ်စု၏ ညှင်းပန်းခြင်းကို ခံခဲ့ပြီး သူ့အလွန် မြတ်နိုးသော တည်သီးကို အဆိပ်ထည့်ပြီး ကျွေးသောကြောင့် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၁၉၅။ ကလဲမင်း၊ ပဉ္စမမြောက် (Clement V)

ပြင်သစ်ပြည်၊ ဗီလန်ဒရီးတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၀၅ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ၁၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၁၄ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လိုင်းယွန်းမြို့တွင် ဆရာတော် သိက္ခာခံယူပြီး ဖိလစ်(သယ်ဖဲရ်) ဘုရင်၏

တိုက်တွန်းမှုကြောင့် အာဗီညွန့်တွင် ရဟန်းမင်းရုံးစိုက်၏ "အာဗီညွန့်" အကျဉ်းချုပ်ခြင်း အမည်တွင်သော ကာလတာ နှစ်ပေါင်း (၇၀)ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ ၁၅ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ အောက်စဖို့တက္ကသိုလ်ကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

၁၉၆။ ယောဟန်၊ (၂၂)မြောက် (John XXII)

ပြင်သစ်ပြည်၊ ကာဟိုးတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၁၆ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၁၈ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းမရှိဘဲ ၂နှစ်ကြာမြင့်ပြီးမှ လိုင်းယွန်းမြို့တွင် အရွေးခံရသည်။ ပုဂ္ဂိုလ်သုံးပါး ဘုရားတစ်ဆူပွဲကို စတင်ခဲ့သည်။ တရားစီရင်ရန် ရုံးတော်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ အာဗီညွန့်တွင် ရဟန်းမင်းနန်းတော်ကိုလည်း တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၁၉၇။ ဘေနေဒီ၊ ဒွဲဒဿမမြောက် (Benedict XII)

ပြင်သစ်ပြည်၊ ဆာဗဲဒွန်တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၃၅ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၄၂ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆဋ္ဌမမြောက် ဖိလစ်ဘုရင်၏ အကြပ်ကိုင်မှုကြောင့် ပြင်သစ်ပြည်မှာ နေရသော်လည်း ရောမမြို့တော်၏ အမှုအခင်းများကိုမူ ကိုင်တွယ်ခဲ့သည်။ ဆရာတော်များကို မိမိတို့ အုပ်ချုပ်ရသော နယ်မြေ၌သာ နေစေခဲ့သည်။ ဘေနေဒီတိုင်း ဖရန်စစ္စကင်းနှင့် ဒေါ်မိနစ်ကင်း အသင်းဂိုဏ်းများကို ပြုပြင်ခဲ့သည်။

၁၉၈။ ကလဲမင်း၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Clement VI)

ပြင်သစ်ပြည်၊ မော့မောင်တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၄၂ခုနှစ်၊ မေလ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၅၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့ပြီး ပါရမီ ပြည့်စုံသော ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။ ရွှေဒင်္ဂါး ၁၈၀၀၀ဖြင့် အာဗီညွန့်မြို့ကို ဝယ်ယူသည်။ ရဟူဒီလူမျိုးများကို အကာအကွယ်ပေးခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းသော နှစ်ကာလတာ နှစ်တစ်ရာမှ နှစ်ငါးဆယ်ဟု ပြောင်းရွှေ့သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး၊ ဒုတိယအကြိမ် သန့်ရှင်းသော နှစ်ကို ၁၃၅၀ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

၁၉၉။ အင်နီးဆင့်၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Innocent VI)

ပြင်သစ်ပြည်၊ ဘရေဆားမွန်တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၅၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၆၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းပိုင် နယ်မြေများထဲတွင် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားရေးရှိရန် စပိန်လူမျိုး ကာဒီနယ် အာလ်ဘိုနော့(ဇ်) အား အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ စာပေနှင့် အနုပညာကို အားပေးခဲ့သည်။ အာဗီညွန့်မြို့ကို ကာကွယ်ရန် မြို့ရိုးကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၂၀၀။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ အာရ်ဘင်၊ ပဉ္စမမြောက် (Blessed Urban V)

ပြင်သစ်ပြည်တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၆၂ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရသည်။ ၁၃၇၀ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းရုံးကို ရောမမြို့သို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သော်လည်း မငြိမ်သက်မှုများကြောင့် သုံးနှစ်ပြီး အာဗီညွန့်သို့ ပြန်ရွှေ့ခဲ့ရသည်။ ရဟန်းမင်း၏ ပီးထုပ်တွင် တတိယဖောင်းသရဖူကို တိုးပြီး ဆင်သည်။ လောကတွင်လည်း သြဇာရှိကြောင်းကို ပြရန် ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ခြားသရဖူ ဖောင်းနှစ်ခုမှာ တစ်ခုက ဝိညာဉ်သြဇာနှင့် တစ်ခုက ဘုရင် သြဇာများကို ပြပါသည်။

၂၀၁။ ဂရေဂေါရီ၊ ဧကဒဿမမြောက် (Gregory XI)

ပြင်သစ်ပြည်၊ မော့မောင်တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၇၁ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၇၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆီယင်နားမြို့မှ စိန့်ကက်သရင်း၏ ဝင်ရောက်ဖျက်ဖြေမှုကြောင့် ရဟန်းမင်းရုံးကို ရောမမြို့သို့ ပြန်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည်။ ရောမမြို့တော်အထက် လွှတ်တော်မှ ဗာတီကန် တောင်ကုန်းတစ်ပိုင်းကို ကိုယ်တော်အားလူ့ဒါန်းလိုက်သည်။ ဂျူဘီလီ အင်ဒူဂျင်းသူား ရနိုင်သော ကျောင်းတော် ဝိမာန်များတွင် မဟာ စိန့်မေရီ ကျောင်းတော်ကြီးကိုပါ ပါဝင်စေခဲ့သည်။

၂၀၂။ အာရ်ဘင်၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Urban VI)

နေပယ်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၇၈ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၃၈၉ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကိုယ်တော်ကို ရွေးသော ရွေးကောက်ပွဲသည် ဗာတီကန်တွင် ပဋ္ဌမဦးဆုံး ပြုလုပ်သော ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်သည်။ စိတ်နေသဘောထားခက်ထန်သောကြောင့် အာဗီညွန်တွင် ဆန့်ကျင် ရဟန်းမင်းထွက်ပေါ်စေခဲ့ခြင်းဖြင့် အနောက်တိုင်း အသင်းတော် ကွဲပြားခြင်းကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ နှစ်ပေါင်းလေးဆယ်ကြာမြင့်ခဲ့သည်။

၂၀၃။ ဘော်နီဖေး(စ်)၊ နဝမမြောက် (Boniface IX)

နေပယ်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၃၈၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလထဲတွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၀၄ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အာဗီညွန်မှ ဒုတိယမြောက် ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်းသည် ပြေငြိမ်းမှုကို မဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ပေ။ တတိယနှင့် စတုတ္ထ သန့်ရှင်းသောနှစ်များ (၁၃၉၀)နှင့် (၁၄၀၀) ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ထိုအချိန်အတွင်းတွင် ပရောဗင်းနယ်မှ (White Sect) "အဖြူသင်း" ဟူသော ဂိုဏ်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

၂၀၄။ အင်နိုဆင့်၊ သတ္တမမြောက် (Innocent VII)

ဆူလ်မိုးနာတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၀၄ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၀၆ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဉာဏ်ပညာကြီးသော်လည်း အကျင့်စာရိတ္တ၌ ပျော့ညံ့သဖြင့် အသင်းကွဲပြားခြင်းကို မဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ရုံသာမက ရဟန်းမင်းပိုင်နယ်မြေများထဲတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော ပြဿနာများကိုလည်း မဖြေရှင်းနိုင်ပါ။ တက္ကသိုလ်၌ ဂရိဘာသာဋ္ဌာနနှင့် ဆေးဋ္ဌာနများကို တိုးချဲ့ခဲ့သည်။

၂၀၅။ ဂရေဂေါရီ၊ ဒွါဒဿမမြောက် (Gregory XII)

ဗေးနီ(စ်)မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၀၆ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၁၇ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အနောက်ခြမ်း အသင်းကွဲပြားခြင်းတွင် ကြေကွဲစရာအကောင်းဆုံးအချိန်ဖြစ်သည်။ ရဟန်းမင်းဩဇာကိုရရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း ရဟန်းမင်းသုံးပါးရှိခဲ့သည်။ ဌာနချုပ်များမှာ ရောမ၊ အာဗီညွန်နှင့် ပီဆာတို့ဖြစ်ကြသည်။ ဆီဂျီ(စ်)မွန် ဧကရာဇ်မင်းက ၁၆ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေး၌ ရဟန်းမင်း ဂရေဂေါရီသည် ရဟန်းမင်းဘဝကို စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။

၂၀၆။ မာတင်၊ ပဉ္စမမြောက် (Martin V)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၁၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၃၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အနုပညာပြန်လည် သစ်ဆန်းသော အချိန်ကာလတွင် အနုပညာကို အားပေးခဲ့သည်။ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် သန့်ရှင်းသောနှစ် (၁၄၂၃) ကိုကျင်းပခဲ့သည်။ စိန့်ဂျွနားလာတေးရင်း၊ ဘုရားကျောင်းတော်ကြီး၏ သန့်ရှင်းသောတံခါးကို ပဋ္ဌမဆုံး အကြိမ် ဖွင့်ခဲ့သည်။

၂၀၇။ ယူဂျင်း၊ စတုတ္ထမြောက် (Eugene IV)

ဗေနီ(စ်)မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၃၁ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၄၇ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၁၇ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင်အစည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ ဘာဆဲလ်မြို့တွင် ပြုလုပ်ရန် ဖြစ်သော်လည်း စိုးရိမ်မှုကြောင့် ဖဲရာရာတွင် ပြောင်းရွှေ့သည်။ ထိုမှတစ်ဖန် ဖလောရင့်မြို့သို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေးတွင် ရဟန်းမင်း၏ ဩဇာသည် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးထက် ကြီး၏ ဟု ဆုံးဖြတ်ကြသည်။ ထို ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ဆန့်ကျင်သူများက ဆန့်ကျင်ရဟန်းမင်းအဖြစ် ဖေလိစ် ပဉ္စမမြောက်ကို တင်မြှောက်ခဲ့ကြသည်။

၂၀၈။ နီကောလပ်(စ်)၊ ပဉ္စမမြောက် (Nicholas V)

ဆီဆေးရာတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၄၇ခုနှစ်၊ မတ်လ ၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၅၅ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ လက်ရှိ စိန့်ပီတာ ကျောင်းတော်ကြီးကို စတင်ဆောက်လုပ်သည်။ ပြင်သစ်ပြည်နှင့် အင်္ဂလန်ပြည်တို့တွင် နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ပြေငြိမ်းစေနိုင်ခဲ့သည်။ ဆာရာဆင်လူမျိုးများကို သုတ်သင်ရှင်းလင်းရာ၌ စပိန်လူများကို ကူညီခဲ့သည်။ ဗာတီကန် စာကြည့်တိုက်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ဆဋ္ဌမအကြိမ် သန့်ရှင်းသော နှစ်ကို (၁၄၅၀)တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၀၉။ ကာလစ်တုခ်၊ တတိယမြောက် (Calixtus III)

စပိန်ပြည်၊ ဂျာတီဗာတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၅၅ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၅၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မွန်းတည့်ချိန်တွင် ခေါင်းလောင်းထိုးရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ ဆွီဒင်ပြည်၊ နော်ဝေပြည်နှင့် ဒိန်းမတ်ပြည်တို့တွင် ခရစ်ယာန် အယူထွန်းကားရန် ကူညီခဲ့သည်။ အဆင်းသဏ္ဍာန်ပြောင်းလဲခြင်းပွဲကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၂၁၀။ ပီဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Pius II)

ဆီယေးနာမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၅၈ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၆၄ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ၁၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တူကီလူမျိုးများ စိုးမိုးသော ဒေသနယ်များကို ကူညီရန် ပြင်သစ်ဘုရင်၊ ဘာဂန်ဒီဘုရင်၊ ဟန်ဂေရီဘုရင်နှင့် ဗေးနီ(စ်) နယ်စားများ၏ အဖွဲ့အစည်းကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းသော စစ်ပွဲတစ်ပွဲကို ဆင်နွှဲရန် ထွက်လာစဉ် ပျံလွန်တော်မူသည်။

၂၁၁။ ပေါလ်၊ ဒုတိယမြောက် (Paul II)

ပေးနီ(စ်)မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၆၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၇၁ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဦးထုပ်အနီရောင်ကို ရဟန်းအမတ်၊ ကာဒီနယ်များသာ ဆောင်းခွင့်ရှိသည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ အပြစ်ဒဏ်ပြေမှုကို ရရှိနိုင်ရန် သန့်ရှင်းသော နှစ်ကို ၂၅နှစ် တစ်ကြိမ်ပြုလုပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

၂၁၂။ စစ္စတုစ်၊ စတုတ္ထမြောက် (Sixtus IV)

ဆာဗိုနားတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၇၁ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၈၄ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နိုင်ငံရေးရာမှာ ကျွမ်းကျင်သူ ဖြစ်ပြီး အနုပညာဘက်၌ ရက်ရောစွာ ကူညီခဲ့သည်။ သတ္တမမြောက် ဂျူဘီလီနှစ်ကို (၁၄၇၅)တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဂျူဘီလီနှစ်ကို ၁၄၇၆ခုနှစ်၊ ပါစကားပွဲတိုင်အောင် ကန့်သတ်ခဲ့သည်။ မတ်လ ၁၉ရက်နေ့ကို စိန့်ဂျိုးဇက်ပွဲနေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ (ယခု ဖခင်များနေ့)။ စစ္စတိုင်း ဘုရားကျောင်းကို ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ နောက်မှ မိုက်ကယ်အန်ဂျေလိုက မွမ်းမံခဲ့သည်။

၂၁၃။ အင်နိုဆင့်၊ အဋ္ဌမမြောက် (Innocent VIII)

ဂျေနီအာမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၈၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၄၉၂ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကက်သလစ် နယ်မြေများကြားတွင် ညီညွတ်မှုရရှိနိုင်ရေးကို များစွာကြိုးစားခဲ့သည်။ ကျွန်ရောင်းဝယ်မှုတွင် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရုတ်ချခဲ့သည်။ ခရစ္စတိုဖာကိုလံဘတ်ကိုလည်း (အမေရိက) အနွယ်နံ ကျွန်းသို့ အနောက်ဘက်မှ သွားနိုင်သော ခရီးကို ရှာဖွေရာတွင် များစွာ ကူညီခဲ့သည်။

၂၁၄။ အလက်ဇန္ဒား၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Alexander VI)

စပိန်ပြည် (ဂျာတီဗာ) တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၄၉၂ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းကြီးအရွေးခံရသည်။ ၁၅၀၃ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တွေ့ဆုံအ မေရိကတိုက်မြေပုံပေါ်တွင် မှတ်သားခြင်းဖြင့် တိုက်သစ်၏ ကံကြမ္မာကို ဖန်တီးခဲ့သည်။ A ဋ္ဌမမြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၅၀၀)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာ ကျောင်းတော်ကြီး၊ စိန့်ပေါလ် ကျောင်းတော်ကြီးနှင့် မဟာ စိန့်မေရီကျောင်းတော်ကြီးတို့၏ သန့်ရှင်းသော တံခါးကို ပဋ္ဌမဦးဆုံး A ဖြစ် ဖွင့်ခဲ့သည်။

၂၁၅။ ပီဦး(စ်)၊ တတိယမြောက် (Pius III)

ဆီယေးနားတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၀၃ခုနှစ်၊ ၆A ၇က်တိုဘာလရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၀၃ခုနှစ်၊ ၆A ၇က်တိုဘာလရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကျန်းမာရေးမကောင်းသဖြင့် ရဟန်းမင်းဩဇာကို တိုက်တွန်းမှုများကြောင့် လက်ခံခဲ့သည်။ ဘီသီကံခံယူသော မစ္စူးတရားတွင် A ကြောနာရောဂါကြောင့် ထိုင်ပြီး ခံယူသည်။ ဆယ်ရက်သာကြာသော ရဟန်းမင်းဘဝမှာ A နည်းငယ်မျှသာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၁၆။ ဂျူလီဦး(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Julius II)

ဆာဗိုနားတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၀၃ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း A အရွေးခံရသည်။ ၁၅၁၃ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A နုပညာကို A ဘေးပေးကူညီထောက်ပံ့ခဲ့သည်။ ရာဖာလ်နှင့် မိုက်ကယ်အန်ဂျေ

လိုတို့၏ ဖန်တီးမှုကြောင့် ခန့်ငြားတင့်တယ်သော ရောမမြို့၏ အနုပညာကို ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။ ၁၈ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာ တင်အစည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာကျောင်းတော်ကြီးကို အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။

၂၁၇။ လော့ဒို၊ ဒဿမမြောက် (Leo X)

ဖလောရင့်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၁၃ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သြဂုတ်စတီးနီးယန် ဂိုဏ်းဝင် ရသေ့ထွက် မာတင်လူသာ ဖန်တီးသော ကြောက်မက် ဖွယ်ကောင်းသော အသင်းကွဲပြားမှုကို နားမလည်သည့်အပြင် ဖြေရှင်းနည်းကိုလည်း နားမလည်ခဲ့ချေ။ ဆင်းရဲသောသူများ ကို ကူညီရန် စတင်ခဲ့သော အပေါင်ခံလုပ်ငန်းကို ကရုဏာ လုပ်ငန်း အနေဖြင့် အတည်ပြု အားပေးခဲ့သည်။

၂၁၈။ အေဒရီးယန်း၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Adrian VI)

(ဟော်လန်ပြည်) A ထရက်ချ်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၂၂ခုနှစ်၊ သြဂုတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် တော်တိုးနားမြို့ဆရာတော်A ဖြစ် A ပ်ချုပ်နေစဉ် သူမသိဘဲ ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၂၃ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၁၄ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A သင်းတော်ကို ဆန့်ကျင်နေသူများ၊ တူရကီလူမျိုးများကို ပြင်းထန်စွာ တိုက်ခိုက်သော်ငြားလည်း များစွာ A ဝင်မြင်မှု မရခဲ့ပါ။

၂၁၉။ ကလဲမင်း၊ သတ္တမမြောက် (Clement VII)

ဖလောရင့်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၂၃ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၂၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များနှင့် လူသာ နောက်တော်သား ပြန်လည် ပြုပြင် ရေးသမားများကြားတွင် ဖြစ်ပွားသော ပြဿနာများကို မဟန့်တားနိုင်ခဲ့ပေ။ A ဂ်လန်ဘုရင် A ဋ္ဌမမြောက် ဟင်နရီကို A သင်းပယ်ဒဏ်ကို ပေးခဲ့သည်။ ချက်ချင်းပင် ဟင်နရီသည် ကက်သလစ်ဝါဒကို စွန့်လွှတ်ခဲ့သည်။ နဝမမြောက် ဂျူဘီလီ နှစ်(၁၅၂၅) ကို ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၂၀။ ပေါလ်၊ တတိယမြောက် (Paul III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၂၄ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၄၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ယဉ်ကျေးမှု A နပညာကို A ဘေးပေးသူ ဖြစ်ပြီး မိုက်ကယ်A န်ဂျေလိုကိုလည်း စိန့်ပီတာ ကျောင်းတော်ကြီး၏ ထာဝစဉ် ဗိသုကာဘွဲ့ကို ပေးခဲ့သည်။ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးA ခါသမယဖြစ်သည့် A တိုင်း ယေဇူး ဂိုဏ်းကို တရားဝင်A တည်ပြုခဲ့သည်။ ၁၉ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင် A စည်းအဝေးကြီးကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။

၂၂၁။ ဂျူလီယု(စ်)၊ တတိယမြောက် (Jules III)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၅၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၅၅ခုနှစ်၊ မတ်လ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထရက်ချ်မြို့တွင်ပြုလုပ်သော သင်္ဂါယနာတင်A စည်းအဝေးကို ပြန်လည်ဖွင့်ပြီး၊ လူသာ၏ ဝါဒများကို ဆန့်ကျင်ခဲ့သည်။ မေရီတူးဒေါသည် A ဂ်လန်ဘုရင်မဖြစ်လာသောA ခါ ကက်သလစ် ဝါဒကို ပြန်လည် တည် ထောင်ရန် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ပါးကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။ ဒဿမမြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၅၅၀)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၂၂။ မာဆဲလု(စ်)၊ ဒုတိယမြောက် (Marcellus II)

မွန်းတေပူချီယာနီးတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၅၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ထိုနှစ် မေလ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆေးကြောခြင်းနာမည်ကိုယူသော ရဟန်းမင်းများတွင် နောက်ဆုံးရဟန်းမင်းဖြစ်သည်။ ရဟန်းမင်းခံရုံး၌ မိမိ၏ ခြိုးခြံခြင်းနှင့် တရားမျှတခြင်းများကို ကျန်ရစ်ပေါ်လွင်စေခဲ့သည်။ ရှုရှားလူမျိုးများနှင့် မွန်ဂိုလူမျိုးများအပေါ် စိတ်ဝင်စားခဲ့သည်။ ကဗျာဆရာ ပဲလူဂျီဒါ၊ ပါလက်စတီနားသည် နာမည်ကျော်ကြားသော ရဟန်းမင်း မာဆဲလု(စ်)၏ မစ္စားတရားကို ပြုစုခဲ့သည်။

၂၂၃။ ပေါလ်၊ စတုတ္ထမြောက် (Paul IV)

နေပယ်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၅၅ခုနှစ်၊ မေလ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၅၉ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ၁၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ စာရိတ္တပြုပြင်ရန် အားပေးသည်။ လူသာ၏ မှားယွင်းသော အယူဝါဒကို ကြပ်တည်းသော ခုံရုံးစစ်ခြင်းဖြင့် ဆန့်ကျင်ခဲ့သည်။ ရဟူဒီလူမျိုးများကို သီးသန့်နေထိုင်ရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဆရာတော် ဒယ်လာကာဆာကို ခန့်ခဲ့သည်။ (ထိုဆရာတော်သည် ယဉ်ကျေးမှုအကြောင်း ကျော်ကြားသော စာအုပ်တစ်အုပ်ကို ပြုစုခဲ့သည်။)

၂၂၄။ ပီဦး(စ်)၊ စတုတ္ထမြောက် (Pius IV)

မီလန်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၆၀ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၆၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထရန်အစည်းအဝေးကြီးကို ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ပြီး အောင်မြင်စွာ အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။ ပီဒမွန် နယ်ကို ဖီလီဘတ်ဧကရာဇ်မင်းအား ပြန်ရစေရန် ဥရောပ နိုင်ငံရေးများတွင် ပါဝင် စွက်ဖက်ခဲ့သည်။ ဤသို့အားဖြင့် ဆာဗိုင်နယ်စား(ဆက်) ကို အီတလီပြည် ရာဇဝင်တွင် တစ်ကဏ္ဍပါစေခဲ့သည်။ အပြစ်ရှိသူအားလုံးကိုလည်း လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ကို ပေးခဲ့သည်။

၂၂၅။ စိန်ပီဦး(စ်)၊ ပဉ္စမမြောက် (St. Pius V)

ဘော်စကိုတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၆၆ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၇ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၇၂ခုနှစ်၊ မေလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မှားယွင်းသော ဝါဒကို ဆန့်ကျင်ရန် ယဉ်ကျေးမှုအသိပညာကို လူများအတွက် အားပေးခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်ဘုရင်မ ဧလီဇဘက်ကို အသင်းတော်မှ ပယ်ဒက်ခတ်ခဲ့သည်။ လေပန်းတို ပင်လယ်ကွေ့တွင် ဆာရာဆင်လူမျိုးများအပေါ် ခရစ်ယာန်များက အောင်မြင်နိုင်ရန် အကြံဉာဏ်ပေးခဲ့သည်။ ရောမ မစ္စားတရားစာအုပ်ကို အသုံးပြုခွင့် ပေးခဲ့သည်။

၂၂၆။ ဂရေဂေါ့ရီ (၁၃)မြောက် (Gregory XIII)

ဆိုလိုညာတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၇၂ခုနှစ်၊ မေလ၂၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၈၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းဖြစ်သင်ကျောင်းများကို ဗီယင်နာမြို့၊ ပရိတ်ဂ်မြို့၊ ဂရတ်(ဇ)မြို့များနှင့် ဂျပန်တို့တွင် ဖွင့်လှစ် ခဲ့သည်။ ၁၁ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၅၇၅)ကို ကျင်းပသည်။ ကမ္ဘာသုံး ပြက္ခဒိန်ကို ပြုပြင်ခဲ့သည်။ ၁၅၈၂ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ရက်နေ့ကို အောက်တိုဘာလ ၁၅ရက်နေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ဤသို့ဖြင့် ကြားရက်များကို ဖျက်သိမ်းလိုက်သည်။

၂၂၇။ စစ္စတု(စ်)၊ ပဉ္စမမြောက် (Sixtus V)

ပရိတ်တင်မာရေးတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၈၅ခုနှစ်၊ မေလ ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၉၀ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အသင်းတော် ပြန်လည်ပြုပြင်ရာ၌ ကိုယ်တိုင် ကြပ်မတ်ခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာကျောင်းတော် ကြီး၏ ကမ္ဘာလုံးအမိုးကြီးကို အပြီးသတ်ပြီး၊ စိန့်ပီတာရင်ပြင်တွင်လည်း ထိပ်လုံးကျောက်တိုင်ကြီးကို ထူစိုက်ခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းသော လှေကားတက်များကို နေရာတကျ သိမ်းဆည်းထားသောအဆောက် အဦးကိုလည်း တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

၂၂၈။ အာရ်ဘင်၊ သတ္တမမြောက် (Urban VII)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၉၀ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်း အရွေးခံရသည်။ ၁၅၉၀ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပါရမီနှင့် ပြည့်စုံပြီး၊ ပေးကမ်းစွန့်ကြဲခြင်းစိတ်များစွာရှိသည်။ ထရန်မြို့တွင်ဆုံးဖြတ်ခဲ့သော ဆုံးဖြတ်ချက်များကို တိကျစွာ အကောင်အထည်ဖော်မည်မှာ မလွဲပေ။ သို့သော် ရဟန်းမင်းအဖြစ် ၁၃ရက်သာကြာသည်။ ငှက်ဖျားရောဂါဖြင့် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကရုဏာရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မိမိပစ္စည်းများကို ပေးစွန့်ခဲ့သည်။

၂၂၉။ ဂရေဂေါရီ (၁၄)ပါးမြောက် (Gregory IV)

ခရေမိုးနားတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၉၀ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၅၉၁ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ စိတ်နှလုံးဖြောင့်မတ်ပြီး၊ ခြိုးခြံခြင်းရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။ မရိုးသားသော အကြံပေးများ၏ လိမ်လည်လှည့်ဖြားခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ ရဟန်းမင်းရုံးတော်နှင့် ဆက်သွယ်သော သံရုံးများကို ဘေးလွတ်ကင်းခွင့် အရေးကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ ပြင်သစ်ဘုရင် စတုတ္ထမြောက် ဟင်နရီကို အသင်းပယ်ဒဏ်ခတ်ခဲ့သည်။

၂၃၀။ အင်နိုးဆင့်၊ နဝမမြောက် (Innocent IX)

ဘိုလိုညာတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၉၁ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ထိုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရုတ်တရက်ပျံလွန်တော်မူသည်။ အလွန်ဆိုးရွားသော ရောဂါတစ်ခုကို နိုင်ခဲ့ပြီး၊ လူဆိုးဂိုဏ်းများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများကို အတော်အတန် တိုက်ခိုက် အောင်မြင်ခဲ့သေးသည်။

၂၃၁။ ကလဲမင်း၊ အဋ္ဌမမြောက် (Clement VIII)

ဖလောရင့်စ်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၅၉၂ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၀၅ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်ပြည်နှင့် စပိန်ပြည်တို့ကြားမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုရစေခဲ့သည်။ ၁၂ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၆၀၀)ကို ကျင်းပသည်။ နာရီပေါင်း လေးဆယ်သဒ္ဒါကြည့်ညှိခြင်းအလေ့အထကို စတင်ခဲ့သည်။ မြူးစစ်အဆိုအတီးကို စောင့်ရှောက်သော ရဟန္တာမ စိန့်စီလျား၏ ရုပ်ပွားတော်ကို ပန်းပုဆရာ မာဒေးနီက အခေါင်းကို ပဋ္ဌမဆုံးဖွင့်စဉ်က မြင်သည့်အတိုင်း ထုလုပ်ခဲ့သည်။

၂၃၂။ လေအို၊ ဧကဒသမမြောက် (Leo XI)

ဖလောရင့်စ်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၀၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ထိုနှစ် ဧပြီလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ခြိုးခြံခြင်းနှင့် ပြည့်သော အသက်တာ ၁၀နှင့် စွန့်ကြဲခြင်းကို သာကျင့်သုံးသဖြင့် လူအများက

နှစ်သက်မြတ်နိုးရိသေကြသည်။ သူ၏ ကျောင်းတော်(စိန့်ဂျွန်လောတေးရန်း) တည်ရှိရာသို့ စီတန်း လှည့်လည်သွားစဉ် ဖျားနာပြီး ပျံလွန်တော်မူသည်။

၂၃၃။ ပေါလ်၊ ပဉ္စမမြောက် (Paul V)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၀၅ခုနှစ်၊ မေလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၂၁ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရှေးဘုရင် မိုက်ကယ်ရီမားနော့(စ်)နှင့် ဆက်သွယ်မှုပြုလုပ်သည်။ တရုတ်ပြည်နှင့် ဂျပန်ပြည်တို့တွင် ခရစ်ယာန်များကို သတ်ဖြတ်ညှင်းဆဲခြင်းကို ဝင်ရောက်ဖျက်ဖြေရန် ယဉ်ကျေးသော တိုင်းပြည်များကို အသနားခံခဲ့သည်။ နက္ခဗေဒပညာကို အားပေးခဲ့သော်လည်း ကော်ပဲနီကု(စ်)ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးရာ၌ ဟန့်တားမှုမပြုခဲ့ပေ။

၂၃၄။ ဂရေဂေါရီ (၁၅)ပါးမြောက် (Gregory XV)

ဘိုလိုညာတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၂၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၂၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တိုတောင်းလှသော သက်တမ်းတွင် အိုးရီ(ရို)လူများကို အားပေးခဲ့ပြီး ပြင်သစ်ပြည်၌ ကက်သလစ်အယူဝါဒ ပြန်လည်ရှင်သန်စေရန် ကူညီစေခဲ့သည်။ နိုင်ငံခြားသာသနာပြုလုပ်ငန်းများတွင် အလွန် စိတ်ပါဝင်စားပြီး ၎င်းလုပ်ငန်းကို ကူညီရန် သာသနာပြုနည်းပညာရှင်များကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၂၃၅။ အာရ်ဘင်၊ အဋ္ဌမမြောက် (Urban VIII)

ဖလောရင့်စ်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၂၃ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၄၄ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆရာတော်များ လိုက်နာသုံးစွဲရသည့် ဝိနည်းစာအုပ်နှင့် ပရိတ်မေတ္တာစာအုပ်များကို ပြုစုခဲ့သည်။ ဂါလီလေယိုဂါလီလေယို ကို အပြစ်စီရင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း စီရင်ချက်ကို ရုတ်သိမ်းသည်။ ၁၃ ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီ နှစ် (၁၆၂၅) ကို ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၃၆။ အင်နိုဆင့်၊ ဒဿမမြောက် (Innocent X)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၄၄ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၄၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရှေးဘုရင် ပဋ္ဌမမြောက် အာလိုက်စီ အားဂလီဘေး၏ အစေခံများကို လွှတ်ရန် အကြံပြုခဲ့သည်။ ဝက်စဖေးလီးယားတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော စာချုပ်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် မြို့များများသည် ပရိတ်တက်စတင့် အုပ်ချုပ်မှုအောက်တွင် ပါသောကြောင့်တည်း။ ၁၄ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၆၅၀)ကို ကျင်းပသည်။

၂၃၇။ အလက်ဇန္ဒား၊ သတ္တမမြောက် (Alexander VII)

စီယင်းနားမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၅၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၆၇ခုနှစ်၊ မေလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ A ထူးသဖြင့် A^o တလီပြည်နှင့် A ဂ်လန်ပြည်တို့တွင် ပရိတ်တက်စတင့်ဝါဒ မပြန့်ပွားစေရန် A စွမ်းကုန်ကြိုးစားခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာရင်ပြင်ကို ဘာနီးနီ၏ ကျောက်တိုင်များ စိုက်ထူခြင်းဖြင့် A ဆုံးသတ်ပြီးလျှင် စမ်းရေပန်းနှစ်ခုကိုလည်း A ပြီးသတ်ခဲ့သည်။

၂၃၈။ ကလဲမင်း၊ နဝမမြောက် (Clement IX)

ပိစတိုးရီးယားတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၆၇ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၆၉ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်ပြည်၊ စပိန်ပြည်၊ အင်္ဂလန်ပြည်နှင့် ဟော်လန်ပြည်တို့ကြားတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် ဝင်ရောက်ဖြန့်ဖြူးမှုကို ပေးခဲ့သဖြင့် ကလဲမင်း၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဟုလည်း ခေါ်တွင်သော အာကွို(စ်) ဂရားနား ငြိမ်း ချမ်းရေးကိုလည်း ရယူခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာရင်ပြင်မှ ဘာနီးနီ၏ ကျောက်တိုင် (၂၈၄)တိုင် ပေါ်တွင် ရဟန္တာများ၏ ရုပ်ပွား တော် (၁၄၀)နှင့် တန်ဆာဆင်ခဲ့သည်။

၂၃၉။ ကလဲမင်း၊ ဒဿမမြောက် (Clement X)

ရောမမြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၇၀ခုနှစ်၊ မေလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၇၆ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၂ရက် နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပိုလန်ပြည် ဘုရင်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်သဖြင့် ဂျွန်ဆိုဘိယက်စကီးအား ဘုရင်အဖြစ် ရခဲ့သည်။ ၎င်းသည် (ဂျွန်ဆိုဘိယက်စကီး) ခရစ်ယာန်ဝါဒတွင် ခိုင်မာပြီး၊ ချေဖမ်းစစ်ပွဲ၌လည်း တူရကီလူမျိုး များကို စစ်နိုင်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။ ၁၅ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ်ကို (၁၆၇၅) တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၄၀။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ အင်နီးဆင့်၊ ဧကဒဿမမြောက် (Blessed Innocent XI)

ကိုးမိုတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၇၆ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၆၈၉ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တရားဥပဒေမှ ကင်းလွတ်ခွင့်များကို ပယ်ဖျက်ပြီး ဆွေမျိုးများအား ရာထူးပေးမှုကို လည်း တိုက်ဖျက်ခဲ့သည်။ ပြင်သစ်ဘုရင် ၁၄ပါးမြောက် လွီး(စ်)၏ မာနကို ဆန့်ကျင်ခဲ့သည်။ တူရကီလူများကို ဆန့်ကျင်ပြီး ပိုလန်ဘုရင် ဆိုဘိယက်စကီးအား ပေးသဖြင့် ဗီယင်နာမြို့၌ စစ်အောင်နိုင်ခဲ့သည်။ မွန်မြတ်သော မာရီးယား၏ နာမတော် ပွဲကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၂၄၁။ အလက်ဇန္ဒား၊ အဋ္ဌမမြောက် (Alexander VIII)

ဗေးနီ(စ်)မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၈၉ခုနှစ်၊ ဧကဒက်တိုဘာလ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၆၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပြင်သစ်ဘုရင် ၁၄ပါးမြောက် လွီး(စ်)၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုကြောင့် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ပြင်သစ်လွတ်လပ်မှုဟု အမည်တွင်ခဲ့သော မူလေးခုနှင့် ပတ်သက်ပြီး လွီး(စ်)နှင့် သဘောတူညီ မှုရယူခဲ့သည်။ ပိုလန်ဘုရင်နှင့် ဗေးနီ(စ်)မြို့သားများအား တူရကီများကို တိုက်ခိုက်ရာ၌ ကူညီပေးခဲ့သည်။

၂၄၂။ အင်နီးဆင့်၊ ဒွါဒဿမမြောက် (Innocent XII)

နေပယ်မြို့တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၆၉၁ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၀၀ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းတော်များ သင်္ကန်းကို နေ့စဉ်ဝတ်ဆင်စေပြီး ဝတ်စောင့်ခြင်းကိုလည်း အချိန် မှန် ပြုလုပ်ရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ ၁၄ပါးမြောက် လွီး(စ်) သည် ပြင်သစ်လွတ်လပ်ရေးမှုများကို စွန့်သဖြင့် ၎င်းက ရွေး ကောက်သော ဆရာတော်များကို အသိမှတ်ပြုခဲ့သည်။ ၁၆ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ်(၁၇၀၀) ကို ကျင်းပခဲ့သည်။

၂၄၃။ ကလဲမင်း၊ ဧကဒဿမမြောက် (Clement XI)

အူရဘီနိုတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၀၀ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၂၁ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရွေးကောက်ခံရကြောင်း သတင်းကြားပြီးနောက် တရားဝင်မဝင် ဂရက်စောင့်ပြီးမှ လက်ခံခဲ့သည်။ စာပေအနုပညာကို မြတ်နိုးသူ ဖြစ်သဖြင့် ဗာတီကန်စာကြည့်တိုက်ကို ကြွယ်ဝစေခဲ့သည်။ ၁၆ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၇၀၀) ကို အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။

၂၄၄။ အင်နီးဆင့်၊ (၁၃)ပါးမြောက် (Innocent XIII)

ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၂၁ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၂၄ခုနှစ်၊ မတ်လ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ တစ်ပါးတည်းသော သားတော်ဟု ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ထုတ်သော ရဟန်းမင်းကြီး၏ သွန်သင်ချက်ကို လက်မခံသေးသော ပြင်သစ် ရဟန်းတော်များအတွက် ပြန်လည် အတည်ပြုခဲ့သည်။ စပိန်ပြည်တွင် ရှိသော အသင်းတော်၌ ဝင်ရောက် ဖျန်ဖြေခဲ့သည်။ တူရကီလူများနှင့် စစ်ဆင်နွှဲရန် မော်လတာ စစ်သည်များအား ငွေဒင်္ဂါးတစ်သိန်း ကူညီခဲ့သည်။

၂၄၅။ ဘောနေဒီ၊ (၁၃)ပါးမြောက် (Benedict XIII)

ဂရာဗီနားဒီပူဂလီတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၂၄ခုနှစ်၊ မေလ၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၃၀ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဝိညာဉ်ရေးဘက်ဆိုင်ရာကိစ္စအဝဝ၌သာလျှင် အာရုံစိုက်ခဲ့သည်။ ၁၇ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၇၂၅) အချိန်သမယ၌ ပုဂ္ဂိုလ်သုံးပါးဘုရားတစ်ဆူဘွဲ့ခံတောင်ကုန်းသို့တက်သော လှေကားထစ်များကို စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ပိုလန်ပြည်ကို မိုင်းမစောင့်ရှောက်သော စိန့်စတန်နီ(စ်)လောက်(စ်)(St. Stanislaus)နှင့် စိန့်လူးဝစ်ဂွန်ဇာဂါ (St. Louis Gonzaga)တို့ကို ရဟန္တာတင်မြှောက်ခဲ့သည်။

၂၄၆။ ကလဲမင်း၊ ဒွါဒဿမမြောက် (Clement XII)

ဖလောရင့်စ်မြို့တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၃၀ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၄၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုအချိန်အခါက ဖြစ်ပေါ်နေသော စစ်ပွဲများထဲတွင် လုံးဝမပါဝင်ခဲ့ပေ။ ကံစမ်းထိ ဖွင့်ခြင်းကို ပိတ်ပင်တားမြစ်ခဲ့သည်။ ပဋ္ဌမဦးဆုံး နှိုက်ခဲ့သော မဲနဲပါတ်များမှာ ၅၆-၁၁-၅၄-၁၈-၆ တို့ဖြစ်ကြသည်။ "မေဆင်"ခေါ် လျှို့ဝှက်လှုပ်ရှားမှုနှင့် ပတ်သက်သောသူများကို အသင်းပယ်ဒဏ်ခတ်ခဲ့သည်။

၂၄၇။ ဘောနေဒီ၊ (၁၄)ပါးမြောက် (Benedict XIV)

ဘိုလိုညာတွင် ဖွားမြင်ပြီး ၁၇၄၀ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၅၈ခုနှစ်၊ မေလ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ သူ့အချိန်သူ့ကာလ၌ အနူးညံ့ဆုံး၊ အတတ်ပညာအကြီးဆုံး ရဟန်းမင်းကြီးတစ်ပါးဖြစ်ခဲ့သည်။ စိန့်လီယွန်နက်ဒ်(St.Leonard) နှင့် အထူးဒုက္ခရစရိယာလမ်း ကြည်ညိုခြင်းကို ဖြန့်ခဲ့သည်။ ၁၈ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၇၅၀)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းများ၏ ရုပ်ပုံများကို ဆက်လက်ပြုစုပြီး ရောမမြို့ရှိ စိန့်ပေါလ်ကျောင်းတော်ကြီးထဲတွင် ထားရှိရန် တာဝန်ယူခဲ့သည်။

၂၄၈။ ကလဲမင်း၊ (၁၃)ပါးမြောက် (Clement XIII)

ပေးနီ(စ်)တွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၅၈ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၁၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၆၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ရက်နေ့တွင် (အံ့ဩဖွယ်ရာ) ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့်သာလျှင် ဘုရားသခင်ကို သိနိုင်ပြီး ဘုရားဗျာဒိတ်တော်ကို မယုံသော ဝါဒမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော ပြဿနာများကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ ခေတ်ဟောင်းဆန်သော သဘောရှိသဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်းကို လက်မခံသောကြောင့် ကက်သလစ်နိုင်ငံများတွင် နာမည်မကျော်ကြားခဲ့ပေ။

၂၄၉။ ကလဲမင်း၊ (၁၄)ပါးမြောက် (Clement XIV)

ဆန်အာရ်ကန်ဂျေလို (ရီမီနီ) တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၆၉ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၄ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၇၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ရက်နေ့တွင် အဆိပ်မိပြီး ပျံလွန်တော်မူသည်။ ကက်သလစ်နိုင်ငံများ၌ရှိသော ဘုရင်များနှင့် ဆက်သွယ်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကလဲမင်းတိုင်း ပြတိုက်အမည်တွင်ခဲ့သော စာတန်းထိုးထားသော စာပေများကို သိမ်းဆည်းရန် ပြတိုက်ကိုတည်ထောင်ခဲ့သည်။ စစ္စတိုင်းဘုရားရှိခိုးကျောင်းတွင်ရှိ ကွာယာနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဥပဒေများထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၂၅၀။ ပီဦး(စ်)၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Pius VI)

ချက်ဆေးနားတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၇၇၅ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၇၉၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၁၉ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ်(၁၇၇၅)ကို ကျင်းပသည်။ ပြင်သစ်ပြည်နှင့် ဆက်သွယ်မှုဖြတ်ပစ်ရန် အကြပ်ကိုင်ခံရပြီး ပိုက်ဆံကြေးငွေမြောက်များစွာနှင့် ပန်းချီပန်းပုမြောက်များစွာကိုလည်း ပေးဆပ်ခဲ့ရသည်။ နပိုလီယံသည် ရောမကို စစ်နိုင်ပြီး ရဟန်းမင်းကြီးကို ဖမ်းဆီးသွားသည်။ စိန့်ပီတာဘုရားကျောင်းတော်ကြီး၏ ခေါင်းလောင်းကို အတွင်းပိုင်း (၆ပေ) ရှည်သော အတိုင်းအတာဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၂၅၁။ ပီဦး(စ်)၊ သတ္တမမြောက် (Pius VII)

ချက်ဆေးနားတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၈၀၀ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၈၂၃ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နပိုလီယံနှင့် ကြေအေးခြင်းရှိပြီး၊ သဘောတူစာချုပ်ကို ရယူခဲ့သဖြင့် ပြင်သစ်ပြည်မှ အသင်းတော်အတွက် သက်သာမှုရခဲ့သည်။ နပိုလီယံကို ပဲရစ်မြို့တွင် ဧကရာဇ်ဘိသိက်ကိုပေးခဲ့သော်လည်း ကျယ်ပြန့်သော စိတ်သဘောကွဲလွဲမှုများကြောင့် အသင်းမှ ပယ်ခြင်း ဒဏ်ကို ခတ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်း၏ အလံတော်ကို စတင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၂၅၂။ လေအို၊ ဒွါဒဿမမြောက် (Leo XII)

ဂင်ဂါ (စပိုလက်တို) တွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၈၂၃ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၈၂၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ယေဇူးဂိုဏ်းကို ပြန်လည် အတည်ပြုပြီး ဂါလီလီယို၏ စာအုပ်များကို တားမြစ်ထားသော စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ခဲ့သည်။ အကြိမ်၂၀မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၈၂၅)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ မီးလောင်ပျက်စီးသွားသော စိန့်ပေါလ်ကျောင်းတော်ကြီးကို ပြန်လည် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းများ၏ ရုပ်ပုံကားချပ်များသည်လည်း မီးလောင် ပျက်စီးခဲ့ရသည်။

၂၅၃။ ပီဦး(စ်)၊ အဋ္ဌမမြောက် (Pius VIII)

ချင်ဂိုလီတွင်ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၈၂၉ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၈၃၀ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ထိုအချိန်၌ အီတလီပြည်ကို ပြန်လည် ပူးပေါင်းရေး လှုပ်ရှားမှုကြီးသည် အရှိန်ရနေသည်။ အမြင်ကျယ်သော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးဖြစ်သည်။ အာရ်မေနီယန်းလူများဘက်မှနေပြီး၊ အာရပ်နယ်စားကို တရားအရုံးပေးခဲ့သည်။ ဗာတီကန်နယ်အတွင်း စာပို့စနစ်ကို စတင်ခဲ့သည်။ ကမ္ဘာတွင် သာသနာပြုလုပ်ငန်းများကို အားပေးခဲ့သည်။

၂၅၄။ ဂရေဂေါရီ (၁၆)ပါးမြောက် (Gregory XVI)

ဘဲလူးနိုတွင် ဖွားမြင်ပြီး၊ ၁၈၃၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၈၄၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ရဟန်းမင်းပိုင်နယ်များကို အုပ်ချုပ်ရန် ဩစတြီးယားပရပ်ရှားနှင့် ရုရှားတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော သန့်ရှင်းသော မိဿဟာယကို အားကိုးခဲ့သည်။ တရားဝင်အရွယ်ကို ၂၅နှစ်မှ ၂၁နှစ်သို့ လျော့ချခဲ့သည်။ အီဂျစ်နှင့် အက်ထရူးစကန် ပြတိုက်များကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။

၂၅၅။ ပီဦး(စ်)၊ နဝမမြောက် (Pius IX)

အမည်ရင်းမှာ ဂျန်မာရီယား၊ မာစတာအီး၊ ဖယ်ရက်တီ ဖြစ်ပြီး၊ ဆေနီဂါးလီးယာ တွင်ဖွားမြင်သည်။ ၁၈၄၆ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၈၇၈ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၂၁ကြိမ်မြောက် (၁၈၇၅) ဂျူဘီလီနှစ်ကို ကျင်းပသည်။ သို့သော် သန့်ရှင်းသော တံခါးများကို မဖွင့်ခဲ့ပါ။ ရဟန်းမင်းကြီးသည် အသင်းတော်၏ ဦးခေါင်းအဖြစ် တရားဝင်သွန်သင်ချက်များတွင် မမှားယွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေငြာခဲ့သည်။ ၁၈၇၀ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့တွင် ရောမမြို့သည် အီတလီပြည်၏ မြို့တော် ဖြစ်လာသည်။

၂၅၆။ လောအို၊ (၁၃) ပါးမြောက် (Leo XIII)

နာမည်ရင်းမှာ ဂျွာကင်းပက်ချီဖြစ်ပြီး၊ ကာပီနေးတိုတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၁၈၇၈ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၀၃ခုနှစ်၊ ဂျူလိုင်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အလုပ်နှင့် လူမှုရေးများနှင့် သက်ဆိုင်သော စာချွန်တော်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးခံရသော ပဋ္ဌမဦးဆုံး ရဟန်းမင်း ဖြစ်သည်။ ၂၂ကြိမ်မြောက် (၁၉၀၀) ဂျူဘီလီနှစ်ကို ကျင်းပသည်။ ပဋ္ဌမဦးဆုံးအကြိမ် အဖြစ် စိန့်ပီတာ ကျောင်းတော်ကြီးကို လှုပ်စစ်မီး ထွန်းညှိခဲ့သည်။

၂၅၇။ စိန့်ပီဦး(စ်)၊ ဒဿမမြောက် (St. Pius X)

နာမည်ရင်းမှာ ဂျီဇက်ဆားတို ဖြစ်ပြီး၊ ရီး(စ်)တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၀၃ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ၉ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၁၄ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အသင်းတော်ဥပဒေကို အဆုံးသတ်ပြုစုခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းရုံးတော်မှ လုပ်ဆောင်ချက်များဟူသော ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာပေစတင်ခဲ့သည်။ ၎င်းမဂ္ဂဇင်းတွင် ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များ၊ ပြန်တမ်းစာများကို မူလအတိုင်း တွေ့ရှိနိုင်သည်။ ကာလစ်ခွက်တော်နှင့် ဩစတြီးယားကို မြှောက်ပင့်ရန် အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၂၅၈။ ဘောနေဒါ (၁၅)ပါးမြောက် (Benedict XV)

နာမည်ရင်းမှာ ဖရန်စစ်ဒေလာချီးစာ ဖြစ်ပြီး၊ ဂျေန်အာမြို့တွင် ဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ၁၉၁၄ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၂၂ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဗာတီကန်နှင့် သံတမန် ဆက်သွယ်သော တိုင်းပြည်၁၄ပြည်မှ ၂၇ပြည်အထိ တိုးတက်လာသည်။ ၎င်းပြည်များထဲတွင် နှစ်ပေါင်းသုံးရာကျော် အဆက်ပြတ်ခဲ့သော အင်္ဂလန်ပြည် ပါဝင်သည်။ ဂျွန်အော့အာရ်ကို မွန်မြတ်သူ အဖြစ် တင်မြှောက်ပေးခဲ့သည်။

၂၅၉။ ပီဦး(စ်)၊ ဧဒီယမ်မြောက် (Pius XI)

နာမည်ရင်းမှာ အာခီလေ၊ ရာတီ ဖြစ်ပြီး၊ ဒေးဆီယိုတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၂၂ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၂၉ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ အသင်းတော်နှင့် ဒီတလီအစိုးရတို့ သဘောတူစာချုပ်ကို ဘေနီတို၊ မူဆိုလီနီနှင့် ရေးထိုးခဲ့သည်။ ကယ်တင်ခြင်းနှစ် ၁၉ရာစုနှစ် (၁၉၃၃)ကို သန့်ရှင်းသောနှစ်အဖြစ် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဂျီမာရ်ကိုးနီသည် ဗာတီကန် အသံလွှင့်ဌာနကို တည်ဆောက်သည်။

၂၆၀။ ပီဦး(စ်)၊ ဒွါဒီယမ်မြောက် (Pius XII)

နာမည်ရင်းမှာ ယူဂျင်းပါချလီ ဖြစ်ပြီး၊ ရောမမြို့တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၃၉ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၅၈ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ မာ့က်(စ်) ဝါဒီမှ ဖိနှိပ်ရက်စက်မှုကို အကြီးအကျယ် ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။ စိန့်ပီတာကျောင်းတော်ကြီးအောက်တွင် တူးဖော်ရာ၌ စိန့်ပီတာ၏ ဂူသင်္ချိုင်းကို တွေ့ခဲ့သည်။ ၂၄ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၉၅၀)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ မယ်တော်သခင်မ ကောင်းကင်ဘုံသို့ ဝိညာဉ်နှင့် ကိုယ်ကာယပါပင်ဆောင်ခံရကြောင်းကို ယုံကြည်ရာအဖြစ်လည်း ကမ္ဘာအား ကြေငြာခဲ့သည်။

၂၆၁။ ယောဟန်၊ (၂၃)ပါးမြောက် (John XXIII)

နာမည်ရင်းမှာ အန်ဂျေလို၊ ဂျိုးဇက်ပေရွန်ကာလီ ဖြစ်ပြီး (ဘဲဂါမို) ဆောတိုအီလ်မွန်တေတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၅၈ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၆၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၃ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ "လူတို့၏ ကယ်ချွတ်ခြင်း" နှင့်အစပြုသော စာချွန်တော်ဖြင့် ဗာတီကန်တွင် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်သော ၂၁ကြိမ်မြောက် သင်္ဂါယနာတင် အစည်းအဝေးကြီးကို ၁၉၆၂ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုခြင်း၊ လူမှုဆက်ဆံရေး၊ အသင်းတော်၊ ယခုကမ္ဘာနှင့် ဆိုင်ရာ ပြန်တမ်းချက်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၂၆၂။ ပေါလ်၊ ဆဋ္ဌမမြောက် (Paul VI)

နာမည်ရင်းမှာ ဂျီဗန်နီ၊ ဘီ၊ မွန်တီနီဖြစ်ပြီး၊ (ဘရာက်ရှား) ကွန်ဆက်ဆီယိုတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၆၃ခုနှစ်၊ ဂျွန်လ ၂၁ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၁၉၇၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၆ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ၁၉၆၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် ဒုတိယဗာတီကန် အစည်းအဝေးကြီးကို အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။ ၂၅ကြိမ်မြောက် ဂျူဘီလီနှစ် (၁၉၇၅)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ သင်္ဂါယနာပြင် ရဟန်းတော်များကို တခြား ဝတ်စုံကို ဝတ်ခွင့် ပြုခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့ ဆရာတော်များအဖွဲ့ကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။ သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပလေ့ရှိသည်။

၂၆၃။ ဂျွန်ပေါ့လ်၊ ပဋ္ဌမမြောက် (John Paul I)

နာမည်ရင်းမှာ အာလ်ဘီးနိုလူဆီးယားနီ ဖြစ်ပြီး (ဘယ်လူးနို) ဖောနို၊ ဒီကာနားလေတွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၇၈ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၎င်းနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ရက်နေ့တွင်ပင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ နာမည်နှစ်ခု ယူခြင်းမှာ ပဋ္ဌမဆုံး ရဟန်းမင်းဖြစ်သည်။ သရဖူဖောင်းခံယူရန် ငြင်းပယ်ခဲ့သည်။ ရဟန်းမင်းအဖြစ် ၃၃ရက်သာကြာသည်။ အိပ်ယာထဲတွင် စာဖတ်နေစဉ် နှလုံးရောဂါဖြင့် ရုတ်တရက် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ဟဒယ ရွှင်မြူးတတ်ပြီး၊ အမြဲတမ်း ပြုံးနေတတ်သဖြင့် ပြုံးတတ်သော ရဟန်းမင်းဟု အမည်ရခဲ့သည်။

၂၆၄။ မွန်မြတ်သူဘွဲ့ခံ ဂျွန်ပေါ့လ်၊ ဒုတိယမြောက် (Blessed John Paul II)

နာမည်ရင်းမှာ ကာလိုဗိုတီဝါဖြစ်ပြီး (ပိုလန်ပြည်) ဝိုဒီဝီ(စ်)တွင် ဖွားမြင်သည်။ ၁၉၇၈ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့တွင်ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ၂၀၀၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပျံလွန်တော်မူသည်။ ပိုလန်လူမျိုးထဲမှ ပဋ္ဌမဦးဆုံး ရဟန်းမင်းဖြစ်ပြီး၊ နှစ်ပေါင်း ၄၅၅နှစ်တွင် ပဋ္ဌမဆုံးအီတလီမဟုတ်သော ရဟန်းမင်းဖြစ် သည်။ သရဖူဖောင်းခံယူရန် ငြင်းခဲ့သည်။ သီအိုလော်ဂျီ ပညာရှင်၊ စာရေးဆရာနှင့် ကဗျာ ဆရာဖြစ်သည်။ သမ္မာကျမ်းစာကို ပြန်လည် ရိုက်ကူးရန် အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဟော်လန်အသင်းတော်ကိစ္စကို ဆွေးနွေးရန် အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ရောမတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်းတွင် ရဟန်းမင်းကြီးကို ဂါရဝပြုရာတွင် တက်ရောက်သော လူအုပ်ကြီးမားသောကြောင့် ရဟန်းမင်းကြီးသည် ဂျစ်ကားအဖြူလေးဖြင့် လူအုပ်ထဲတွင် သွားလာသည်။ မိုက်ဆီကို၊ ပိုလန်၊ အိုင်လန်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အိုနာ၊ တူရကီ၊ ပြင်သစ်၊ အာဖရိကတို့နှင့် ဘရာဇီးပြည်တို့တွင် နေထိုင်ကြသော လူတို့ထံသို့ ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းခြင်း သက်ဆိုင်သော စကားများပြောကြားခဲ့သည်။

၂၆၅။ ဘေနေဒီ၊ (၁၆)ပါးမြောက် (Benedict XVI)

အမည်ရင်းမှာ ဂျိုးဇက် အလျိုင်ရက်စ် ရက်ဇင်းဂါ ဖြစ်ပြီး၊ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ၁၉၂၇ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၁၆ရက်၌ဖွားမြင်သည်။ ၂၀၀၅ခုနှစ်၊ ဧပြီလ၊ ၁၉ရက်တွင် ရဟန်းမင်းအရွေးခံရသည်။ ကျန်းမာရေးအခြေအနေကြောင့် ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ရက်နေ့ ၂၀နာရီ တွင် တရားဝင်အနားယူခဲ့သည်။ ၎င်း၏နောက်ဆုံး နှုတ်ဆက်ပွဲ၌ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးဘက်နဒစ်(၁၆)က "ကျွန်ုပ်သည် အသင်းတော်နှင့် အတူ ကျန်ရှိသည့် အချိန်များတွင် ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းတော်ရှုခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ သခင် ခရစ်တော်နှင့် သူ၏ သတို့သမီး ဖြစ်သည့် အသင်းတော်အား ဆက်ကပ် သွားမည်။ ဤ အသင်းတော်၌ ပါပ- ယနေ့အထိ ကျွန်ုပ် အသက်ရှင်နေထိုင်သွားရန် ကြိုးစားခဲ့သလို၊ အမြဲတမ်း ကြိုးစား အသက်ရှင်နေမှာပါ" ဟု စိန်ပီတာ ရင်ပြင်ရှိ ထောင်သောင်းများစွာသော ဓမ္မမိတ်ဆွေများ အား ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခု ဂန်ဒိုဖို ရဲတိုက်တွင် သီတင်းသုံးနေထိုင်လျက်ရှိသည်။

၂၆၆။ ဖရန်စစ်၊ ပဋ္ဌမမြောက် (Francis I)

အမည်ရင်းမှာ ဂျော့မာရီရိုဘယ်ဂေါလီယို ဖြစ်ပြီး၊ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံတွင်ဖွားမြင်သည်။ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ မတ်လ၊ ၁၉ရက်နေ့တွင် တရားဝင်ရဟန်းမင်း ဘိသိက်ခံယူသည်။ သူသည် ဥရောပနိုင်ငံသားမဟုတ်သည့် ပထမဆုံး ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးဖြစ်သလို၊ အမေရိကတိုက်၏ ပထမဆုံးသော ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးလည်း ဖြစ်ပါသည်။
